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najkasneje do 10. januarja.

Š komemorativne slovesnosti ob tra
gični smrti podpredsednika Zveznega 
izvršnega sveta Borisa Kraigherja, 
kateri so prisostvovali Slani delav
skega sveta, upravnega odbora, ZIC, 
ZMS in ZB, sta bili v imenu kolek
tiva poslani dve sožalni brzojavki 
in sicer Kraigherjevi družini ter 
Zveznemu izvršnemu svetu. Zveznemu 
izvršnemu svetu smo poslali brzojav
ko naslednje vsebine:

"Zavedajoč se velike izgube ob smrti 
tovariša Borisa, podpredsednika iz
vršnega sveta, izraža delovni kolek
tiv TAM globoko sožalje."

J
Upravni odbor je na predlog naše re
stavracije, -odobril povečanje cen za 
enolončnice, kobila in večerje. Po
večanje cen je bilo nujno zaradi po- 
jiražitve večine živilskih artiklov.
Po novih cenah stane enolončnica 180 
S dinarjev, kosilo 400 S dinarjev in 
večerja 220 S dinarjev. UO je skle
nil, da bo podjetje še naprej krilo 
50 % cene enolončnice. Tako plača 
zdaj član kolektiva 90 3 dinarjev za 
enolončnico. Povečanje cen velja od
1. januarja 1967.

-  o  -

Obveščamo člane kolektiva, ki so se 
prijavili za letovanje v zimskih po
čitnicah na'"Zarji" ter tiste, ki so 
se prijavili za ogled drsalne revije 
v Celovcu, da naj vplačajo akontacijo

-  o  -

V četrtek, 29. decembra je imela 
sindikalna organizacija TAM v go
steh naše upokojence. Z vseh kon
cev Slovenije, največ pa iz Mari
bora, se je zbralo 370 upokojencev. 
Najprej so si ogledali podjetje, 
nato pa so imeli v svečano okraše
ni dvorani naše restavracije večer
jo. Upokojenci so brez izjeme po
zdravljali zamisel sindikalne or
ganizacije. Tokrat smo imeli že 
drugič takšno srečanje. Obširno bo
mo poročali o tem dogodku v glasi
lu “Skozi TAM".

-  o  -

Pred desetimi leti so bile organi
zirane v vseh večjih podjetjih e- 
note protiletalske obrambe. Takšna 
enota je bila organizirana tudi v 
našem podjetju in praznuje letos 
10. obletnico obstoje. V teh letih 
je ta služba skrbno po programu 
razvijala svojo dejavnost in danes 
se lahko pohvali, da je dokaj do
bro pripravljena na ukrepe ob more
bitnem zračnem napadu. V časopisju 
in v republiški skupščini Slovenije 
so obravnavali pred kratkim vpra
šanje premajhne pripravljenosti ci
vilne zaščite v primeru vojne. V 
tem smislu so bili sprejeti določe
ni zakoni, tako da bo v prihodnje 
dejavnost civilne protiletalske za
ščite okrepljena in popolne jša.Tež
ko si predstavljamo, kaj je treba 
nenadoma in organizirano ukreniti 
ob napadu, zato bomo v eni izmed 
prihodnjih številk obširno poročali 
o tej organizaciji.

Vesti iz TAM izdaja inform ativna služba TAM vsako rini Ro soboto. Vse novice sporočajte na tel. št. 284. Odgovorni urednik Tomislav Pcrlli.



Obveščamo člane kolektiva, ki imajo motorna vozile, da bo predstavnik 
AMD TAM ves mesec januar opravljal med deveto in deseto uro v prostorih 
službe za rekreacijo (soba 13) naslednje posle:

1. jamstveno zavarovanje (obve2no);
2. plačilo cestnega sklada in potrebnih taks;
3. podaljševanje prometnih dovoljenj;
4. vplačilo in izdajo mednarodnih (zelenih) zavarovalnih kart;

Za člane AMD TAM bodo te usluge brezplačne, medtem ko velja za nečlane 
minimalno plačilo. Tak postopek olajšuje posle ob registriranju vozil 
in zmanjšuje izgubo delovnega časa.

o

Sindikalna organizacija obvešča, da ima na zalogi še nekaj zbirk Prešer
nove družbe za leto 1967. Cena zbirke je 1.200 S dinarjev.

o

V peti sindikalni podružnici (0M0 22) so ob Novem letu obdarili vsakega 
svojega člana z nalivnim peresom. Prav tako je vsak prejel novoletno vi
zitko- z vpisanimi najboljšimi željami. Razdelili so 460 nalivnih peres 
in vizitk. Sredstva za obdaritev so vzeli iz preostalega denarja podruž
nice .

-  o -

Obveščamo člane kolektiva, ki se poslužujejo objav prek razglasne posta
je oziroma prek zvočnikov, da sprejema objave od 1. januarja 1967 tele
fonska centrala pri okencu ali na telefonsko številko 412 in ne več in
formativna služba, kot je to bilo doslej.

-  o  -

Delavski svet je na 10. rednem zasedanju v četrtek, 29. decembra 1967 
razpravljal med obsežnim gradivom tudi o predlaganih spremembah in do
polnitvah statuta podjetja ter o pripombah, ki so jih na osnutek spre
memb dale posamezne delovne enote. Delavski svet je nato sklenil (nava
jamo samo bistvene spremembe):

- posebne pogoje za delovna mesta, za katere še ni izdelana analitična 
ocena delovnih mest, lahko začasno določi organ, ki je pristojen za o- 
bjavo prostega delovnega mesta in za izbiro kandidata.

- 0 izključitvi delavca iz delovne skupnosti razen o izključitvi zaradi 
samovoljnega prenehanja dela odloča delavski svet, kadar gre za izklju
čitev delavca na vodilnem delovnem mestu, pomočnika direktorja sektor
ja, vodjo delovne enote in delavca, ki ima več kot 15 let delovne dobe 
v podjetju ali več kot 20 let skupne delovne 3obe. Svet oziroma zbor 
delovne enote pa odloča o izključitvi drugih delavcev.

0 spremembah in dopolnitvah pravilnika delovnih razmerjih TAM bomo 
obširneje poročali v prihodnji številki glasila "Skozi TAM”.
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Neljub dogodek se je pripetil včeraj 
kolektivu splošnega vzdrževanja, ko 
to nekateri posamezniki z napačnimi 
informacijami o rezervnem skladu 
vznemirili ta kolektiv in ga nato še 
z nekaterimi tovariši ob krepki pod
pori delovodij celo z grožnjami pri
silili, da je prekinil delo od 6.d? 
8. ure zjutraj. Sodelavci splošnega 
vzdrževanja so bili iz neznanega iz
vora napačno obveščeni, da so ostali 
brez rezervnega sklada, zaradi tega, 
ker so morali z njim poravnati dolgo 
ve lanskega let a.Pred koncem dela je 
obratovodja tovariš Ledinek sklical 
kolektiv in ga obvestil, da imajo 
26,98 % VOD in v povprečju 29 % re
zervnega s klada ter pokrite vse dol
gove. Kolektivu vzdrževanja je zdaj

V žal, da je prekinil delo.

Upravni odbor je na seji 7. decembra
1966 dal v javno razpravo kolektivu 
štiri predloge o tem, kako bomo le
tos nadomeščali delovne dneve med 
nedeljami in državnimi prazniki. De
centralizirani samoupravni organi de
lovnih enot bi morali dostaviti od
ločitve tehničnemu sekretarju orga
nov samoupravljanja najkasneje do 15 
januarja. 'Doslej je poslalo svoje od
ločitve 12 delovnih enot, v katerih 
jc zaposleno 2.554 delavcev. Od teh 
se je odločilo 1.333 delavcev za ko
lektivni dopust in 1.221 delavcev za 
nadomestilo ali posamični dopust. 
Svojih odločitev še niso poslale te
le delovne enote: 15, 24, 25, 33,34, 
39, 40, 41,'43, 46, 50, 53, 60, 61, 
62, 64, 84, 85, 90, 91 in 94.Upravni 
odbor je podaljšal rok dostave teh

odločitev do vključno torka, 24.ja
nuarja, obenem pa je izrekel zgoraj 
navedenim DE grajo zaradi malomar
nosti in nediscipline. V kolikor te 
DE ne bodo poslale svojih odločitev 
do zadnjega roka, bo obveljala odlo
čitev tistih delovnih enot, ki so 
poslale odločitve. "Vesti iz TAM", 
v katerih smo podrobno objasnili vse 
štiri predloge, lahko dobite v in
formativni službi (propagandni od
delek) .

-  o  -

Služba za poslovanje s krediti ob
vešča, da zopet sprejema prošnje za 
gotovinska posojila do 100.000 S 
dinarjev in sicer od 13* do 14.ure. 
Prošnje sprejema vsak dan razen v 
soboto ter proti koncu meseca, ko 
so redna izplačila mesečnih prejem
kov.

- o -

Služba za rekreacijo obvešča, da 
ima v prodaji neomejene količine 
vstopnic za smučarske tekme FIS A 
na Pohorju, ki bodo v nedeljo, 22. 
januarja in ponedeljek, 23. januar
ja s pričetkom ob 10. uri in 30 mi
nut. Cena vstopnice je 200 S dinar
jev za odrasle in 100 S dinarjev za 
otroke in dijake. Razen tega vabi 
služba za rekreacijo vse tiste to
variše, ki jih veseli smučanje, ali 
plavanje in so pripravljeni vstopi
ti v smučarsko sekcijo ali v novo
ustanovljeno plavalno sekcijo TAM, 
da se priglasijo v pisarni te služ
be - soba 13.

Vesti iz TAM Izdaja Inform ativna sluiba TAM vsako drugo soboto. Vse novice sporočajte na te). St. 284. Odgovorni urednik Tomislav PerliC.



IZREDNA. 31! J A UPRAVNEGA ODBORA

Vodstvo pripravljalnega sektorja je pripravilo 56 predlogov 
za sodelavce iz orodjarne, TPF, elektro obrata, obrata splošnega vzdr
ževanja in vzdrževanja strojev, katerim bi naj upravni odbor dodal k do
ločeni analitični oceni do 30 odstotkov točk na osnovi člena 9 pravilni
ka o delitvi osebnih dohodkov in drugih prejemkov delavcev.

Člen 9 se glasi takole: Vrednosti delovnega mesta, določeni 
z analitično oceno delovnih mest, se lahko izjemoma doda do 30 odstot
kov točk, če gre za delavce izrednih strokovnih in delovnih sposobnosti, 
deficitarnih poklicev ali skupino delovnih mest, ki jih po sedanjem si
stemu analitične ocene delovnih mest ni mogoče realno vrednotiti.

Upravičence, dodatno Število točk in čas, za katerega velja 
določilo iz prejšnjega odstavka, določi upravni odbor na predlog gene
ralnega direktorja.

Upravni odbor je na tretji izrecni seji v petek, 13* januar
ja obravnaval predloge vodstva pripravljalnega sektorja. Po daljši raz
pravi in preučitvi posameznih predlogov je upravni odbor enotno ugoto
vil, da so predlogi pripravljalnega sektorja neutemeljeni. Zavrnil je 
vse predloge za povišanje točk na osnovi člena 9 ter obenem sprejel 
sklep, da med letom ne bo več obravnaval predlogov za povišanje točk na 
osnovi člena 9.

Nekateri člani kolektiva menijo, da je z uvedbo člena 9 nasta 
la možnost za ustvarjanje neravnovesij v osebnih dohodkih, zato tudi po
skušajo uveljaviti svoje predloge, ki pa so neupravičeni, člen 9 je bil 
uveden zato, ker ni bilo mogoče v enem lr;tu urediti vprašanja nagrajeva
nja delovodij in preddelavcev. Zdaj pa nekateri posamezniki posplošu
jejo in maličijo ta člen ter skušajo prek njega ovreči naš sedanji si
stem nagrajevanja. Vzrok poseganju po določilih člena 9 je tudi zadnja 
ocenitev delovne uspešnosti. V delovnih enotah niso mogli oceniti neka
terih sodelavcev z oceno nadpovprečen, ker so morali temeljito premisli
ti, komu bodo priznali nadpovprečnost. Takšne ocene namreč posegajo v 
skupno maso osebnih dohodkov delovne enote. Zato so ocenili tudi takšne 
sodelavce kot povprečne, sedaj pa skušajo doseči za nje višje osebne do
hodke prek člena 9.

Upravni odbor je priporočil, da je treba določenim predlaga
nim sodelavcem preučiti analitično oceno ter jim le-to po možnosti po
praviti, obenem pa je ugotovil, da pripravljalni sektor ni dovolj preu
čil tega vprašanja ter je zaradi tega poslal upravnemu odboru neobjek
tivne in neupravičene predloge. Upravni odbor je opozoril sektor, da bo 
v prihodnje ukrepal zoper takšne nepravilnosti.
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Proizvodnja v mesecu januarju ni po
vsem zadovoljiva. Res je, da je pote
kala v letošnjem januarju neprimerno 
boljše, kot lani v istem mesecu,ven
dar imamo letos višje zadolžitve. V 
januarju smo prodali 342 vozil,mon
taža pa je lahko zmontirala le 299 
vozil namesto 370. Tako zaostajamo 
za planom za okoli 50 vozil, ostala 
pa so v nedovršeni proizvodnji.Raz
lika med prodanimi in montiranimi vo
zili izhaja iz lanskoletnih zaostan
kov. Stanje se bo v mesecu februarju 
verjetno izboljšalo, kajti nabavna 
služba zagotavlja izboljšanje dobav 
materiala.

Finančni sektor pripravlja analizo o 
poslovanju avtopromotnega oddelka, o 
cenah njegovih uslug in o vprašanju 
najugodnejšega prevoza delavcev na 
delo. Cene uslug avtoprometnega od
delka, ki mu še zagotavljajo renta
bilnost prevozov, so višje od cen zu
nanjih prevoznikov, zato bo v anali
zi predložen najugodnejši način prevo 
zov delavcev na delo in z dele.Tudi 
v prihodnje bo podjetje krilo polo
vico stroškov teh prevozov, vendar 
prevladuje mnenje, da naj ne bi vsi
ljevali delavcem način prevoza, tem
več bo lahko vsak sam izbral zase n?j 
boljšo rešitev.

-  o  -

Strelska družina TAM obvešča svoje 
člane in vse člane kolektiv?, da bo

v sredo, 1 5 * februarja ob 15. uri 
in 30 minut odprto streljanje z 
zračno puško za ''zlato puščico".
Za člane udeležba obvezna, ostali 
vabljeni.

*
-  o  -

V ponedeljek, 30. januarja je oko
li 4. ure počila cev na enem izmed 
kotlov v kurilnici, k:r je povzro
čil* izliv vode na kurišče in de
formacijo ostalih žerilnih cevi v 
kotlu. Škode je za okoli 3 mili
jone S dinarjev. Vzrok nesreče bo 
raziskala inšpekcija za kotle iz 
Ljubljane.

-  o  -

16. februaija bo ob 13* uri v je
dilnici me3 I. in II. objektom let
ni občni zbor sindikalne organiza
cije ':>M, katere se bo udeležilo 
250 delegatov. Pravico udeležbe i- 
majo vsi člani sindikalne organiza
cije. Na konferenci bodo razpravlja! 
predvsem o delu sindikalne organize^ 
cije v preteklem dvoletnem obdobju, 
o problemih s področja samoupravlja' 
nja, o osebnem in družbenem stan
dardu ter o delitvi osebnih dohod
kov. Na občnem zboru bodo izvolili 
novi sindikalni odbcr, v katerem 
bo več kot polovica novih članov.

-  o -

V prihodnji številki Vesti iz TAM, 
ki bodo izšle v soboto, 18. febru
arja, bomo obširno pojasnili neka
tera spremenjena merila v delitvi 
osebnih dohodkov, kakor tudi sistem 
obračuna le-teh v letošnjem letu.

Vesti Iz TAM izdaja inform ativna služba TAM vsako drugo soboto. Vse novice sporočajte na  tel. St. 284. Odgovorni urednik Tomislav Perllč.



PIANINIHO DRUŠTVO TAM bo organiziralo 2. marca v sejni sobi delavskega 
sveta revijo barvnih diapozitivov, na kateri lahko sodeluje vsak Slan 
kolektiva o Šestimi barvnimi diapozitivi. Od šestih diapozitivov mora
jo najmanj trije predstavljati gorstvo, gorsko življenje ali rastlinstvo- 
Ostali trije diapozitivi so lahko poljubno izbrani. Na reviji 2. marca 
bodo udeleženci ocenjevali diapozitive, pred tem pa jih bo ocenila stro
kovna komisija, ki bo ocenjevala motiv, barvni ton in ostrino diapozi
tiva. Diapozitive, pripravljene za projeciranje, oddajte pod šifro to
varišu Francu Šmajsu v 0M0 najkasneje do 20. februarja. Pet najboljših 
diapozitivov bo nagrajenih in sicer bodo prejeli nagrajenci za I., II. 
in III. nagrado filme CT 18 24 x 36 (I.-3> II.-2 in III.-1), za IV. in 
V. nagrado pa po 50 dia okvirčkov. Organizator bo do 31« marca vrnil 
diapozitive lar-tnikom ali pa jih bo na ponudbo odkupil.

ZA SEZONCICO DELO v našem počitniškem domu na Omišlju, ki bo trajalo tri 
do štiri mesece, potrebuje služba za rekreacijo glavno kuharico ali ku
harja, eno pomočnico kuharice, dve kuhinjski pomočnici, eno natakarico 
ali natakarja v točilnici ter dve osebi za pospravljanje, čiščenje sob 
in pranje perila (delo s pralnim strojem). Kandidati dobe vse potrebne 
informacije v službi za rekreacijo, soba 13* In še to: smučarji lahko 
še vedno nabavijo v tej službi kupone za vlečnice in vzpenjačo po 36 S 
dinarjev kupon, kfcr je izjemna priložnost.

IC0MI3IJA ZA DELOVNA RAZMERJA restavracije TAM objavlja prosto mesto 
vodje ekonomije. Pogoji: kmetijska šola in 6 let prakse na ustreznih 
delovnih mestih. Zadnji rok za prijave je 10. 2. 1967.

OBVEŠČENI 3M0, da bomo do konca meseca mr.rca prejeli v TAM že nove o- 
sebne izkaznice. Doklej je le-te prejelo 190 članov kolektiva, 1.400 
pa jih trenutno pripravlja TNZ. V primeru, ko nekdo potrebuje osebno 
izkaznico za dvig potnega lista, jo lahko dvigi.^ v vodstvu svoje delovne 
enote, v ostalih primerih pa lahko reče, da ima osebno izkaznico v po
stopku zamenjave in se izkaže s katerim drugim dokumentom.

FOT OICINOKLUB TAM bo priredil tečaj črno-bele fotografije. Poleg preda
vanj bo vsak posameznik po zadostnem teoretičnem znanju sam fotografiraj 
in izdeloval fotografije v temnici kluba pod strokovnim vodstvom. Pred
vidoma bo trajal tečaj 4 tedne. Prijave oddajte v prostorih kluba, Ptuj
ska cesta 115, vsako sredo od 16. do 18. ure. Doslej je uspešno opravi
lo tečaj črno-bele fotografije v tem klubu 130 tečajnikov.

NOVI PRAVILNIH o delovnih razmerjih je dostavljen vsem vodstvom delov
nih enot, kjer je dostopen vsakemu članu kolektiva. Enako velja tudi 
za novi statut podjet/ia, ki bo v kratkem objavljen in razdeljen delov

nim enotam.

TA TEDEN so se mudili v našem podjetju predstavniki mednarodne banke, 
katere je med odsotnostjo generalnega direktorje spre jel njegov namest
nik dipl. oec. Rado Golob. Razpravljali so o možnostih TAM za najetje 
mednarodnega kredita v višini, 2 milijona dolar jev.



Leto I V / A

jTrtb o f d n a 18. ?■ 1967

Na občnem zbora sindikalne organi
zacije, ki je bil 16. 2., so izvo
lili novi SINDIKALNI ODBOR podjetja, 
v katerega so bili izvoljeni:Stefan 
Ribič, Mirko Podgoršek, Karel Rajzer, 
Jože Jrlovica, Stanko Kosič, Ignac 
Mravljak, Ludvik Belec, Vera Somrek, 
Štefan Fras, Milan Holc, Andrej Na- 
randža, Mirko Kramer, Dragica Seni- 
čar, Rudi Sedič, Ivan Topolovec,Emil 
Lesjak, Mijo Pancer, Drago limet, I- 
vica Blažok, Maks Gorjup in Vlado 
Vokač.
IZVOLJENI V NADZORNI ODBOR: Alojz 
Gorjup, Jože Duh, Janko FoŠner,Iv9n 
Potočnik, Geza Kočar.
Novi predsednik sindikalne organiza
cije je bil izvoljen včeraj ob 13« 

Vuri, ko je bila prva seja novega
I a v o l i l i  Pr ».ga iime t a  —

Dvajsetega februarja bo predaval ob
15. uri v sejni sobi delavskega sve
ta Rado Golob, dipl. oec., o glavnih 

j značilnostih zaključnega računa.Pre
davanje je namenjeno predvsem članom 
delavskega sveta kot pripomoček pred 
obravnavo zaključnega računa.Vabi je
ni so tudi ostali člani kolektiva.

-  o -

V sredo, 22. 2. bo ob 16. uri preda
val v sejni sobi delavskega sveta o 
sodobni Kitajski diplomirani polito
log Aleksander Kutoš.

-  o  -

Planinsko društvo TAM prireja za svo
je člane v nedeljo, 26. 2. enodnevni 
smučarski izlet na Ribniško kočo.Od
hod bo ob 6.' uri in 30 minut z avto
busne postaje na Glavnem trgu.

Oddelek za sprejem in odpust delov
ne sile objavlja prosti mesti za po 
enega referente I in referenta II v 
oddelku za kataloge in rezervne de
le. Pogoji: referent I - VTl in 12 
let prakse, referent II - VT3 in 10 
let prakse. Rok prijave: 25.2.1967.

-  o  -

Vodstvo sektorja splošnih služb je 
na predlog upravnega odbora določi
lo v komisijo za pregled vrednosti 
in kvalitete enolončnic Pavla Voka
ča, Metko Jeler in Jožeta Uršiča.
Vse morebitne pripombe o enolončni
ci javljajte tovarišu Pavlu Vokaču 
na telefonsko številko 518 - social
na služba.

-  o  -

"Novi gospodarski ukrepi so močno 
prizadeli tudi našo športno organi
zacijo," ugotavlja ŠD Kovinar, ki 
se že od ustanovitve nenehno bori 
z najrazličnejšimi težavami. Kaže, 
da se stanje tudi po združitvi ma
riborskih občin ne bo bistveno iz
boljšalo, znto vodstvo 3D Kovinar 
ne vidi drugega izhoda, kot da se 
obrne k tistim, ki so mu najbližji 
in od katerih se nadeja največ po
moči; to je k čl-~nom kolektiva To
varne avtomobilov in motorjev,ki 
bi se naj prek ustrezne oblike od
ločili, ali so pripravljeni prispe
vati mesečno 50 3 dinarjev za druš
tvo, ki se lahko pohvali, da ima i- 
zrazito tamovski značaj, saj je 80?' 
članov društva tako ali drugače ta- 
movskih. Društvo goji še nogometno, 
rokometno, odbojkarsko in šahovsko 
sekcijo.Se priporoča ŠD Kovinar.

Vesti lz TAM Izdaja inform ativna služba TAM vsako drugo soboto. Vse novice sporočajte na  tel. St. 284. Odgovorni urednik Tomislav Perllč.



NOVOSTI V VELJAVNEM OBRAČUNU OSEBNIH DOHODKOV

Da bi že v začetku leta uredili in uzakonili akte, ki urejajo de
litev dohodka in osebnih dohodkov v podjetju, so samoupravni orga
ni na predlog strokovnih služb sprejeli sklepe, ki posegajo delno 
tudi v veljavni obračun osebnih dohodkov.

Tako bodo v letošnjem letu vse delovne enote vezane pri obračunu 
dohodka s 75 odstotki na enoto proizvoda, delovne enote brez last
ne enote proizvoda pa s 75 odstotki povprečka vseh enot proizvo
dov (enote finalizacije). S preostalimi.25 odstotki pa bodo delov
ne enote vezane na nov obračunski element - fakturirano realizaci
jo - to je na prodane količine proizvodov, za katere bo naše pod
jetje izstavilo kupcem.račune. Tak kriterij namreč enako vzpodbu
ja vse delovne enote in bo tudi enako vplival na obračun dohodka.

V letošnjem letu je tudi predvideno 15 odstotno povečanje mase o- 
sebnih dohodkov. Osebni dohodki bodo po tem predvidevanju porast-
li od 87.000 S dinarjev (v letu 1966) na približno 100.000 S di
narjev. Vendar je treba poudariti, da ne moremo že v januarju pri
čakovati splošno povečanje osebnih dohodkov, ker ne gre za enako
merno povečanje le-teh, temveč za planirano maso osebnih dohodkov, 
ki pa je seveda odvisna od doseženega obsega proizvodnje.

S 1. januarjem se spremenijo tudi prispevki od osebnih dohodkov in 
to od 33,2 % na 32,1 %. ICer ostanejo bruto tarifne postavke po 
odločbah nespremenjene, se s tem povečajo neto osebni dohodki za 
1,65 %• Ta prihranek bo kril boleznine do 30 dni,, ki jih mora v 
letu 1967 plačevati podjetje iz svojih sredstev in ne gredo več 
v breme socialnega zavarovanja (zaradi tega tudi zmanjšanje pri
spevkov) .

Plačila nadomestil ne bodo več obračunavana po tromesečnem pov
prečju, temveč po osebnem dohodku tekočega meseca, enako kot za 
ostale delovne dneve. S tem bodo odpravljene razlike, ki so se 
pojavljale predvsem pri nadomestilih za redne letne dopuste.

Naslednja sprememba pri izplačilu osebnih dohodkov bo nova oblika 
obračunskega in izplačilnega listka, ki ga prejme delavec.

Zmogljivosti naših elektronskih strojev omogččajo izdelavo bolj 
preglednega obračunskega listka, ki bo zato tudi lažje razumljiv.
Na listku bo zraven številčnih oznak za vrsto izplačil odn. izpla
čil, ki smo jih imeli že do sedaj (VIC, VP) , izpisan tudi tekst 
ter urne postavke z bruto in neto zneski. Listek navaja najprej 
vse prejemke, ki jih delavec prejme (bruto in neto) z zbirom, na
to vse odtegljaje z zbirom in čisto izplačilo. ICuverte z denarjem 
bodo imele posebni talon, ki se po podpisu vrne izplačevalcu denar
ja, s čemer odpade zamudno iskanje delavca po izplačilni listi.



Maribor, dne 4. 3- 1967 Leto IV/5

Komisija za rekreacijo je v sredo,1. 
marca, sestavila predloge o načinu 
regresiranja in o višini regresa za 
Člane kolektiva v Sasu letnih dopu
stov. Včeraj pa so predstavniki sin
dikata in političnih organizacij raz
pravljali ob upoštevanju predlogov 
komisije za rekreacijo o delitvi skls 
da skupne porabe. Ker bodo lahko preč 
logi komisije za rekreacijo po tej 
razpravi nekoliko spremenjeni, "e bo 
komisija sestala še enkrat v ponede
ljek prihodnji teden in bo takrat iz
delala dokončne predloge za upravni 
odbor. Le-ta bo razpravljal o predlo
gih in jih nato dal 10. marca v javno 
razpravo. Informativna služba bo na
to že prihodnji teden posredovala čls 
nom kolektiva te predloge, takšne kot 
bodo dani v javno razpravo, v izredni 
izdaji "Vesti iz TAM' .

o

Med člani kolektiva je še vedno sli
šati precej razprav o tem, ali je bi
lo zajeto v januarskem obračunu pred
videno 15 odstotno povečanje osebnih 
dohodkov v letošnjem letu. Takoj lah
ke povemo, da je predvideno povečanje 
bilo obračunano, vendar moramo upošte 
vati, da je to povečanje izraženo v 
povečanem gibljivem delu, ki je nepo
sredno odvisen od doseženega obsega 
proizvodnje .• Upoštevati moramo tudi 
dejstvo, da je bilo že v 1966. letu 
v predračunu stroškov vkalkulirano 
predvideno 15 odstotno povečanje gi
bljivega dela osebnih dohodkov za le
to 1967 in da se mora po tem nujno 
odraziti v povečanem gibljivem delu, 
saj je zvišana tudi vrednost enote 
proizvoda. Motijo nas morda visoki

prejemki v decembru 1966. leta, ko 
smo imeli povprečno 30?/. VOD in J>0% 

rezervnega sklada, toda, če prera
čunamo lanskoletni VOD za vse leto 
po odločbah, ki so stopile v velja
vo 1. septembra 1966, smo lani do
segli gibljivi del od 15 do 20 od
stotkov. Na osnovi tega lanskolet
nega povprečja je bilo za leto
1967 v predračunu stroškov vkalku
lirano povečanje VOD še za 15 od
stotkov. V januarju 1967 so se 
nam na osnovi tega vkalkuliranega 
15 povečanja VOD zvišali osebni 
dohodki v povprečju za 12% kljub 
temu, da nismo izpolnili mesečne
ga proizvodnega plana, oziroma pla
na realizacije. Ko bomo dosegli 
predvideni obseg proizvodnje, bomo 
tudi dosegli predvideno stopnjo 
povečanja osebnih dohodkov.

- o -

V torek, 23. februaija je bila 
izredna seja upravnega odbora, na 
kateri so obravnavali težave, ki na
stopajo v zvezi z nerednimi koo
peranti, predvsem z 110 Celje, se
je pa so se udeležili razen članov 
UO še direktor proizvodnega sektor
ja, direktor pripravljalnega sek
torja ter vodji nabave in priprave 
dele. Po temeljiti razpravi o vpra
šanjih v zvezi s proizvodnjo je UO 
med ostalim sklenil, da mora vod
stvo pripiavljalnega sektorja dnev
no ugotavljati zastoje v proizvod
nji, ki so posledica nerednih do
bav kooperantov. Pripravljalni in 
proizvodni sektor pa morata poskrbe
ti, da bomo v mesecu marcu dosegli 
v proizvodnji ponovitev lanskega 
decembra.

V e s t i  Iz T A M  i z d a j a  i n f o r m a t iv n a  s l a 2 b a  T A M  v s a k o  d r u g o  s o b o to .  V s e  n o v i c e  s p o r o č a j t e  n a  te l .  St. 284. O d g o v o r n i  u r e d n i k  T o m is l a v  P e r l t l



OB DJCVU '.'INA

Praznovanje ^nrva žena v naši socialistični dražbi, kjer 60 ženske v 
veliki meri dosegle pravice, za katere so sc priččle boriti pred šest
desetimi loti, je danes simbol, ki označuje borbo in uspehe dobre po

lovice stoletja.

Boj žena za pravice se je pričel koncem 19. stoletja v mnogih delih 
sveta z množičnimi demonstracijami zoper prastara pojmovanja o vlogi 
ženske v družbi, v mnogih deželah pa so se v okviru delavskih revolu
cij borilo za politično enakopravnost žensk. V teh revolucijah so bile 
ženske boj ramo ob rami z moškimi ter sc tako tudi z orožjem v roki bo
rile za svoje pravice in pravice vsega delavstva.

Ideja o proslavi dneva žena, katerega bi naj proslavljale žene po vsem 
svetu, sc je rodila v Ameriki lete 1909. Takrat so ameriške šene orga
niziralo demonstracije za žensko politično enakopravnost in za boljše 

delovne odnose.

Na II. mednarodni konfcrenci žena leta 1910 v ICopenhagenu so žene znat
no razširile svoj program, ^ahtevale so osemurni delavnik za vse delav
ke nad 18 let, prepoved dela za otroke pod 14« leti, prepoved ddla na 
zdravju škodljivem delu za žene, pomoč porodnicam in splošno volilno 
pravico za vse polnoletne ženske.

Na tej konferenci so napredne ženske z navdušenjem sprejele predlog o 
vsakoletnem praznovanju ženskega praznika. Za dan praznovanja so dolo
čile 8. marec. Svetovni tisk je z navdušenjem sprejel to odločitev. 
Marsikje so zapisali, da predstavlja dan žena novo obdobje v zgodov-ini 
delavsieLga gibanja. To je tudi dalo ženskam potrdilo, da so njihove 
zahteve pravilne in da je prišel čas, de dobijo volilno in ostale pra
vice .

Od teh prvih začetkov uveljavljanja do danes je preteklo blizu 60 let 
borbe za osamosvojitev, enakopravnost in boljše življenje žensk. Praz
nik dneva žena_po-ud_axja-dosedanjo borbo žena in dosežene uspehe, obe- 
-njGan.- jpft--opoẑ r ja , da družbeno uveljavljanje zensJ^ -semi io-n£«no— Današ
nji rod žensk soustvarja nove odnose v družbi, katero plemeniti enako
pravnost .

V okviru dneva žena bo mladinska organizacija TAM priredila v sredo,
8. marca zabavno prireditev v prostorih restavracije TAM s pričetkom 
ob 18. uri in 30 minut za članice našega kolektiva. V zabavnem progra
mu bodo sodelovali malčki iz otroškega vrtca Tezno, humorista Štef in 
Tina, član mariborskega gledališča Janez ICLasinc ter zabavni ansambel 
Jožeta Krc žeto s pevcema Manjo Kok^ljevo in Andrejem Tiršokom. Prire
ditev je brezplačna. Vabljene so vso članice kolektiv^.

Ob dnevu žena čestitajo vsem ženskam n^šeg^ kolektiva organi del^vskc- 
gp samoupravijanja, družbeno— politične org~nizacije in vodstvo podjet
ja.



Maribor, dne 11. 3* 1967 Izrecna izdaja

UPRAVNI 0D30R je na seji v sredo, 8. 
marca dal v štirinajstdnevno javno raz
pravo pravilnik o ugodnostih članov de
lovne skupnosti TAM v času letnega do
pusta. Predlog je izdelala komisija za 
rekreacijo.
PREDLOG TEGA PRAVILNIICA loči tri vrste 
ugodnosti ob nastopu letnega dopusta 
in sicer: nadomestilo iz osebnega dohod 
ka v fiksnem znesku 15.000 S dinarjev, 
nadomestilo iz osebnega dohodka 30 od
stotno od mesečnega povprečja osebnega 
dohodka, katerega je dosegel vsak posa
meznik v lanskem letu ter regres za 10 
dni letovanja in še pet dni za tiste, 
•ki bodo letovali na "Zar ji" .Višina re
gresa za letovanje je odvisna od višine 
osebnega dohodka delavca in še od tega 
ali letuje med sezono ali izven nje. 
Komisija za rekreacijo je predlagala 
-takšno lestvico regresov:

POVPREČNI V I 3 I N A REGRESA
OD idelavca v rezoni po sezoni
v S din: v S din: v S din:

do 65000 18000 22000
do 70000 17000 21000
do 80000 16000 20000
do 90000 15000 19000
do 100000 14000 18000
do 110000 13000 17000
do 120000 12000 16000
do 140000 10000 14000
do 160000 8000 12000
nad 160000 •5000 9000

'PRIKAZANI ZNESKI regresa so računani 
za 10 dni letovanja v naših počitniških 
domovih in bodo črpani iz sklada skup
ne porabe podjetja, medtem ko bodo sred 
stva za ostali nadomestili uporabljena 
iz osebnih dohodkov. Upravni odbor je 
k zgoraj prikazani lestvici regresov

dodal še predlog, naj bi le-to zvišali' 
za 50 odstotkov in tako dosegli raz- = 
pon povprečnih osebnih dohodkov,po ka-, 
terem bo odmerjena višina regresa,vse . 
do in nad 240.000 S dinarjev,vendar 
ta povečani razpon ne bo vplival na vi 
šino regresa, ki ga je predložila komi 
sija za rekreacijo.
■PREDI/DG PRAVILNIKA tudi ^oločajda ima-, 
jo pravico do regresa tisti člani ko- =■ 
lektiva in njihovi ožji svojci,ki bo
do letovali v naših počitniških domovi- 
ali v drugih domovih, kat ere bo TAM po
godbeno najela. Upravni odbor je dodal: 
za javno razpravo k temu predlogu še 
predlog, da bi naj člani, ki ne bodo 
letovali v naših ali najetih domovih, 
prejeli vsi enak regres in sicer 500 
S dinarjev dnevno do 10 dni. :
V PRIMERU, da sta oba zakonca zaposle-> 
na v TAM, se določi višina regresa po - 
višini moževega povprečnega dohodka, 
medtem ko se v primeru, kadar je eden 
izmed zakoncev zaposlen v katerem dru
gem podjetju, njuni povprečni osebni • 
dohodki seštejejo in po tej vsoti do- ’ 

loči višina regresa za otroke. \

ZA NEOPRAVIČENE IZOSTANKE se članu in 
njegovim svojcem zmanjša regres po 
prvem neopravičenem dnevu za 50 odstot 
kov, po dveh ali več neopravičenih dne 
pa v celoti izgubi pravico do regresa. 
PREDNOST pri letovanju v počitniških 
domovih imajo socialno šibki in bolni 
delavci, medtem ko im8jo prednost pri 
razporejevanju v slavni sezoni starši 
s šoloobveznimi otroci.
ČLANI KOLEKTIVA in njihovi ožji dru- ’ 
žinski člani imajo možnost udeležbe ns 
izletih, ki jih bo organizirala službe 
za rekreacijo v sodelovanju z društvi 
in Počitniško zvezo, ki deluje v TAM.

V e s t i  iz T A M  izda]«  In fo rm a t iv n a  s lu ž b a  T A M  v s a k o  d r u g o  s o b o to .  V s e  n o v i c e  s p o r o č a j t e  n a  tel .  St. 284.  O d g o v o r n i  u r e d n i k  T o m is l a v  Pe r l i č



NAVODILO ZA UVILJAVtTSV F.1AVIC3 DO OTItoŠICDGA DOD/.TIIA

Z zakonom o dopolnitvah zakona o otroškem dodatku, uradni list 52/66,je 
določeno za socialistično republiko Slovenijo, da izgube pravico do otroš
kega dodatka vsa tista gospodinjstva, katerih dohodek iz delovnih raz
meri j ,računan na posameznega člana gospodinjstva, presega 50.000 S dinar
jev. Pravico do otroškega dodatka izgube tudi otroci tistih gospodinj
stev, katera imajo razen ostalih dohodkov še dohodke iz kmetijske dejav
nosti in druge prispevkom ali davkom zavezane dohodke ter presegajo ti 
dohodki po članu družine 40.000 S dinarjev. Prvi primer: v gospodinjstvu 
so štirje člani, njihovi dohodki iz delovnega razmerja pa znašajo meseč
no 180.000 3 dinarjev. 130.000 delimo s štiri in dobimo 45*000. V tem 
primeru gospodinjstvo ne izgubi otroškega dodatka. Drugi primer: gospo
dinjstvo, ki ima dohodke še iz kmetijske dejavnosti in ime na primer 
šest članov, mesečni dohodki tega gospodinjstva pa znašajo 250.000 S di
narjev. 230.000 delimo s šest in dobimo 38.533. Tudi v tem primeru go
spodinjstvo ne izgubi pravice do otroškega dodatka.

Vsi upravičenci do otroškega dodatka so dolžni predložiti delovni orga
nizaciji, ki dodatek izplačuje, do 18. marca 1967 izjavo v zvezi s pra
vico do otroškega dodatka. Izjavo lahko dvigne vsak član kolektiva v svo
jem oddelku. Upravičencem, ki te izjave ne bodo predložili, bo socialno 
zavarovanje prenehalo izplačevati otroški dodatek s 1. aprilom 1967, 
prav tako pa jim ne bo izplačalo dodatka za mesec marec, če ne bodo pra
vočasno dali omenjene izjave.

Med dohodke iz delovnega razmerja se štejejo vsi dohodki na podlagi iz
plačil, ki so jih upravičenci in člani njihovega gospodinjstva prejeli
v preteklem letu. Razen dohodka za redno delo se upoštevajo tudi ostali 
dohodki (nadure, honorarji) ali prejemki iz civilno pravnega razmerja, 
pokojnine in nadomestila (bolezen, porod, nezaposlenost), vzdrževalnine, 
ki jih prejemajo matere in otroci, dohodki staršev, ki so zaposleni v 
inozemstvu itd. Ne upoštevajo pa se invalidnine za telesno okvaro oziro
ma pri vojnih invalidih ortopedski dodatki, dodatek za tujo pomoč in po
strežbo, štipendije in vajeniške nagrade.

Med člane gospodinjstva se štejejo: mož, žena, otroci in starši v prime
ru, če jih upravičenec vzdržuje. Dokaz za vzdrževanje staršev je, če je 
upravičenec zanje uveljavil pravico do zdravstvenega zavarovanja. Upo
števajo se dohodki tiste skupnosti, kjer otrok živi. Če le-ta živi pri 
materi (razvezan zakon in nezakonski otroci) ,se dohodki očeta ne upošte
vajo! Otroci, uživalci družinskih pokojnin, ki živijo pri očimu ali ma
čehi, se pri skupnih dohodkih gospodinjstva sicer upoštevajo, vendar se 
jim višina dodatka samostojno določa in ne po skupnem številu otrok v 
kolikor živijo v skupnosti tudi drugi otroci. *

Izjave ni treba izpolnjevati tistim, ki sami vedo, da jim otroški doda
tek ne pripada. Vsi oddelki sc naj čimprej oskrbijo s potrebnimi tiskovi
nami, ki jih-.do-bijo v -oddeJloi-za .so-cialno -zavarovanje pri TAM.



Maribor, dne 18. %  1967

Opozarjamo Slane kolektiva, ki še ima-i 
jo pravilnik o delovnih razmerjih (maj 
hno zeleno knjižico), katerega je pre
jel vsak član kolektive, da je le-ta 
neveljaven, ker je bil izdan novi pra
vilnik na osnovi zakona o dopolnitvah 
zakona o delovnih razmerjih, zato prej 
šnji ni več v veljavi in se ne moremo 
skliccvati na njegova določila. Novi 
pravilnik je bil razmnožen v 300 izvo
dih, imajo pa ga vsa vodstva delovnih 
enot in decentralizirani organi samou
pravljanja.

- o -
Lahkoatletska sekcija pri sindikalni 
organizaciji TAM razpisuje prvenstvo 
T'.M v pomladanskem krosu, ki bo v sre
do, 29. marca ob 16. uri v stražunsken 
gozdu na približno tri kilometre dolgi 
naprej določeni progi. Tekmovalci bodo 
tekli v treh starostnih skupinah. Pra
vico udeležbe imajo vsi člani kolekti
va, prijave pa je treba oddati najka
sneje do 24. marca v sindikalnih po
družnicah ali na sedežu sindikalne or
ganizacije - tudi telefonsko na števil 
ko 594. Za prva tri mesta so predvide
ne praktične nagrade.

- o -
Informativna služba (Skozi T.xM, Vesti 
iz TAM), ki je bila s 1. 1. 1967 or
ganizacijsko premeščena v sektor sploš 
nih služb, se sedaj nahaja v sobi šte
vilka 151 v hodniku med glavno blagaj
no in restavracijo. Telefon samo 284.

o -
Združenje šoferjev in avtomehanikov 
T.vM prireja v ponedeljek, 20. marca ob
16. uri in 30 minut v sejni sobi delav 
skega sveta predav.anje iz ciklusa pre
davanj o varnosti prometa na javnih ce

Leto IV/6

st ah. Predavanje, tretje po vrsti, bo 
•spremljano z barvnimi diapozitivi in • 
cestnoopozorilnimi zvočnimi filmi. Pr* 
davanja se lahko razen članov združen, 
udeležijo tudi ostali člani kolektiva,

- o
•Rekreacijska služba obvešča člane ko-, 
lektiva, ki so se ali se nameravajo 
priglasiti pri aktivu Zveze borcev na
rodno osvobodilne borbe za letovanje \  

počitniškem domu Strunjan ali Valovine, 
pri Pulju, da se morajo najkasneje do 
31. m?rca zglasiti v službi za rekrea
cijo, kjer bodo uveljavili pravico do 
regresa za letovanje v tema dvema domc 
voma. Priglasijo se lahko tudi člani : 
kolektiva, ki niso člani ZB NOV.

- o

Center za izobrazbo obvešča člane ko
lektiva, ki imajo otroke na šolah,kjer 
je obvezna počitniška praksa, da,če to: 
želijo, uredijo na šolah, da bodo nji-, 
hovi otroci opravljali prakso v našem 
podjetju.Center za izobrazbo je obve
stil šole o prednosti otrok Tamovcev 
■pri opravljanju prakse v našem podjet
ju. Za dve izmeni praktikantov (prva v 
6. ,dxuga v 7. mesecu) je odobrenih 112 
praktikantskih mest.

- o -

V teh dneh potekajo v našem podjetju 
-ustanovne konference Z IZ. Doslej je 
bilo v podjetju devetnajst osnovnih 
organizacij ZIC, medtem ko jih bo od
slej po sklepu letne konference le 
šest. Vsaka osnovna organizacija bo 
štela od 70-80 članov. Na ustanovnih 
konferencah bo izvoljenih šest 5-član- 
•slcih sekretariatov in šest sekretarjev
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p r i p omo či::: ic r a z p r a v i o o s n u t k u pravilniica. o u g o d n o s t i h Pi a n o v KO
LEKTIVA V ČASU LLTNSG.DOPUSTA

Minulo soboto smo v Vesteh iz T.\M objavili nekatera bistvena določila 
iz osnutka pravilnika o ugodnostih članov kolektiva v času letnega do
pusta, ki je sedaj v javni razpravi. To pot bomo kljub temu ponovili ne
katera določila, da bi se izognili nejasnostim v razpi-avah o omenjenem 
osnutku pravilnika.

Zapisali smo, da loči osnutek pravilnika tri vrste ugodnosti in sicer 
prvič: nadomestilo iz osebnega dohodka v fiksnem znesku 15-000 S din, 
drugič: 30 # nadomestila iz osebnega dohodka (le tega sproti mesečno od
vajamo od dosežene mase osebnih dohodkov) od mesečnega povprečja, kate
rega je dosegel vsak posameznik v lanskem letu in tretjič: regres, ki 
ga prejmejo člani 'kolektiva ob nastopu dopusta. IColikor je slišati med 
člani kolektiva, je sporno vprašanje, ali bo deležen vsak član kolekti
va vseh treh naštetih ugodnosti ali pa gre v resnici za več vrst pred
logov. Odgovor je: vsak član kolektiva bo deležen vseh treh ugodnosti, 
v kolikor bo zadostil določbam omenjenega pravilnika.

0 načinu,' kako bodo dodeljevmi regresi, sta v osnutku pravilnika dva 
predloga oziroma dve lestvici z različnima kriterijema, ki določata vi
šino regresa po naraščajočih zneskih in sicer določa prva lestvica (na 
listu leva) za primer, če sta zaposlena v podjetju oba zakonca, da se 
določa regres vsakemu zakoncu posebej po njunih povprečnih osebnih do
hodkih; njunim otrokom pa po očetu. V drugi lestvici (desni stolpec) je 
kriterij povprečnih mesečnih osebnih dohodkov zvišan za 50 %, vendar o- 
stahe regres nespremenjen. Pri tej lestvici pa je pogoj, da se višina 
regresa določa po povprečnih osebnih dohodkih obeh zaposlenih zakoncev 
in sicer se seštejejo dohodki iz osnovnega delovnega razmerja in osta
lih davkom zavezanim dohodkov. Prav tako se za otroke v tem primeru do-

eh zakoncev.

Pravico do regresa imajo 
člani kolektiva in njiho
vi ožji svojci (nepreskrb
ljene žene in nepreskrblje* 
ni otroci), če bodo 3e to- 
vali v naših počitniških 
domovih ali drugih domo
vih, katere bo TAM naje
la. Razen tega imajo po 
predlogu osnutka pravil
nika pravico do regresa 
tisti člani kolektiva in 
njihovi ožji svojci, ki 
si bodo na lastno pobudo

din dnevno do 10 dni, vendar le na pod-
o letovanju. Njihovi otroci od 4. do 7. 

leta starosti imajo pravico na polovični regres (250 S din), otroci nad
7 let pa poln regres (500 S din).

loč a regres po seštetih povprečnih prejemkih

POVPRUvNI POVPR. OD VIŠINA TD-^n :>t> "i

OD delavca zviš.za 50% sezona po sezoni
v S din v S din .v S din

do 65000 ■ 97500 18000 22000
do 70000 105000 17000 21000
do 80000 120000 16000 20000
do 90000 135000. 15000 19000
do 100000 150000 14000 18000
do 110000 165000 13000 17000
do 120000 180000 12000 16000
do 140000 210000 10000 14000
do 160000 240000 8000 12000
nad 160000 240000 5000 9000

uredili letovanje in sicer 500 S 
lagi ustreznih potrdil - dokazil

Morebitne pripombe oziroma predloge je treba dostaviti tehničnemu sekre
tarju organov delavskega samoupravljanja najkasneje do 28. marca 1967.



03VESTIL0 O ERUJIH IN CENAH ZA LETOVA
NJE V L?TTJ 1967

Služba za rckreacijo in komisija za re 
kreacijo pri delavskem svetu nam je po 
slala naslednji pregled o možnostih le 
tovanja članov kolektiva v letošnjem 
lotu. Letos bomo lahko izbirali, ko se 
bomo odločili za letovanje z regresom, 
med dvajsetimi kraji.

OMIoAU - cena penziona za en dan 2.40 
S din, za otroke med 14. letom 1.600 3 
din.

ZARJA Pohorje - cena penziona 3*200 S 
'din, polovičen penzion za otroke 1.600 
S din.

VODICE - cena penziona 2.500 S din,po
lovična cena za otroke 1.150 S din.

PAICOSTANE (TVD Partizan Tezno prek sin 
dikalne organizacije.za socialno šib
ke) cena penziona 2.000 S din, polo
vičen regres za otroke 1.000 S din.

PAICOSTANE (pri Juričin Miletu) - dnev
na oskrbna cena 2.400 S din, polovi
čen regres 1.200 S din.

PRIMOŠTEN - dnevna oskrbna cena za so
be I. kategorije 3*300, sobe II. kate
gorije 3*500 3 din, penzion za otroke 
ao ni znan.

SUPET.\R NA BRAČU - dnevna oskrbna cena 
v mesecu juniju in septembru 2.500 S 
din, v mesecu juliju in avgustu pa 
2.900 S din. Polovični penzion za 0- 
troke v mesecu' juniju in septembru z 
lastnim ležiščem 1.750 S din, če spi
jo s starši pa 1.375 S din, v juliju 
in avgustu za lastno otroško ledišče 
2.030 S din, če spijo s starši pa 
1.595 S din.

SUTIVA.N NA BRAČU - cene in pogoji so e 
naki kot za Supctar na 3raču.

POREČ - dnevna oskrbna cena v juniju 
in septembru 2.650 S din, v juliju in 
avgustu pa 2.900 3 din. Za otroke v ju
liju in septembru 2.000 S din, v juli
ju in avgustu pa 1.740 5 din.

LOVRAN - v juniju in septembru 3.000 S 
din, v juliju in avgustu pa 3*800 S dir 
Za otroke v juniju in septembru 2.100 £ 
din, v juliju in avgustu pa 2.700 S dir

^ROVINJ - Prehrana v bližnji restavraci
ji z regresom. Cena prehrane že ni zna
na (možnost lastne prehrane ob delnem 
regresu).

CRIEVENICA - dnevna oskrbna cena v ju
niju in septembru 2 .5OO S din, v juliju 
in avgustu pa 2.800 S din. Za otroke \ 
juniju in septembru 1.875 S din, v ju
liju in avgustu pa 2.100 S din.

-PORTOROŽ - dnevni penzion v juniju in 
septembru 2 .5 0 0, v juliju in avgustu pg 
2.800 S din. Polovični penzion__za—otro
ke v juniju in septembru 1.100 S din, 
v juliju in avgustu 1.400 S din.

BLED - v juniju in septembru 2.900 (za 
otroke 1.740) S din, v juliju in avgu
stu 3*200 S din (za otroke 1.740).

BOHINJ - dnevni penzion v juniju, juli
ju, avgustu in septembru 2.90O--(za_ot-ro 
ke 2.175)

ERANJ3EA GORA - dnevna oskrbna cena v 
mesecu juniju in septembru 2 .5 0 0 (za o- 
troke 1.875), v juliju in avgustu 3.00C 
S din (za otroke 2.250).

.TRENTA - oskrbna cena v juniju in sep- • 
tembru 2.250 S din, (za otroke 1.700), 
v juliju in avgustu pa 2.500 S din (za 
otroke 1.875).

STRUNJAN IN VALOVINE - (samo za člane 
ZB) - dnevna oskrbna cena v juniju in 
septembru približno 1.600 S din, v ju
liju in avgustu pa približno 1.900 Sdin
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Kazen tega imajo člani možnost, da sc v večini naštetih domov hranijo, 
prenočišče pa imajo kje drugje ali obratno. Navedene dnevne oskrbne 
cene so polne ccne, ugodnost ob teh cenah je naš regres. Služba za 
rekreacijo prosi člane kolektiva, ki so se odločili, da bodo letovali 
v enem izmed naštetih domov, da naj oddajo prijave v pisarnah svojih 
delovnih enot, le-te pa bodo posredovale prijave službi za rekreaci
jo.

o

3LUŽ3A ZA ariraSACIJO IN KOMISIJA ZA RZIZRIACIJO PRI DS pripravljata v 
sodelovanju s turistično komisijo pri AMD TAM tri in pol dnevni izlet 
na Madžarsko, v Avstrijo in Čehoslovaško, katerega nameravajo izvesti 
v času prvomajskih praznikov. Stroški izleta za potovanje z avtobusom 
bodo znašali približno 30 tisoč starih dinarjev, z lastnimi vozili pa 
približno 27 tisoč starih dinarjev. Prijave oddajte v službi za rekre
acijo najkasneje do 1. aprila. Podrobnosti bomo objavili pozneje.

. o

SLUŽBA.ZA REKREACIJO lahko nabavi članom kolektiva opremo za taborje
nje in sicer ležalnike z zglobi po znižani ceni - cena 11.259 S din, 
gugalnike - cena 8.438 S din, mizice za taborjenje - cena 5*625 S din 
in stolčke po ceni 2.250 S din za kos.

o

NOVICE z zasedanja delavskega sveta, ki je bilo v četrtek, 23. marca:
Po razpravi o delu upravnega odbora med obema zasedanj ima je delavski 
svet razpravljal o pripombah na pravilnik o delitvi dohodka in na pra
vilnik o delitvi osebnih dohodkov (oba pravilnika ste bila v javni raz
pravi) ter po razpravi potrdil oba pravilnika. Razen toga je delavski 
svet razpisal volitve za izpraznjena mesta v delavskem svetu, svetih 
delovnih enot, predračunskih in obratnih enotah. Volitve bodo 28. apri
la 1967 in sicer v 25 volilnih enotah, od katerih jih je v matičnem 
podjetju 19, po ena volilna enota pa v poslovnih enotah v Mariboru,Za
grebu, Sarajevu, Novem Sadu, Beogradu in v obratni enoti Novi Sad.

o

DELAVSKI 3V~T je razpravljal tudi o okvirnih pogojih natečaja za daja
nje posojil individualnim graditeljem stanovanjskih hiš. Ob tem je spre
jel predlog, po katerem je najnižji znesek posojila 500 tisoč starih 
dinarjev, najvišji znesek pa 5 milijonov starih dinarjev, V primeru,Čo 
nima prosilec tovarniškega stanovanja, bi naj bilo najvišje posojilo 
tri milijone starih dinarjev. Najdaljši rok odplačila je 20 let. Pravi
co do posojila imajo le tisti delavci, ki so najmanj pet let neprcki- 
njenp zaposleni v TAM in imajo dograjeno hišo do prve stopnje, kar po
meni, da imajo zgrajeno klet s ploščo. Tamovo stanovanje morajo dati po 
dograditvi hiše na razpolago stanovanjski komisiji. Okvirne pogoje na
tečaja je dal delavski svet v javno razpravo. Delovne enote morajo od
dati prošnje posameznikov za posojilo najkasneje do 1 5 . aprila.



Maribor, dno, 1. 4* 1967 Leto IV/7

Včeraj je bil v sejni sobi delavskega 
sveta razširjeni plenum sindikalne or
ganizacije. Tajnik sindikalne organi
zacije Mirko Kramer je otvoril plenum 
in povedal uvodoma,da je namen tega 
razširjenega sestanka, da prek razpra
ve o stanju in nekaterih pojavih v na
šem delavskem samoupravljanju določno 
opredelimo vlogo političnih organiza
cij pred volitvami. Prvi je razpra
vljal tovariš Umil Lesjak, predsednik 
komisije za samoupravljanje pri sindi
kalnem odboru. V daljši razpravi je 
kritično ocenil ravnodušnost organiza
torjev minulih občnih zborov meščanov 
in zborov proizvajalcev ter poudaril, 
da je smemo pristopiti k bližnjim vo
litvam v organe samoupravljanja tako 
ravnodušno in neorganizirano kot k mi
nulim zborom. Žo vrsto let zbori nam
reč niso uspešni in dogaja se celo ,da 
niso sklepčni, čeprav razpravljamo 
na teh zborih o davkih, raznih pri
spevkih ali komunalni ureditvi. Do
slej °mo se premalo pogovarjali o to
variših, ki so bili izvoljeni v samo
upravne organe in tudi o tem, kaj že
limo doseči s samoupravljanjem; mnogo 
pa smo sc ustavljali ob tem, kje bo
do zbori, kdaj in kdo jih bo vodil.

Že .dalj časa ugotavljamo torej, da 
zbori niso uspešni, kljub temu pa ni 
bilo v tej smeri nič konkretnega stor
jenega. Kritično stanje na področju sži 
moupravljanja pa nas sili k odločnim 
spremembam v dosedanjem odnosu do nač:. 
na kandidiranja, kakor tudi do negativ 
nih pojavov v razvoju samoupravnih od" 
nosov.

Že po običaju je razprava zajela šte
vilna ostala vprašanja. Flenum je na

primer obsodil gore pravilnikov,šte
vilne spremembe, dopolnitve in pred
vsem pomanjkljivo razlago teh spre
memb. Delavec ne more časovno sledi
ti spremembam in vsem mogočim novim 
pravilnikom, zato je na javnih raz
pravah ravnodušen ali celo malodušen 
in neprizadeto sledi razpravi,čeprav 
ga določila nekaterega pravilnika kat 
sne je razburjajo. Na tem področju so 
tudi nujne temeljite spremembe. Odre
či se moramo maniji spreminjanja. 
Posledica stalnega spreminjanja je 
namreč velika zapletenost raznih ak
tov ter so zaradi tega nekatere ko
misije v veliki zadregi, kako naj 
po pravilniku odločajo. Kar zadeva 
same volitve, morajo organizatorji 
le-teh biti agitatorji, popularizi
rati morajo pomen volitev in skrbe
ti, da bodo volilci seznanjeni s 
kandidati ter da bodo vedeli, kako 
in kdo predlaga kandidate. Na plenu
mu so sklenili, da mora sindikalni 
o ’bor do naslednjega razširjenega 
sestanka dostaviti konkretni pred
log o načinu izbire kandidatov,kaj- 
ti na plenumu tega ni bilo mogoče 
izvesti. Podrobneje bomo poročali 
o zanimivih razpravah s tega plenu
ma v našem glasilu "Skoz-^ TAM' .

-  o  -

Flaninsko društvo TAM organizira v 
sodelavi s službo za rekreacijo 9. 
aprila izlet v Kumrovec in na Gor
ski dom Bistrica ob Sotli. Izleta 
se lahko udeležijo tako členi PD, 
kot ostali člani kolektiva, prispe
vek za odrasle pa znaša 500 S din, 
za mladino do 16. let pa 200 S din. 
Orihod: izpred TAM ob 6,30. uri, Ma
riborski dvor: ob 7. uri.Prijave 
sprejemajo odborniki PD do 5*4.
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V A R U H I  N A o D G A Z D R A V J A

sestavek ob svetovnem dnevu zdravja

Od 7. aprila 1948. leta, ko je bila sprejeta ustava svetovne zdravstve
ne organizacije, praznujemo svetovni dan zdravja. Kakor vsako leto do
slej, se naša država tudi letos pridružuje tej največji mednarodni zdrav
stveni akciji. K intenzivnemu sodelovanju ob svetovnem dnevu zdravja va
bimo vse zdravstvene in socialno-varstvene ustanove, družbene organe ter 

razne organizacije.

ICaj je pravzaprav namen vsakoletnega dneva zdravja?
Ob svetovnem dnevu zdravja želimo seznaniti široko javnost z vsebino zdrav
stvenega varstva, s stanjem zdravstvenega varstva v svetu in v naši drža
vi. Seznaniti želimo vse ljudi o tem, kdo so varuhi našega zdravja, kak
šne so njihovo naloge in kakšne uspehe imajo pri svojem delu. Steber zdrav
stvenega varstva je vsekakor zdravstvena služba z zdravstvenimi delavci.
Zdravnik je osrednji steber zdravstvenih služb. Na njem sicer sloni orga
nizacija zdravstvenega varstva, osebje, ki ga obkroža pa je nujno potreb
no za napredno in uspešno zdravstveno varstvo. Zdravniki in njegovi so
delavci tvorijo ekipo, brez katere v današnjem času ne bi mogli shajati. 
Priznati pa moramo, da niso danes varuhi našega zdravja le zdravniki ir,
zdravs-tvoni delavci, kajti varuh našega zdravja j<\ tudi ekonomist, k:, po
spešuje vzpon sodobne proizvodnje, inženir, ki izboljšuje delovno stroje 
in tako naprej. Ljudje, ki delujejo v najrazličnejših poklicih, lahko pri
spevajo k boljšim pogojem življenja ter tako tudi k boljšemu zdravju lju
di. Naloge, s katerimi se morajo spoprijemati varuhi našega zdravja, so 
dokaj različno, toda ne oziraje se na to mora vsak posameznik v redu o- 

pravljati svojo nalogo.

Ob svetovnem-dnevu .zdravja izrekamo priznanje vsem varuhom_naišega zdravja 
za vse, kar so storili na področju zdravstvenega varstva.

- o -

Prvenstvo v spomladanskem krosu, ki je bilo napovedano za 29. marec, j* 
zaradi slabega vremena odpadlo in je preloženo na ponedeljek, 10, apri
la. Tekmovanje bo v stražunskem gozdu na približno 3 kilometre dolgi pro
gi. Začetek tekmovanja bo ob 16. uri. Zbirališče je v Stražunu (bivše 
strelišče). Tekmovalci in tekmovalke bodo razdeljeni v tri starostne sku
pine. Prijave oddajte v sindikalnih podružnicah ali na sedežu sindikalne 
organizacije (tudi telefonsko na številko 594), ker je ta kros obenem iz
birno tekmovanje za sestavo ekip za tekmovalni pohod "po poteh okupirane 
Ljubljane", se javite v čim večjem številu. Za prva tri mesta so predvi
dene praktične nagrade, rezult-ati vseh nastopajočih pa bodo objavljeni v 
našem internem, glasilu^



Maribor, dno 5. 4. 1967 IZREDNA IZDAJA
POZIV ČLANOM SINDIICALNE ORGANIZACIJE

Na razširjenem plenuma družbeno poli
tičnih organizacij, ki ga je sklicala 
sindikalna organizacija, so člani raz
pravljali o volitvah v samoupravne or
gane podjetja. Po razpravi je plenum 
dal vsem sindikalnim podružnicam in 
članstvu smernice, po katerih naj pri
stopajo k izbiri možnih kandidatov za 
bodoče člane samoupravnih organov.Fle- 
num daje sledeča načela, smernice:

1. IC bližnjim volitvam v samoupravne o 
gane moramo pristopiti z večjo mero 
resnosti in večjim čutom odgovornosti, 
kot doslej. V nobenem primeru pa ne 
smejo biti predvolilni sestanki za ob
činske, republiške in zvezne skupščin
ske organe takšni, kot v minulih ob
dobjih.

2. Zaradi nadaljnega razvoja samou
pravljanja moramo poskrbeti, da bodo 
v organih upravljanja zastopane vse 
plasti delovnega kolektiva in to sa
mo tisti tovariši, ki so s svojim de
lom že dokazali pravilen odnos do sa
moupravljanja ter do osnov gospodarje
nja in družbene reforme.

3. Zavedati se moramo, da bomo v de
lavski svet izvolili tiste tovariše, 
ki ne bodo samo zastopniki delovnih 
enot, v katerih so zaposleni, temveč 
da bodo vse svoje sile posvetili v 
prid interesom delovne skupnosti TAM.

4. V organe samoupravljanja moremo vo
liti tiste člane, ki so voljni delati 
in ki se zavedajo moralno politične od 
govomosti, katero prevzemajo ob izvo
litvi in dolžnosti, ki jo nalaga sama 
funkcija.

-5» 3indik.alnp...-drganLzjani.ja ho v. bodoče

vztrajala pri tem, da bodo člani sa
moupravnih organov p^i opravljanju 
svojih samoupravijalskih dolžnosti 
odgovarjali svojim volilcem za sta
lišča, katera boe1 o zastopali v orga
nih samoupravljanja. Za nevestno iz
polnjevanje dolžnosti v organih u- 
pravljanja bomo v prihodnje morali 
zahtevati odpoklic takšnih članov, 
ki ne bodo izpolnjevali svojih na
log.

6. V predvolilnih prizadevanjih mo- 
r- rajo aktivno sodelovati vsi členi de 

lovne skupnosti. Nihče ne more biti 
izvzet, zato pozivamo vodstvene de
lavce, da prispevajo svoj delež k 
čimuspešnejši izvedbi predvolilnih 
sestankov in volitev v samoupravne 
organe. Imenovani so zaradi položsja 
ki ga imajo v družbi, tem bolj odgo-; 
vorni za uspešnost te družbeno po
litične akcije.

Plenum sindikalne organizacije želi 
s tem pozivom vzpodbuditi vsa pozi
tivna hotenja delovne skupnosti k 
naporom za uveljavitev nadaljnje de
mokratizacije naše družbe,za pravil
ne socialistične in humane odnose 
pri bodočem poglabljanju vsebinskega 
dela samoupravnih organov.

- o

Predvolilni kandidacijski zbori so 
v našem podjetju sklicani za četr
tek, 6. aprila in sicer za delovne 
enote, ki delajo do 13. uro, prične
jo zbori ob 12. uri in 30 minut, za ; 
delovne enote, ki končajo delo ob 14- 
uri pa sc pričnejo zbori ob 13.uri 
in 30 minut. Avtobusi bodo vozili 
ob 13.uri in 30 minut oziroma ob 
-14-— uri— in 30 minut

Ves t i  Iz T A M  Izda ja  i n fo rm a t iv n a  a l u i b a  T A M  v s a k o  d r u g o  s o b o to .  V s e  n o v i c e  s p o r o č a j t e  n a  te l .  š t.  284. O d g o v o r n i  u r e d n i k  T o m is l a v  Fe r l i č



Maribor, dne 8. 4. 1967 T.p U  TV/ 8

Na redni seji uprevncga odbora, ki je 
bila v sredo, 5* aprila, so pod prvo 
točko obravnavali proizvodno proble
matiko..V preteklem mesecu smo zmonti
rali 391 vozil. V mesccu marcu smo 
prodali 382 vozil, kar predstavlja 91% 
mesečnega plana prodaje vozil. Ob kon
cu marca smo zaostali za plenom za 160 
vozil in šasij. Zaostanek moramo čim- 
prej nadoknaditi. Direktor proizvod
nega sektorja Zvonko Kramer, dipl.ing. , 
je dejal, da je oskrba s kupljenimi 
deli za 100 odstotkov boljša, kot v 
lanskem letu, medtem ko je dejal vodja 
priprave dela Ivsn Kajba, ing., da še 
ne pomni ugodnejše proizvodne situa
cije. Tako ugodne ocene zagotavljajo 
dobro proizvodnjo in dopuščajo verjet
nost, da bomo lahko nadoknadili zao
stanke .

-  o  -

Čredi minulega meseca je vodstvo pri
pravljalnega sektorja ustanovilo osem
člansko komisijo, ki bo pripravila in
terni poslovnik za uvajanje konstruk
cijskih in tehnoloških sprememb. Pou
darek bo dan postopku pravilnega uva
janja sprememb v proizvodnjo. Ustano
vitev takšne komisije je narekovala 
velika množina sprememb in nejasnosti, 
do katerih je prihajalo med posamezni
mi slažbami v zvezi s spremembami. De
lo komisijo je obsežno, treba je vskla 
jevati postopke posameznih služb in ob 
enem prirejati postopek poslovanja s 
spremembami za prenos na strojni obra
čun. Kljub temu menijo, da bo predmet
ni poslovnik končan čez dober mesec 

dni.

-  o  -

Od 22. do 3 0. aprila bo v 3eogradu se- 
jo«-aoctuyrgcv- In motornih. vozil. Nešc

V es l i  I t  T A M  I z d a j i  i n f o r m i t l v n j  i t u l b i  T A M  v s a k o  d r u g o  s o bo to .  Vi

podjetje bo razstavljalo skupaj z Mer'’ 
rusom Deutzom. Mj. borco rezet^v-ii 22  

različnih vozil in tr : . motorje, med
tem ko bo Deutz ârr-t.jv.ljel sodem vo

zil.

o

Službe za rekreacijo obvešča. drj je 
ponudilo podjetje "Indupleti" uaršc 
členom kolektiva ceneno nabavo raznih 
tipov kvalitetnih šotorov. Cena soterč 
"Študent" je 34.128 3 din, šotore 'Kr
vavec’' 46.008, šotora "Kumrovec"78.9̂ ( 
šotora "Favla" 150.120 S din, šetort 
"Hvar" 159.840 S din in šotora "Du
brovnik" I70u6"40 3?in. Prospekte si 
lahko ogledate v službi za rekreacijo 
kjer jih tudi naročite.

-  o  -

Poročali smo že, da bo 7. maja n i  sta 
dionu Kovinar na Teznem svetovncr-cons! 
prvenstvo v speedv?a"U. Nastopili bodo 
najboljši tekmovalci Sovjetske zveze, 
Čehoslovaške, Madžarske, Poljske,Av
strije in Jugoslavije. Sovjetska "ve
za je prijavila Kurilenka, Samorodo~va 
in Latosinjskega. Organizator te ve
like prireditve AMD TAM ureja te dni 
nasipe ne stadionu. Sporočili bomo, 
kje in po kakšni ceni boste lahko na
bavili vstopnice.

-  o  -

Frihodnja Številka "Skozi TAM' bo iz
šla v soboto, 15* aprila. V njej bost 
lahko prebrali naslednje sestavke:Pri 
prave na volitve, Zasede-nje delavskeg 
sveta, izjavo generalnega direktorja 
predi odhodom v Indonezijo, intervju 5 
predsednikom volilne komisije Stankon 
Tadino, dipl. prevnikom, novice iz 
delovnih enot in številne druge sc- 
3tevke.________________

n o » l c e  s p o r o č a j t e  na  tel.  »t. 2 M .  O d g o v o r n i  u r e d n ik  T o m l t l a «  Per ll{



03VISTIL0 3LUŽ3H ZA Š Z Z ILACIJO

Služb° zs rekreacijo sporoča članom kolektiv?., ds je razposlala de
lovnim enotam, obratom in oddelkom razpis letovanj s podrobnimi po
datki o krajih in conah letovanja ter prijavnice za letovanje v se

zoni 1967.

Morda ni znano vsem upravičencem do regresa, da imajo pravico do 
dodatnega regresa v višini 400 starih dinarjev na dan, če bodo le
tovali pred ali po glavni sezoni. Starši, ki imajo predšolske otro
ke ali nimajo več šoloobveznih otrok, lahko izkoristijo to izredno 
ugodnost. v mnogih letoviških krajih so penzionske storitve nižje 
kot v času glavne sezone. Še posebej jo ugodna ta priložnost za ti
ste člane kolektiva, ki zarodi proizvodnega plana ali plana dopu
stov v delovni enoti ne bodo mogli koristiti dopusta v glavni sezo

ni, to je v juliju in avgustu.

Prijavnice dvignite pri svojih administratorkah in jih izpolnjene 
vrnite, ker bodo administratorke posredovale vaše prijavnice službi 
za rekreacijo. Administratorke morajo oddati vse prijavnice službi 

za rekreacijo najkasneje do vključno 1 5 . aprila.

SPOROČILO ČLANOM ICOLZICTIV;., ICI IMAJO 0S~3N2 AVTOMOBILE

Služba za rekreacijo in **vto moto društvo TAM pripravljata za čas 
prvomajskih praznikov tri in pol dnevni skupinski izlet za Člane ko
lektiva, ki imajo avtomobile. Smer izleta je na relaciji Maribor- 
31atno jezero - Budimpešta - Bratislava - Dunaj - Maribor. Cena za 
odrasle je 20.000 starih dinarjev. Skupna dolžina poti je okoli ti
soč kilometrov. Za prenočišče in hrano je poskrbljeno (trije obroki). 
Vse storitve in preskrba, ki so predvidene, so vračunane v zgoraj na
vedeno ceno. Cene so konkurenčne, ker opravlja vse priprave Avto mo

to društnro-T*Jd v lastni režiji.

Strokovno vodstvo izleta bo prav tako na razpolago udeležencem tega 
avto-karavaninga. Udeležence bosta spremljala po en novinar in zgo
dovinar. AMD TAM bo tudi poskrbelo za dodaten na.cup deviznih sred
stev (za popotnico). Vsem, ki se bodo odločili za ta izlet, sporoča
mo, da bo AMD TAM dalo na razpolago tudi- avto - delavnico in mehani
ka, ki bo skrbel zato, da no bi katero vozilo obtičalo. Potne liste 

si mora priskrbeti vsak sam.

Tovarišem, ki so se prijavili za izlet na isti relaciji, toda za po
tovanje z avtobusom, sporočamo, d? je ta. izlet odpadel iz tehničnih 
razlogov. Priporočamo pa, da se priključijo znancem, ki imajo avto

mobil ter jim plačajo prispevek za gorivo.

>



'Karibor, dne 18. 4. 1967

::o g \ 3CI.IC jur.ii v o l i l i?

Jutri, 19. aprila, bomo volili 
odbornike v zbor delovnih skupnosti, 
medtem, ko bomo v nedeljo, 2 3* apri
la, volili odbornike v občinski zbor 
Odbornike v zbor delovnih skupnosti 
bomo volili v gospodarskih organiza
cijah, odbornike v občinski zbor 'pa 
na t rcnu. No bo napak, če poudari
mo, da je naš družbeni sistem zgra
jen na podlagi samoupravljanja, ki 
izhaja iz samoupravo v naši delov
nih organizacijah, ta samouprava pa 
sc je prek občinskih skupščin široko 
razrasla do republik in zveze. Škrat 
ka; vse naše družbeno dogajanje slo
ni na široki družbeni praksi samou
pravljanja, ki'nenehno priteguje in 
posavlja v ospredje delovnega člo
veka pri odločanju o najvažnejših 
vprašanjih našega razvoja.

V novi občinski skupščini bo 132 o'd- 
bomiških mest in sicer bo v občin
skem zboru 6 6 , v zboru delovnih skup 
nosti pa prav teko 66 odborniŠkih 
mest. Od 66 volilnih enot za volitv 
v zbor delovnih skupnosti so v našem 
podjetju štiri volilne enote in to: 
4 3., 44., 45* in 46. volilna enota. 
Na zborih delovnih ljudi v našem pod 
jetju so bili predlagani naslednji 
kandidati:

v 4 3« volilni enoti

V 44. volilni enoti:

Vlado 21 vič 
Le,on Antolič

Franc Skofljanc 
Henrik Uran 
Ivan Ciglarič"' 
Rafko Izlakar

IZREDNA IZDAJA
Mirko Ledinek 
Marjan IColsrič 
Blaž Purič

4”. volilni er iti:
Jože ICrpčun 
Franc ICv°r 
Dra^a Izlakar

V 4:'. V n j. ll. enoJi ; Milan Vengust
Otmar Novak
3ianio ICočar

0bo inske VO liln <t konisijs je potr-
čile vse. .zan d id p1,e , k^t re so prod
lagali rtaši delc vni ljudje na zberu

Za jutrišnjc vo i j.tve je občinska vo
lil n a kci mis i ja d jločila naslednja
vo 1 i šč u :

Volilna V tCc volilni enoti vo-
enota 43 li jo :

Volišče T)” 20-2 1
183

Volišče..bo v tehn ični pisarni d?lov
ne enote 20 -21-■o::0 .

Vol'šoc D2 i"7;-kadilnica
184 DL C. ' .-OKO

DL 34-galvanika
DL r i •kontrola sprejema
DL 6 ;--kontrola polizd.

Vol ."L 3ČC c. c v te hnični pisarni dolov
n,- enote 22-0M0 .

Volilna 
enota 44

Vol v ̂ čc 

185

V t 1; volilni enoti vo
lijo '

DZ 19-transport

V e i t i  Iz T A M  Izdaja  i n fo r m a t iv n a  s lu J b a  T A M  v s a k o  d r u j o  s o b o to .  V s e  n o v i c e  s p o r o č a j t e  na  tel .  J t.  284. O d g o v o r n i  u r e d n i k ' T o m i s l a v  P e r l l i



DS 24-montaža 
DS 25-orofl,jarne

Volišče bo v tehnični pisar.montaže.

Volišče DE 40-:*k.sl.vzdr.tov.
186 DE 41-vzdrževanje str.

DE 43-vsdrž. elektronepr. 
DE 45-spl.vzdrževanje 
DE 46-energ. postaje 
DE 69-kontr. finalov

Volišče bo v vodstvu spl.vzdržev.

Volilno 
enota 45

Volišče
187

V tej volilni enoti VO' 
lijo :

DE 11-kovačnica 
DS 12-livarna 
DE 15-priprava delo

Volišče bo v vodstvu livarne.

Volišče DE 23-karosernica
188 DE 33-35-lakir.-tapet.

Volišče bo v tehnični pisar.karoser.

Volilna 
enota 46

Volišče
189

V tej volilni enoti vo
lijo :

PE-Prodaj. TAM iiaî ibor

Volišče bo v upravi prodajalno

Volišče DE 10-sk.sl.proizv.3ek.
190 DS 39^kemični laborat.

OS 50-sk.sl.prip.sek.
DS 51-inštitut
DS 53-teh.prip.proizv.
DS 60-sk.sl.tch.kontr.
DE 81-vod.podj.in str.sl. 
DE 84-finončni sektor
DS 86-::ss 

Volišče bo v sejni sobi D3.

Volišče DE 82-splošne službe
191 DE 83-avtoprom. odd.

DE 85-elcktr.center 
DE 90-sk.sl.komer.sek.
DE 91-nabsva
DE 94-prodaja 
Učna del., tečainiki, 
samski domovi,DUR,po
slovna enota za gospo
darjenje s stanovanji

Volišče bo v posebni sobi Resta
vracije T.\R1.

V vsaki•volilni enoti bomo izvoli
li po enega odbornika. Tako bodo 
ne primer volilci v 44. volilni c- 
noti lshko izbirali odbornika med 
sedmimi kandidati. Veliko število 
kandidatov v posameznih volilnih 
enotah nam priča,da so volilci na 
zborih neposredno sodelovali in 
odločali o kandidatih.

K jutrišnjim volitvam pristopimo z vso resnostjo in zavestjo, d^ je izvo
litev odbornikov v občinski zbor delovnih skupnosti izredno pomembna stvar, 
saj izvoljeni proizvajalci zastopajo volilce iz naših delovnih organizacij, 
ki ustvarjajo v občini tisti del dohodka, ki ga občinska skupščino namenja 
za potrebe vseh občanov. 3rcz dvoma potrebujemo v naši občinski skupščini 
sposobne ljudi, ki ne bodo videli le ozkih potreb svoje delovne organiza
cije ali ožje skupnosti, temveč V30 občinsko skupnost in širšo skupnost 
sploh. Zato je potrebno, da izmed predlaganih kandidatov izvolimo najboljše



Maribor, čine 22. 4* 1967 Leto IV/9

Po predlogu informativne službe jo 
upravni odbor sklenil v sredo, 19. a- 
prila, da bo naša letošnja prvomajske 
proslava 29. aprila ob 20. uri v hal: 
C. Proslave se lahko brezplačno ude
ležijo člani kolektiva z ožjimi svoj
ci. Predviden je naslednji dvourni 
program: 1. Govor o pomenu prvega mâ  
ja, 2. Dosedanji predsednik upravne
ga odbora bo izročil novemu predsed
niku upravnega odbora simboličen 
ključ podjetja, 3. Otroci vrtca Tož
no bodo predali novemu predsedniku 
šopke cvetic, 4. Nastop folklorne 
skupine otroškega vrtca Tezno, 5*Re- 
citacija, 6. Nastop Alenko Pinterič 
ali Ivice Šerfezi (pogovori so že v 
teku), 7. Nastop študentskega okte
ta, 8. Nastop folklorne skupine mla
dincev TAM, 9. Zabavni program Tine 
in Štefa, 10. Četrturni program kvin 
teta Vitek, 11. Pevski zbor Slava 
Klavora in še nekatere druge točke. 
Za organizacijo programa je zadolže
na informativna služba.

-  o  -

Upravni odbor je na osnovi predhodne 
preučenih predlogov o nekaterih teh
ničnih izpopolnitvah razpravljal o 
nagraditvi Vinka Šlambergcrja, Jane
za Temonta, Draga Marina in Mirka ICi 
šarja za predložene in sprejete teh
nične izpopolnitve. Prihranki predle 
Ženih izpopolnitev so bili izračuna
ni po ustreznem pravilniku, vendar 
le teh ni mogoče računati samo po p: 
vilniku o izumih in tehničnih izbol, 
šavah, ker zajemajo predložene teh-: 
nične izboljšave tudi redne delovne
dolžnosti predlagateljev. Upravni o<

.   >  •

V e s t i  (z T A M  i z d a j a  i n fo r m a t iv n a  s lu ž b a  T A M  v s a k o  d r u g o  s o b o to .  Vsi

bor je ugotovil, da so prihranki 
tako pomembni, da si predlagate
lji nedvomno zaslužijo nagrado, 
zato je sklenil, da se nagradi 
po pravilniku o delitvi osebnih 
dohodkov Vinka Šlambcrgerja s
150.000 SD, Janeza Temcnta s 150. 
000 SD, Draga Marina z 200.000 
SD in Mirka Kušarja s 300.000 SD.

o

Na volitvah 19. aprila, ko smo 
volili odbornike v zbor delovnih 
skupnosti, so bili izvoljeni na
slednji tovariši: v 43. volilni 
enoti Leo Antolič, vodja delov
ne enote 22-OMO, v 44* volilni 
enoti Mirko Ledinek, vodja delov
ne enote splošnega vzdrževanja, 
v 45* volilni enoti Drago Izla
kar, ing., vodja delovno enote 
karoscrnica, v 46. volilni enoti 
pa Branko Kočar, dipl. ing..

-  o  -

Sindikalna športna komisija našega 
podjetja razpisuje namiznoteniško

- prvenstvo posameznikov za leto 
1967. Pravico nastopa imajo vsi

- člani našega kolektiva.Tekmovanje 
je organizirano v štirih kakovost
nih skupinah in bo v podjotju.Pis-

■a- mene prijave sprejema sindikalna
- organizacija telefonično na šte

vilko 594. Za prva štiri mosta v 
vsaki skupini so pripravljene 
praktične nagrade.

n o v i c e  j p o r o č a j t e  na  tel 5t. 284. O d g o v o r n i  u r e d n i k  T o m is l a v  P e r l l č



PlilPr.AVI NA LETOVANJE

Služba za rekreacijo sporoča, da bo pričela sprejemati akontacije 
za letovanje 28. aprila in jih bo sprejemala do vključno 10. maje 
1967. Uradne ure za poslovanje s stranicami so od 10. do 14. ure. 
Služba proei, da vsak ob vplačilu pove,s kakšnim prometnim sred
stvom želi potovati v kraj, kjer bo letoval, ker pripravlja služ
ba za rekrcacijo avtobusno zvezo na relaciji Maribor - Omišalj in 
Maribor - Crikvcnica - Novi Vinodolski - Pakoštanc - Vodico - Pri- 
mošten - Split.

Prav tako pa lahko sporočimo, da sprejema služba prijave za ceneno 
letovanje ob jezeru Palič pri Subotici. Letovalci imajo možnost 
lastne kuhe, ker je vsa oprema (razen jedilnega pribora) v vikend 
hišicah ob jezeru. Prijavite sc čimprej, da bo lahko služba skle
nila pogodbo o najetju določenega števila vikend hišic. Dodatno 
pa sc lahko piijavite tudi za letovanje v Novem Vinodolskem.

Vsem, ki sc zanimajo za nakup lctovalno in camping opreme, sporo
čamo, da bo služba za rekreacijo organizirala pri podjetju Sava- 
Kranj gumijaste - vodne in šotorske - blazine s približno 10 % po
pustom. Blazine so odlične kvalitete. Naročilo priglasite v službi 
za rckreacijo , kjer si lahko ogledate vzorce.

Rekreacijska služba tudi sporoča članom kolektiva, ki sc zanimajo 
za sodelovanje na rancarskem potovanju do Donje Dubrave, ki bo od 
1. do 4. julija, da je skrajšan rok prijav in sicer bo služba spre
jemala le-te do vključno 10. maja. Prijavijo naj se tudi tisti, ki 
žele-spremljati karavano z lastnimi avtomobili. Cena za'udeležbo z 
lastnim avtomobilov je 2.000 SD po osebi, za vožnjo z rancemi pa
6.000 SD po osebi. Za stroške udeležencev bo rekreacijska služba 
podjetja prispevala določen delež.

o

DOPISNA DELAVSKA UNIVERZA LJUBLJANA (dopis)

Življenje doma in na delovnem mestu vodno odločneje zahteva od nas, 
da so izobražujemo. Le znanje nam daje primerno usposobljenost, da 
moremo slediti sodobni tehniki in sodelovati v družbenem razvoju. 
Osnovna izobrazba, ki je potrebna za vsakogar, kdor aktivno sodelu
je v našem gospod3rstvu, je najmanj dokončana popolna osnovnošolska 

. izobrazba. To zahtevo so mnoga podjetja že uzakonila s pravilniki. 
Dopisno šolanje za osnovno šolo organizira Dopisna delavska univer
za v Ljubljani. Po učnem načrtu za odrasle poteka šolanje v dveh 
stopnjah: prva vključuje m o v  5* in 6., druga pa 7. in 8. razreda. 
Snov dveh razredov je možno predelati v enem letu. Učno gradivo po
šiljamo kandidatom na dom.

Vse dodatne informacijo o dopisnem šolanju dajo naš center za izo
brazbo in vodstva delovnih enot. Popolni podatki so tudi izobešeni 
v vseh oglasnih omaricah. Od število prijavljenih bo tudi odvisno, 
ali bo podjetje krilo polovico stroškov šolnine, ki bi znašala v 
tem primeru za vse štiri razrede le 56.000 S dinarjev.



Maribor, dne 6. 5» 1967

V Uradnem listu SFRJ številka 18 je iz
šel zakon o spremembi zakona o razgla
sitvi 9. maja - dneva zmage - za držav
ni praznik. ?o tem zakonu je 9. maj si
cer državni praznik, vendar ni dela 
prost dan. Kot je že poročalo dnevno 
časopisje, je v torek, 9. maja redni 
delovni dan.

-  o  -

Na razpis za posojila individualnim 
graditeljem stanovanjskih hiš je vlo
žilo prošnje 188 delavcev. Od tega 
števila ni imelo pogojev za dodelitev 
posojila 59 prosilcev, ker nimajo za
htevanega petletnega delovnega staža, 
ali gradijo izven določenega gradbe
nega okoliša ali pa z dogradnjo ne 
pridobijo vsaj enega stanovanjskega 
prostora. Stanovanjska komisija je u- 
godila 129 prosilcem, katerim je do
delila skupno 91 milijonov starih di
narjev posojila. Komisija je morala 
skoraj vsen prosilcem zmanjšati vso
to posojila za katero so prosili, ker 
ni dovolj sredstev.

-  o  -

Na osnovi številnih pripomb in pri
tožb o prodaji hladne malice v našem 
podjetju je upravni odbor izrekel 
zadnji opomin vodstvu naše restavra
cije. Poudaril je, da ne smejo biti 
prodajne cene višje, kot so v samopo
strežni restavraciji in samopostrež
nih trgovinah v Mariboru. Upravni od
bor je tudi obsodil netočno tehtanje 
in slabo organizacijo prodaje hladne 
malice. Restavracija mora izključiti 
vsak dobiček na račun naših delavcev. 
Vse cene morajo biti na cenikih.

-  o  -
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Služba za rekreacijo obvešča, da je 
najela še en počitniški dom in si
cer dom ::0rce Nikolov1’1 ob Ohridskem 
jezeru. Priglasite se do 10. maja. 
Prav tako obvešča ta služba, da je 
podaljšala rok za naročilo šotorske 
opreme in ležalnih blazin do 29* ma
ja. Obenem obvešča člane kolektiva, 
ki so člani avto-moto društva TALI, 
da imajo za vse člane, ki redno pla-' 
čujejo članarino, na zalogi brez
plačno zbirko priročnikov in osta
lih brošur v zvezi s cestnim pro
metom. Zbirki je priložen anketni 
list prek katerega lahko posredu
jete svoje pripombe k delovanju 
društva in predloge za bodoče delo.

-  o  -

Proslava ob prazniku dela, 1. maju, 
katero je priredilo naše podjetje 
29. aprila s celovečernim programom 
v hali ;:C;: na razstavišču maribor
skega sejma, je izredno uspela. 0- 
koli tisoč članov kolektiva in nji
hovih svojcev je z zadovoljstvom 
spremljalo dvourni brezhibni pro
gram. Po proslavi je bilo slišati 
laskave ocene prireditve in mnogi 
so izrazili željo, da bi tudi v pri
hodnje prirejali takšne proslave iz
ven podjetja in izven delovnega čas-s

-  o  -

Pravilnik o varstvu pri delu, ki je 
bil v veljavi že od 1959- leta, je 
bil te dni zamenjan z novim pravil
nikom in sicer na podlagi Temeljnega 
zakona o varstvu pri delu, ki je 
bil sprejet 1965. leta. Razvoj zna
nosti in uvajanje novih tehnoloških 
postopkov je narekoval novi pravil
nik.
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NOV NAČIN IZPLAČILA PPISPLVIul IZ OSEBNEGA DOHODKA ZA ČAS DOPUSTA

Na predlo^ finančnega sektorja je obravnaval upravni odbor na redni 
seji v sredo, 3. maja nov način izplačila prispevkov iz osebnih do
hodkov v času letnega dopusta. Po predlogu finančnega sektorja bi 
naj izplačevali prispevek iz osebnega dohodka v času letnega dopusta, 
ki znaša 1 5 .0 0 0 starih dinarjev po zaposlenem in 30 odstotkov od o- 
sebnih dohodkov, katere prav tako sprejme vsak član kolektiva, enkrat 
mesečno in sicer preko strojnega obračuna.

Po dosedanji praksi so bili ti prejemki izplačevani vsak teden in so 
morali biti prav zaradi tega obračunavani ročno. Tak postopek je ter
jal izredno obremenitev delavcev v odseku za obračun osebnih dohod
kov. Obenem je tak način izplačila povzročil delavcem čezmerno te
kanje in nepotrebne skrbi tik pred odhodom na dopust.

Na osnovi teh dejstev in z namenom, oa bi čimbolj izkoristili obsto
ječo obračunsko mehanizacijo, je finančni sektor predlagal, da bi iz
plačevali prispevek iz osebnega dohodka v času letnega dopusta enkrat 
mesečno in sicer v isti plačilni vrečki skupaj z ostalimi rednimi me
sečnimi prejemki. Upravni odbor je po daljši razpravi potrdil pred
log finančnega sektorja, ker je redlog umesten in v nobenem primeru 
ne vpliva na izplačilo kot takšno.

Najbolj važno je tole: vse delovne enote bodo moiale do vsakega se
demnajstega (17.) v mesecu predložiti odseku za obračun osebnih do
hodkov vso potr bno dokumentacijo za izplačilo prispevka iz osebne
ga dohodka v času dopusta in sicer za vsakega posameznika. Podrobno
sti o postopku izpolnjevanja dokumentacije in_vsa ostala predmetna 
navodila bo izdal v naslednjih dneh organizacijski oddelek v obliki 
okrožnice.

Ko bomo predložili vodstvu svoje delovne enote zahtevo za izplačilo 
prispevka iz osebnega dohodka za čas letnega dopusta, se moramo rav
nati po tem, kdaj imamo planiran nastop dopust?. Praktičen primer: 
tovariš ta in ta ima planiran dopust v mesecu juniju; vseeno je ali 
ga je planiral za začetek, sredino a'i konec meseca junija, toda, da 
bo dobil izplačan omenjeni prispevek, mora najkasneje do 17. maja 
prijaviti v svoji delovni enoti, kdaj bo nastopil dopust v mesecu 
juniju. Ako je to storil do 17. maja, bo dobil 28. maja ob rednem iz
plačilu v isti vrečki tudi predmetni prispevek, ki mu gre po pravil
niku. Ako nastopimo dopust v juliju, moramo do 17. junija javiti svo
ji delovni enoti, da želimo izplačilo prispevka 23. junija in tako 
napi ej za ostale mesece v sezoni.

Nikakor ne sferno mešati med navedena prispevka še regres za letovanje.
Iz izkušenj prejšnjih let vemo, da regresa ne prejmemo v roke, tem
več, da ureja plačilo regresa služba za rekreacijo.



Maribor, dne 20. 5. 196?

Upravni odbor je iz ustreznih poročil iz
gotovil, da proizvodnja dobro poteka. Za 
izpolnitev planskih zadolžitev montaže vo
zil in šasij moramo izdelati še 22 vozil 
ali povprečno 15 vozil dnavno. Ugodno sta
nje v proizvodnji pa nam omogoča, da pro
izvedemo dnevno tudi več kot 15 vozil.Če 
ne bo bistvenih zastojev, bomo v mesecu ma
ju izpolnili planske zadolžitve montaže vo
zil in šasij, oziroma bomo ta plan tudi 
presegli. Obstojajo torej vse. možnosti, da 
pričnemo v tem mesecu odpravljati zaosta
nek iz prvega tromesečja.

o

V četrtletnem poročilu o zdravstvenem in 
tehničnem varstvu pri delu ugotavlja kad
rovsko socialna služba, da so obolenja v 
absolutnem štsvilu, kakor tudi v povprečju 
na sto zaposlenih, močno padla v primerja
vi obolenj v enakem obdobju v lanskem letu. 
Nižje je tudi skupno število staležnih dni 
ter povprečno število staležnih dni na za
poslenega delavca. Ker je nižje tudi pov
prečno število staležnih dni po obolenju, 
lahko ugotovimo po podatkih za prvo trome
sečje, da še nadalje upada število obolenj 
in staležnih dni v našem podjetju. Najpo
gostejši vzrok za nesreče pri delu je neza
nesljiv in nesmotern način dela. Te nesre
če še naraščajo. Naraščajo pa tudi nesreče 
v zvezi z internim transportom. Predvsem bc 
treba posvetiti več pozornosti embalaži za 
transport obdelkov. Del te embalaže je v 
takšnem stanju, da resno ogroža varnost pri 
delu.

o

Poročali smo že,-da pripravlja finančni sek 
tor analizo o našem avtoprometnem oddelku, 
ki bo pokazala ali je obstoj tega oddelka 
še nadalje upravičen. Vemo, da so pri oseb-
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nih prevozih dražji kot mestni prevoz, 
medtem ko dobivajo za izredne vožnje 
vedno manj naročil. Upravni odbor je na 
predlog avtoprometnega oddelka in fi
nančnega sektorja odobril znižanje cene 
za potniški kilometer od 10,70 S dinar
jev na 9,80 S dinarjev in sicer za iz
redne vožnje. Vodilo temu sklepu je bi
la misel: boljo je poceni voziti, kot 
drago stati.

o

V četrtek, 18. maja, je obiskala naše 
podjetje skupina 22 članov kolektiva 
Iskra TTova Gorica na čelu z direktorjem 
podjotja , predsednikom delavskega sve
ta in upravnega odbora ter nekaterimi 
strokovnjaki. Ogledali so si podjetje v 
spremstvu z našim generalnim direktorjem, 
nato pa so imeli pogovore s predstavniki 
naših samoupravnih organov. Pogovarjali 
so se o problematiki obeh podjetij, o 
kvaliteti njihovih dobav ter o medseboj
nih odnosih.

o

Odbor za pohod ob spomenikih revolucije 
v Mariboru in okolici razpisuje v poča
stitev praznika dneva borca manifesta- 
tivno tekmov lno prireditev, ki bo 11. 
junija s pričetkom ob 8. uri. Zborno 
mesto bo pred bivšo občinsko zgradbo na 
Teznem. Na tem tretjem tradicionalnem 
tekmovanju bodo ekipe obiskale spomeni
ke na področju Miklavža, Rogoze, Dobrovc, 
Frama, Starš, Hoč, Radvanja in Pobrežja 
ter spomenik v Ulici talcev v Mariboru. 
Podrobna pojasnila dobite na sindikatu, 
mladinskim komiteju in pri odboru zveze 
borcev. Prijavite se čimprej in sicer 
neoziraje se na starost, ker želi doseči 
odbor z prireditev čimvečjo množičnost.
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NOVOSTI PRI NAJEMANJU POTROŠNIŠKIH KREDITOV

Slušna za joslovanje s krediti sporoča, da nudi trgovsko podjetj« H^r- 
kur u_:odn<ijie pogoje za najetje potrošniških kreditov za nakup indu
strijskega blaga. Ob tem je treba poudariti, da večina kupcev indu
strijskega blaga kupuje na kredit pri trgovskem podjetju' Merfcur. Po 
sproščenih pogojih lahko prosilec kredita, ki je zaposlen v istsm pod
jetju najmanj pet let, dobi kredit za nakup industrijskega blaga brez 
porokov, toda pod pogojem, da zavaruje kupljeno blago(n.prstanovanj
sko opremo) pri trgovskem podjotju takoj ob nakupu, podjetje pa nato 
preda zavarovanje zavarovalnemu zavodu. Zavarovalne premije niso vi
soke,hkrati pa vemo,da mnogi tudi brez tega zavarujejo stanovanjsko o- 
premo. Odstotek zavarovalne premije je odvisen od časa vračanja kredi
ta, oziroma od višine najetega kredita. Za vračilni rok do osem mese
cev znaša zavarovalna premija 1 odstotek, najvišja zavarovalnina pa je 
pri odplačilnem roku 24- mesecev in sicer znaša 2 , 6 odstotka od vsote 
kredita.

Delavci, ki so zaposleni deset let v podjetju, pa imajo možnost,da na
jamejo, prav tako pri trgovskem podjetju Merkur, kredit do ene peti
ne svojih osebnih dohodkov samo z enim porokom, vendar v tem primeru 
ni pogoj zavarovanje kupljenega industrijskega blaga.

Za posojilojemalce, ki nimajo pravkar omenjenih pogojev pa veljajo do
sedanja pravila, če najamejo potrošniški kredit. Pa tudi sicer ima 
kreditna komisija pravico, da lahko ob morebitnih primerih, kljub na
vedenim olajšavam, zahteva poroke.,

a

Ribiška sekcija TAM, ki šteje 300 članov, prireja tekmovanje v poča
stitev rojstnega dneva maršala Tita v Račah, dne 28. 5« ob ?• uri 
zjutraj. Za najboljše tekmovalce so pripravljene lepe nagrade. Vabimo 
vse člane ribiške sekcije, da se udeležijo tekmovanja, prav tako pa 
tudi člane kolektiva, da si ogledajo to zanimivo štiriumo tekmovanje.

o

Služba za rekreacijo zadnjič opozarja delavce, ki so se prijavili za 
letovanje, niso pa plačali predpisanega predplačila, da naj to takoj 
storijo ali pa odpovejo letovanje, kar onemogočajo druge sodelavce, 
ki želijo letovati v krajih, ki so sedaj zaradi prijav zasedeni.Pred
plačilo znaša za letovanje v sezoni 3000 starih dinarjev po ležišču 
in 2000 starih dinarjev izven sezone.

Služba za rekreacijo tudi sporoča, da bo 8 . avgusta gostoval v Ljub
ljani svetovno znan sovjetski folklorni ansambel Moisejev, ki ima za 
50 let vnaprej prodane vse nastope v številnih krajih sveta, Jugosla
vija pa jih je nič več in nič manj kot petnajst let prosila, da na
stopajo v Jugoslaviji. Rekreacijska služba sprejema že od danes pri
jave, ker bo organizirala v okviru programa izletov in iz sredstev 
za rekreacijo brezplačen prevoz v Ljubljano in ogled znamenite fol
klorne revije po ugodnih cenah.



Maribor, dne J>. 6. 196?

Center za izobrazbo obvešča člane ko
lektiva, da organizira dopisna delav
ska univerza Ljubljana dopisno izobra
ževanje za naslednje poklice: ključav
ničar, orodjar, strugar, klepar, avto
klepar, obratni elektrikar, elektrome- 
hanik, elektroinštalater, elektromon- 
ter, avtomehanik in avtoelektrikar. 
Člani kolektiva, ki opravljajo delo 
naštetih poklicev, vendar nimajo kva
lifikacije zanj, imajo možnost, da 
pridobijo le to prek dopisnega izo
braževanja. Vsa pojasnila dobite v 
centru za izobrazbo in sicer najkas
neje do 15. junija 1967. Možnost vpi
sa imajo tudi tisti člani kolektiva, 
ki nimajo dokončane osemletke.

-  o  -

Center za izobrazbo prav tako obvešča, 
da je še vedno čas za vpis v dopisno 
šolo za dosego osemletke. Dosedaj se 
je prijavilo le 13 kandidatov,vendar 
to število ne zadostuje za organiza
cijo takšne izobraževalne akcije v na
šem podjetju. V primeru, če bi se nam
reč prijavilo dovolj kandidatov,bi lah
ko organizirali to izobraževanje prek 
centra za izobrazbo. Ta način bi bil 
vsekakor neprimerno ugodnejši za kan
didate, kot je na primer opravljanje 
izpitov v Ljubljani. Prijave sprejema 
center za izobrazbo najkasnoje do 15. 
junija 1967.

Center za izobrazbo tudi obvešča, da 
bo 8 . junija ob 15. uri in trideset 
minut v sejni sobi delavskega sveta 
razgovor na temo delo z ljudmi in 
medsebojni odnosi v delovni skupno
sti. Razpravo bo vodil Milan Horvat, 
diplomirani psiholog. Center za izobraz 
bo vabi sodelavce, ki so se že bili 
udeležili predhodnega predavanja pod i- 
stim naslovom, da se tega nadaljevanja
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'zanesljivo udeležijo, ker bo razpra
va vsekakor zelo zanimiva.

o

Komisija za delovna razmerja pri 
delovni enoti 82 - splošne službe - 
objavlja prosto delovno mesto za 
VODJO SPTJ-3JMIC3 STRANK. Pogoj za 
aprejem je nedokončana srednja šola 
in nekaj let prakse. Delovno mesto 
zahteva poznavanje organizacije in 
delovnega procesa podjetja. Poleg 
znanja slovenščine mora kandidat ob
vladati srbohrvaščino in pogovor
no nemščino. Prijave kandidatov 
sprejema kadrovsko socialna služba. 
Vsa pojasnila o delovnem mestu pa 
lahko dobite v vodstvu DE 82 - 
splošne službe.

o

Odbojkarska športna sekcija pri sin
dikalni organizaciji razpisuje in
terno tekmovanje v odbojki med po
sameznimi oddelki. V tekmovanju la
hko sodelujejo vsi člani kolektiva. 
Prijave pošljite najkasneje do 10. 
junija sindikalni organizaciji.

o

Poročali smo že, da bo nastopal v 
Ljubljani 8 . avgusta svetovno zna
ni sovjetski 120-članski folklorni 
ansambel Moisejev. Rekreacijski 
službi je uspelo dobiti vstopnice 
po 1.000 S dinarjev, v prosti pro-' 
daji pa so od 1.500 do 2.500 S din. 
Urejen bo tudi cenen prevoz z naši
mi avtobusi. Prijave sprejema naša 
služba za rekreacijo nepreklicno sa
mo do 30. junija.
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Upravni odbor je v srado, 31. maja razpravljal o poteku proizvodnje v 
mesecu maju in pri tem ugotovil, da je bilo v tem času narejenih nad 400 vozil, 
kar da dnevno povprečje malone 1? vozil. Upravni odbor je z zadovoljstvom ugo
tovil, da je bil majski plan dosežen že 27. maja ter je bil do konca meseca 
presežen za 22 vozil in šasig. Tako dobri rezultati kažejo, da lahko ob enakih 
pogojih nadomestimo zaostanke, ki so nastali v prvih mesecih letošnjega leta.

- o -

Upravni odbor se je seznanil tudi z obsežnim zapisnikom 5. redne se
je sekretariata zveze komunistov ter se v celoti strinja s stališči, ki so bila 
izoblikovana na tej seji. Upravni odbor je predvsem opozoril vsa vodstva delovnih 
enot, zlasti pa še strokovne službe, da morajo posvetiti veliko večjo pozornost 
problemom naše mladine, kot so jo doslej. V našem podjetju je okoli 900 mladin
cev in mladink. Mladina je naš perspektivni kader, zato ji moramo pomagati,ka
dar zaide kdo med njimi v težave in sproti reševati, kolikor je le mogoče, pro
bleme, ki jih tarejo. V pomoč, ki jo mladina pričakuje od strokovnih služb pa 
bo treba vključiti psihologa tovariša Milana Horvata.

-  o  -

Nogometni klub Kovinar prireja v sodelovanju .sindikalne organizacije 
TAM in IKŠ v počastitev dneva mladosti nogometni turnir v malem nogometu za pre
hodni pokal, ki ga je v ta namen podaril sindikalni odbor sindikata TAM. Turnir 
bo odigran na rokometnem igrišču Kovinarja v ponedeljek, 5. junija in v petek,
9. junija s pričetkom ob 15. uri. Na turnirju sodeluje 8 ekip in sicer štiri e- 
kipe TAM, 2 ekipi IKŠ in 2 ekipi NK Kovinar. Vabimo vse člane kolektiva, poseb
no pa prijatelje nogometa, da si oglodajo ta zanimivi turnir. Pri malem nogome
tu se namreč dogodki na igrišču veliko hitreje odvijajo kot pri običajnem nogo
metu. Vstopnina je 100 starih dinarjev.

-  o  -

Skoraj vsak dan lahko slišimo, da bo v našem, tako kot tudi v drugih 
podjetjih, določeno predavanje, seminar, posvet, sestanek, zborovanje, razprava 
o nekaterih vprašanjih in podobno. To je prav. Na ta način lahko iščemo pravil
ne oblike dela, rešujemo probleme, izpopolnjujemo znanje in aktivno sodelujemo 
pri reševanju problemov, ki nas tarejo v podjetju ali v okolju, kjer živimo.Zra
ven tega danes težko srečamo človeka, ki bi neprizadeto spremljal dogodke v pod
jetju ali vprašanja, katera mora družba reševati. Kljub temu, to vsi dobro vemo, 
tarnajo predavatelji in organizatorji številnih sestankov, da ljudje ne prihaja
jo nanje, ker skratka ne čutijo potrebe, da bi sodelovali pri obravnavi pomembnih 
vprašanj. Vzrokov za ta znan pojav je več, vendar eden med vzroki je očiten: mi
nuto po končanem delavniku običajno mislimo le na to, kako bi kar najhitreje pri
šli domov, kosilili in se odpočili; sestanke, razprave, seje, zasedanja, zbore, 
predavanja in podobno pa že po ustaljeni praksi organizatorji napovedujejo za 13. 
ali 14. uro. Ob takšni praksi izgubljamo zanimanje članov kolektiva za vprašanja, 
katera nameravamo obravnavati, kajti četudi se zbere pričakovano število sodelav
cev, razpravljajo le posamezniki, vsi ostali pa čakajo na čas, ko bodo lahko od
šli domov. Povedati hočemo le to, da bo treba prestavljati čim več sestankov in 
predavanj v pozni popoldanski čas ali v večerne ure. Zbrani sodelavci bodo spoči
ti, kar pa je najbolj važno, tisti, ki bodo prišli, bodo želeli tudi razpravljati 
in bodo zbrano sledili raznim strokovnim predavanjem.

-  o  -

Obveščamo cenjene bralce, da bo izšla prihodnja številka glasila ”Skozi 
TAM" v soboto, 17. junija, prihodnjo soboto, to je 10. junija, pa bomo pripravili 
novo številko Vesti iz TAM.
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Upravni odbor je med ostalo problemati
ko razpravljal v sredo, 7. junija o no
tranjih planskih premikih proizvodnje 
vozil, katere mu je predložil oddelek . 
centralnega plana in evidence. Po raz
pravi o tem vprašanju je upravni odbor 
potrdil predlagani rebalans, vendar je 
pripomnil, da naj odslej strokovne služ
be, ki razpolagajo s številnimi podatki, 
samostojno odločajo o potrebnih premi
kih v proizvodnem programu, kajti sami 
lahko poiščejo najboljše rešitve. Samo
upravni organi namreč ne bodo mogli od 
seje do seje spremljati in ocenjevati 
stanja na tržišču in predlagati morda 
celo boljšo rešitev kot strokovne služ
be. Potrebno je le, da strokovne službe 
ob večjih spremembah obvestijo samouprav
ne organe. Po tej razpravi je sprejel u- 
pravni odbor takle sklep: strokovne služ
be naj v prihodnje same uvajajo v proiz
vodnjo sprememba, ki jih zahteva tržišče, 
teh sprememb pa naj ne javljajo samou
pravnih organom kot rabalans. Le v pri
meru, kadar gre za večje, bistvene spre
membe proizvodnega plana, naj o tom ob
vestijo samoupravne organe.

o

Odbor za izvedbo akcije pohoda ob spome
nikih revolucije v Mariboru in okolici 
sporoča, da bo tretja tradicionalna ma
nifestacija v počastitev praznika dneva 
borca v nedeljo, 11. junija ob 8 . uri 
pred zgradbo bivše občinske skupščine 
Tezno. Doslej se je prijavilo za tekmova
nje v počastitev prek 100 raznih ekip te
kmovalne discipline. Start in cilj tekmo
vanja bo pred zgradbo bivše občinske 
skupščine Tezno.Tekmovr.ini program bo ob 
nastopu godbenikov in predvajanju borbe
nih pesmi trajal od 8 . do 12. ure. V 
svečanem programu bo nastopilo 43. raz
nih organizacij z mariborskega področja. 
Ta prireditev bo i-mela obče mariborski 
pomen in bo največja prireditev ob dnevu 
borca v Mariboru. Prireditelj vabi člane

našega kolektiva, da se v čim večjem 
številu udeležijo te pomembne in ve
ličastne manifestacije ob dnevu bor
ca.

o

Rekreacijska komisija skupaj z mladin
sko organizacijo obvešča člane kolek
tiva, da še imajo prosta mesta za tri
dnevni izlet na Plitvička jezera. Pri
javijo se lahko vsi člani kolektiva ne 
oziraje se na to, ali so člani mladin
ske organizacije ali ne. Prijave spre
jema tovariš Jože Jelovica iz orodjar
ne na telefonsko številko 706 in tova
riš Adi Žunec na telefonsko številko 
596 in sicer od 10. do 14. ure. Izlet 
bo trajal od 2. do vključno 4. julija,, 
izletniki pa bodo potovali prek Zagre
ba, Karlovca, Plitvičkih jezer, Bihača, 
Opatije, Škocjanskih jam in Ljubljane. 
Samoprispevek znaša, vključno s prevo
zom in vso oskrbo 8.000 starih dinar
jev po osebi. Prijavite se za to za
nimivo potovanje.

-  o  -

Sindikalna organizacija posreduje čla
nom kolektiva ponudbo podjetja ”Rudi 
Čajevec:!, ki nudi štiri vrste televi
zorjev na kredit toda brez obresti.Ka
dar kupujemo blago na kredit in morsuno 
plačati obresti, znašajo obresti pri
200.000 S dinarjev kar 14.000 S din. 
Kljub temu pa morajo imeti prosilci 
kredita za nakup televizorjev ':Rudi Ca- 
jevec:: dva poroka.

o

Služba za rekreacijo obvešča člane ko- 
lektivn, ki bodo letovali'v Omišlju, 
da ob prispetju v dom nimajo kosila, 
zato se naj za ta dan primerno oskrbi
jo s hrano. Ob odhodu pa imajo pravico 
do kosila tor bodo tako imeli kljub te
mu 10 kosil. Letos bo letovalo v Omiš
lju okoli 1000 članov našega kolektiva.

V e i t i  Iz T A M  Iz d a j a  i n fo r m a t iv n a  s lu ž b a  T A M  v s a k o  d r u g o  s o b o to .  V s e  n o v i c e  s p o r o č a j t e  n a  tel .  5t.  284. O d g o v o r n i  u r e d n i k  T o m is l a v  P e r l l č



POTREBNE BODO SPREMEMBE

Na seji upravnega odbora, ki je bila v sredo, 7. junija, so člani 
po izčrpanem dnevnem redu obravnavali nekatera problematična vprašanja, ki 
tarejo naše podjetje oziroma zavirajo normalen potek proizvodnjo, v veliki 
meri pa tudi škodujejo dobrim delovnim odnosom.

Predsednik upravnega odbora tovariš Zdenko Kostanjevec je dejal, 
da ni pomembno iskanje krivcev, kadar ugotovimo napako ali določene po
manjkljivosti, temveč preprečevanje napak in pomanjkljivosti. Znano je, da 
pri nas ne znamo ali nočemo poiskati krivcev, čeprav je v številnih prime
rih očitno, da obstaja krivec. Tako se nam ves čas samo večajo spiski nezna
nih krivcev. Ob iskanju najboljših načinov za rešitev pomembnih vprašanj pa 
kljub dobri volji in dobremu namenu padamo iz skrajnosti v skrajnost, hkrati 
pa se nam rado zgodi, da pred pomembnimi vprašanji popustimo, odpovemo ali 
celo odstopimo, majhnim nepomembnostim pa posvečamo preveliko pozornost in 
smo ob njih tudi do kraja dosledni.

Po pravilnikih o delovnih razmerjih in po dosedanji praksi lahko 
mirno trdimo, da smo, povedano v prispodobi, priviti s štirimi vijaki k svo
jim delovnim mestom ter da so naši prejemki, takšni, kakršnih smo vajeni, že
v naprej zagotovljeni. Toda takšno prepričanje je škodljivo za podjetje,prav' 
tako pa tudi za posameznika. Naša proizvodnja v bistvu dobro poteka in je do
kaj dobro organizirana, prav tako so merila za neposredne proizvajalce dovolj 
točna, toda za režijski in operativni kader nimamo ustreznih meril. In tukaj 
veliko grešimo. Iščemo podrobna merila, v katerih se lahko kaj hitro izgubimo. 
Vse skušamo spraviti v določena okenčka, v predalčke, preštevamo pike in kljub 
temu nismo veliko dosegli. Morda le to, da prevelikokrat na pravih in nepravih 
mestih vsi vprek govorimo o nagrajevanju in tekmujemo v izmišljanju vedno :ibolj 
šihi: načinov nagrajevanja.

V nadaljevanju razprave je bila izražena tudi misel, da obstaja do
ločena razcepljenost, oddvojenost med tehničnim kadrom in ljudmi v neposred
ni proizvodnji, ki le-to dejansko vodijo. Miselnost teh dveh svetov,če jih sme
mo tako imenovati, ko govorimo o razcepljenosti, se je v dolgem razdobju počasi 
razšla. Probleme, ki bi jih morali skupno reševati, rešuje vsak po svoje.Zavze
manje, da bi približali, denimo tehnologe, tehničnim problemom določene delovne 
enote, tako da bi jih vezali direktno na uspeh le-te, so ostala doslej brez u- 
speha. Tehnični kader prihaja včasih celo v nekakšna delovna zatišja in takrat 
si morajo "iskati” delo, ali pa morajo zaradi oddaljenosti od proizvodnje
in mesta, kjer je potrebna pomoč tehnične osebe, ;,premagovati!i določeni napor, 
da se "podajo na pot:i. Takšne ugotovitve lahko sicer vzbudijo odpor, toda zna
no je, da ta ugotovitev ni nova in da ni zvita iz trte. Nekdo je celo omenil,da 
ima občutek, da ponekod nimajo pravega koncepta dela in da so se zaradi tega,ne 
po lastni krivdi, uspavali in spijo na lovorikah, kjer pa teh ni pa kar na zele 
ni travi.

Ob koncu je predsednik upravnega odbora dejal, da bomo morali v prihod 
nje opraviti na tem področju potrebne spremembe, sicer bosta ostala svetova, o 
katerih je bilo govora, ločena in hodili bomo še naprej po stari, uglajeni poti



IZREDNA IZDAJA

Maribor, dne 16. 6 . 1967

NAŠA DOLŽNOST J I OBSODITI AGRESORJA IN 
POMAGATI ARABSKIM NARODOM

Novo žarišča vojne na Bližnjem Vzhodu 
je vneslo tudi med delovne ljudi Ju
goslavije ogorčenje. Izjava predsed
nika republike Tita, dve uri po iz
raelski agrssiji, odločno obsoja a- 
gresorja. ::Vlada in narodi SFRJ::, je 
rečeno v izjavi, i:so z največjo za
skrbljenostjo in ogorčenjem zvedeli, 
da se je davi začel oborožen napad I- 
zraela na Združeno arabsko republiko. 
Tako, kakor pred desetimi leti, je I- 
zrael tudi tokrat nastopil kot agre
sor in orodje imperialistične politi
ke sile in pritiska na suverene arab
ske države. Vlada SP.FJ najodločneje 
obsoja agresijo Izraela.
Vlada SFRJ sodi, da je Združena arab
ska republika, ki je soočena s stalnim 
sovražnim stališčem Izraela in izpo
stavljena neprestanim pritiskom impe
rialistov, storila upravičene ukrepe, 
da zavaruje svoje suvarenostne pravi
ce in ozemeljsko integriteto in poskr
bi za varnost svoj a države. Vlada ZAR 
je hkrati s svoje strani napravila ko
rake, da bi se izognili oboroženemu 
spopadu in začeli iskati mirno uredi
tev, zaradi česar se je obrnila tudi 
na varnostni svet.”

Izjava predsednika Tita, citirali smo 
le del izjave, ja bila sprejeta v sve
tu z velikim zanimanjem.

Dogodki so se vrstili z bliskovito na
glico. Izraelski agresorji so ob izdat
ni pomoči imperialističnih sil okupira
li del ozemlja ZAR, Jordanije in Siri
je. V Moskvi je bil sestanek predsed

nikov socialističnih dežela. Položaj na 
Bližnjem Vzhodu je še vedno izredno ne
varen. Imperialistične sile, ki gradijo 
svojo politiko na politiki sile, so ne
varne za vse male narode. Izraelski 
primer je pokazal, da je možna ”mala a- 
gr?sija’' kjerkoli v Evropi.

Zar?.di tega in zaradi naše miroljubne 
politike aktivne koeksistence moramo od
ločno obsoditi agresorja, naša dolžnost 
pa je pomagati prizadetim arabskim na
rodom.

v

Številni delovni kolektivi v Jugoslavi
ji so že namanili enodnevni zaslužek,da
rovali kri ali prispevali pomoč v mate
rialu. Tako poroča Tanjug, da so delav
ci paračinske steklarne dali enodnevni 
zaslužek, kolektiv kombinata bakra v 
Boru bo prispeval dva dnevna zaslužka, 
delavski svet tovarna uotorjev 21. maj 
iz Rakovice pa je sklenil prispevati e- 
nodnevni zaslužek kolektiva.

Naš kolektiv v tem ne bi smel biti iz
jema. Danes ob 12. uri se bodo v sejni 
sobi delavskega sveta sestali predstav
niki organov samoupravljanja, politič
nih organizacij in vodstva podjetja. 
Razpravljali bodo o posledicah agresi
je Izraela na arabske države, pogovar
jali pa se bodo tudi o možni obliki po
moči, ki bi jo naj dal naš delovni ko
lektiv. Dokončno o tem bo odločil delav
ski svet na rodnem ali morda na izred
nem zasedanju, omenjeni organi in poli
tične organizacije pa pričakujejo po
polno podporo kolektiva.

V e i t i  l i  T A M  Izda ja  In fo r m a t iv n a  a lu ž b a  T A M  v s a k o  d r o g o  s o b o to .  V s e  n o v i c e  s p o r o č a j t e  n i  te l .  št.  284. O d g o v o r n i  u r e d n i k  T o m is l a v  Per llS



Maribor, dne 23 . S. 1967 L e to  1 7 /1 3

Strokovni svet jo na zadnji soji obravna
val vedno bolj pereč problem predčasnega 
zapuščanja delovnih mest ob 13. ali 14. 
uri. Po daljši razpravi o tem vprašanju, 
ki močno načenja disciplino dela je stro
kovni svet sprejel tale sklep:

Vodstva sektorjev naj zahtevajo od vodstev 
delovnih enot ter od vodij ostalih organi
zacijskih enot, da dosledno kontrolirajo 
odhod delavcev z dela ter da izvajajo u- 
strezne ukrepe proti delavcem, ki predčas
no zapuščajo delovna mesta. Dosledno je 
treba spoštovati določila, ki so bila spre
jeta ob prehodu na 4-2-urni tednik. Sodstva 
organizacijskih enot morajo poostriti nad
zor nad pravilnim žigosanjem žigosnih kart 
s katerimi izpričujemo sedemurno prisotnos' 
na delu.

Upravni' odbor je na zadnji seji dal polno 
podporo temu sklepu strokovnega sveta in 
zagotovil vodstvu podjetja soglasje za 
primer, če bo le-to moralo uvesti stroga 
merila in ukrepe proti takšnim kršilcem 
delovnih dolžnosti.

-  o  -

Avto-moto društvo TAM je prevzelo izdela
vo štirinajstih posebnih vozil TAM 2000 
za službo pomoč in informacije. Nekoliko 
teh vozil so že predali AMZ Slovenije, 
prav te dni pa so predali dve vozili AMZ 
Črne Gore. Vozila TAM 2000 za prevoz po
škodovanih avtomobilov imajo vgrajen po
seben ročni hidravlični sistem, plato za 
nakladanje, vitlo za vleko, vozila pa so 
opremljena tudi s posebnimi svetlobnimi 
opozorilnimi napravami.

-  o  -

Obveščamo člane kolektiva, ki stanujejo 
na območju bivšo občine Tezno, da lahko 
zamenjajo osebne izkaznice občani kra
jevne skupnosti Tezno od 23. junija do 
1. julija 196? vsak dan od 7. do 12. in 
od 15. do 19. ure v upravni stavbi biv
še občinske skupščine Tezno. Občani kra
jevna skupnosti Pobrežje pa lahko zame
njajo osebna izkaznice od 23. junija do 
5. julija vsak dan od 7. do 19. ure v 
prostorih dvorana družbenih organizacij, 
Nasipna 32.

Na predlog upravnega odbora Združenja šo
ferjev in avtomehanikov TAM je upravni 
odbor podjetja odobril sodelovanje naših 
vozil v svečani povorki, ki bo 12. juli
ja v Mariboru ob dnevu šoferjev Slovenije.
V povorki bodo sodelovala vozila pretež
no našo proizvodnje, vendar iz različnih 
mariborskih kolektivov. Naše podjetje 
bo sodelovalo z okoli 15. novimi vozili. 
Pred pričetkom povorke po mestnih uli
cah bodo zaslužni člani ZŠAM TAM preje
li odlikovanja za zgledno delo pred 
glavnim vhodom v oodjetje. Povorka v 
mestu bo trajala okoli 2 uri.

-  o  -

Služba za rekreacijo preklicuje pred 
kratkim objavljeno vest, da ne bodo ime
li dopustniki v Omišlju ob dnevu prihoda 
kosila: kosilo je zagotovljeno tudi za 
prvi dan letovanja. O prevozu z avtobu
si v kraj letovanja pa sporoča, da od
padejo vse predlagane smeri in sicer 
zarndi ekonomičnosti prevozov. Ugoto
vljeno je, da bi bila vteh avtobusih 
premajhna zasedba. Obstaja le še mož
nost, da bi ta služba organizirala pre
voze z avtobusi do Omišlja in nazaj, 
ker bo v našem domu na Omišlju letovalo 
okoli tisoč naših članov kolektiva in 
njihovih svojcev. Ob obveznem nakupu 
lovratne vozovnice bo stala vožnja v 
ono smer za eno osebo približno 3000 
starih dinarjev. Služba za rekreacijo 
potrebuje pred najetjem avtobusnih pre
vozov prijavo letovalcev, ki bodo leto
vali v Omišlju in želijo potovati z a- 
vtobusom, zato jih prosi, da odrežejo 
anketni del teh vesti in ga takoj odda
jo v skrinjico za predloge, je obešena 
tik pred izhodom iz podjetja.

PRIJAVNICA

Ime in priimek:_______ _______

?tevilo letujočih svojcev:

Datum letovanja: od  do  ____

(ODREŽI! )
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Delavski svet je na rednem zasedanju, ki .je bilo v četrtek, 22. junija 
sklenil, da bo podjetje prispevalo enodnevni zaslužek vseh zaposlenih za pomoč a- ' 
rabskim narodom, ki so utrpeli izraelsko agresijo. Tako zbrana pomoč bo dosegla vi
šino 17 milijonov in 200 tisoč starih dinarjev. Sredstva za pomoč arabskim narodom 
bodo nakazana iz rezervnega sklada- Takšen sklep je sprejel delavski svet na osno
vi odločitev zborov delovnih enot. . .......

Razen tega je sprejel delavski svet, ob upoštevanju pripomb članov ko
lektiva, pravilnik o varstvu pri delu. Poslušal je tudi poročilo o prehodu na pla
niranje z IBM stroji. Potrdil je plan zdravstvene preventive za leto 1967, obrav
naval pritožbe članov kolektiva, ki so se pritožili zoper delitev posojil za in
dividualno gradnjo stanovanj ter razpravljal še o ostalih vlogah. Obširno bomo 
poročali o tera zasedanju delavskega sveta v prihodnji številki glasila ::Skozi TAM".

-  o  -

Akcijski odbor za izgradnjo rekreacijskega centra na Zarji, ki deluje v okviru re
kreacijske komisije pri delavskem svetu, ima določno nalogo, da prouči možnosti, 
izdela predloge in sam akcijsko sodeluje pri izgradnji rekreacijskega centra ob 
Zarj i.

V času delovanja in na osnovi predhodnih predlogov in razprav med člani kolektiva 
ter v samoupravnih organih, je navedeni akcijski odbor predvidel tele možnosti za 
izgradnjo rekreacijskega centra pri Zarji:

Obstaja možnost, da obnovimo in dogradimo kletne prostore doma Zarje za točilnico.
V tem primeru bi lahko uporabljali veliko sobo, ki je bila doslej družabni prostor, 
jedilnica in točilnica, le za jedilnico, medtem ko bi bila v kletnih prostorih to
čilnica tudi za prehodne goste. Takšna razdelitev prostorov je na Zarji že ves čas 
nujna. Člani kolektiva, ki so letovali na Zarji so vneti zagovorniki tega predloga. 
Vesele družbe, katerim se dom sicer ne odreka, ne sodijo v jedilnico.

Akcijski odbor mora tudi skrbeti za ureditev dohodne ceste do Zarje. V načrtu je 
veo rešitev tega problema, toda v bližnji prihodnosti bo moral biti dostop k Za
rji urejen, kajti sicer sploh ne moremo govoriti o rekreacijskem centru na Zarji. 
Znano je morda, da gradi gozdno gospodarstvo ::pohorsko magistralo", ki bo vodila 
tik nad Zarjo in bo skozi vse leto urejevana.

Predvidena je tudi ureditev otroškega igrišča v katerem bodo številne naprave za
otrošk< igre, viitevši priljubljene peskovnike.

Izgradnja vlečnice za smučarje na terenih pod Zarjo (Momovi travniki) pa predsta
vlja osnovno nalogo akcijskega odbora rekreacijske komisijo. Člani akcijskega odbora 
so skupaj s strokovnjaki za trasiranje žičnic določili in izmerili traso za bodočo 
vlečnico. Obstjajajc realne možnosti za izgradnjo vlečnice že za letošnjo zimsko 
sezono. Vlečnica bo dolga 160 metrov, višinska razlika pa bo 4-6 metrov.

Upravni odbor podjetja je obravnaval vlogo akcijskega odbora in sprejel naslednji
sklep na osnovi predlogov za izgradnjo omenjenega centra:

Akcijski odbor mora čimprej izdelati okvirni proračun za nameravana dela in ga 
predložiti upravnemu odboru. Po odobritvi okvirnega predračuna bo treba povpra
šati za mnenje člene kolektiva prek ustrezne ankete v katerem bo pojasnjen namen 
rekreacijskega centra pri Zarji, nakazni stroški izgradnje, možnost prostovoljne
ga dela in podobno. Rezultate ankete mora akcijski odbor posredovati centralnim 
organom samoupravljanja.

0 obliki prostovoljnega dela za naineravno izgradnjo rekreacijskega centra bomo 
pisali po opravljeni anketi, prav tako pa tudi o tera, pri kom se bodo lahko pro
stovoljci priglasili. Akcijski odbor računa, da mu bodo priskočili na pomoč s pro
stovoljnim delom predvsem planinci, vneti smučarji, mladina in sploh vsi ti
sti člani kolektiva, ki bi obiskovali Zarjo, če bi bila bolje urejena.



Leto IV/14-Maribor, dne 3. 7* 196?

Kot običajno sta na prvi seji u- 
pravnega odbora, r.i je bila v sredo, 5. 
julija, podala poročilo o poteku proiz
vodnje v minulem aesecu tovariš Zvonko 
Kraner, dipl. ing. in tovariš Ivan Kaj
ba, ing. Poročilo o poteku proizvodnje 
je ugodno. V aesecu juniju je bilo iz
delano 4-51 vozil in šasij, s čemer smo 
prekoračili mesečni plan proizvodnje za 
12,75 %• Polletni plan smo dosegli sko
raj sto odstotno (§8 ,0 9 %) in smo dejan
sko v zaostanku samo še za 4-5 vozil in 
šasij, kar je zaostanek za približno tri 
delovne dni. Plan proizvodnje za mesec 
junij znaša 390 vozil in šasij ali 16,25 
vozil in šasij dnevno. Dopustniški mesci 
predvidoma no bodo vplivali na rodno pro-' 
izvodnjo. Iz celotnega poročila je raz
vidno, da zdajšnje stanje v proizvodnji 
ne obeta večjih zastojev, vendar je tre
ba poudariti, da morajo sedaj, ko smo se 
približali planu, proizvodni obrati po
svetiti še večjo pozornost izvrševanju 
planskih nalog, nabavni oddelek pa mora 
v čim manjši meri odstopati od dobavnih 
rokov.

- o

Komisija za tehnične izboljšave je 
posredovala upravnemu odboru pet predlo
gov tehničnih izboljšav, katere je pred
hodno dala v proučitev pristojnim stro
kovnim službam. Na osnovi ocen predlogov 
je komisija sklenila, da prejre tovariš 
Franc Perc iz kontrole polizdelkov nagra
do 95.000 S dinarjev za predlog, kako po
rabiti nekurantne zakovice v vrednosti
1,267.000 Sdinarjev. Tovariši Bruno Le
vačič, ki je predlagal izboljšavo na pe
dalih in vzvodih za sklopko, Franc Štruc] 
izdelavo stružne priprave za obdelavo dr
snega obroča pri menjalniku, Drago Fišer 
izdelavo vzdolžnih nosilcev za TAM 2000 
v kovačnici in Slavko Benčič izdelavo 
prekucne kabine za TAM 2000 pa prejmejo 
vsak po 2.000 S din po pravilniku o izu
mih in tehničnih .izboljšavah. Njihovi 
predlogi niso sprejeti kot trenutno upo
rabni, vendar so umestni in koristni.

-  o  -

V okviru letošnjega praznika šofer
jev in avtomehanikov Slovenije bodo 
jutri, 9. julija, člani združenja 
tekmovali v Ptuju s tamkajšnjimi čla
ni združenja in sicer v poznavanju 
cestno prometnih predpisov, v keglja
nju in v šaljivi nogometni tekmi. V 
sredo, 12. julija, pa bo ob 15. uri 
in 30 minut proslava pred vhodom v 
naše podjetje. Po proslavi bo povorka 
vozil krenila proti mestu. Organiza
tor vabi vse člane kolektiva, ki ima
jo osebna vozila, da so priključijo 
povorki. Tri naj lepše okrašena vozi
la bodo nagrajena.

-  o  -

Center za izobrazbo je že več
krat seznanil prek naših informativ
nih sredstev več koi, 1500 članov ko
lektiva, ki še nimajo končane osem
letke, o možnostih in ugodnostih za 
dosego popolne osnovne izobrazbe.Pri
javi j ence v kljub temu ni. Center za 
izobrazbo pripravlja analizo, v kate
ri bo posamično in po DE zbral podat
ke o članih kolektiva, ki še nimajo 
popolne osemletke. To analizo bo na 
prvem zasedanju delavskega sveta pred
ložil v obravnavo. Analiza bo vsebova
la, tudi predlog, da morajo v prvi vr
sti doseči popolno osemletko sodelav
ci, ki opravljajo delo na delovnih me
stih, za katera jo zahtevana določena 
kvalifikacija.

Center za izobrazbo bo tudi v 
kratkem r.zpisal štipendije in bonite
te za naslednje šolsko leto v našem 
informativnem glasilu.

Obenem obvešča člane kolektiva, 
ki nameravajo dati svoje otroke v uk 
v Šolski center pri TAM (IKŠ), da mo
rajo najkasneje do 15. avgusta oddati 
v omenjeni šoli vse potrebne dokumen
te, hkrati pa naj nujno javijo priimek 
in ime otroka na centru za izobrazbo, 
če želijo, da bo njihov otrok naš šti
pendist.

-  o  -
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PREDSEDNIK D-3LAVSK-;6A SVETA JUBILANTOM

Ob podelitvi spominskih ur v soboto, 1. julija; je predsednik delavske
ga sveta Marjan Rožman v krajšem govoru pozdravil slavljence. Ta govor objavljamo 
v celoti.

Tovarišice in tovariši!

Minulo je obdobje desetih let od tedaj, ko ste postali člani delovnega 
kolektiva TAM in aktivni nosilci proizvodnega procesa, za kar se vam v imenu orga
nov upravljanja, družbeno političnih organizacij in vodstva podjetja zahvaljujem 
in vam čestitam k jubileju.

To obdobje ni samo pomembno kot življenjski jubilej za čas, ki smo ga 
preživeli skupaj v tem kolektivu, temveč je šj pomembnejše zaradi tega, ker smo v 
tem obdobju dosegali tako proizvodne, kakor tudi družbene uspehe.

Le majhna primerjava pokaže, da smo leta 1957 proizvedli le 2507 vozil, 
medtem ko jih letos proizvajamo že 4700. Takrat nas je bilo v kolektivu 3094, do 
danes pa je naraslo to število na 5100 delavcev. V teh desetih letih je narastel 
tudi bruto produkt od 11,063 na 51 milijard starih dinarjev.

V teh letih pa so bili pomembni tudi dogodki, ki so odpirali nove možno
sti za perspektivni razvoj našega kolektiva, hkrati pa nove družbene oblike, ki so 
oplemenitile naše skupno delo. Ko ste leta 1957 stopili v kolektiv TAM, ste se mo
rali spoprijeti z vsemi težavami, ki so nastopale vzporedno z osvajanjem novih vo
zil družine TAM 4500, z uvajanjem obračuna po delovnih enotah in prvo etapo rekon
strukcije tovarne. Strokovnjaki na tehničnem in tehnološkem področju so kmalu za
tem že prihajali z izvedbami naših lastnih konstrukcij, kot so vozilo A 3000,
AS 3500, TAM 2000 in razne specialnosti v družini TAM 4500.

Tudi na področju delavskega samoupravljanja smo dosegli v teh letih ka
kovostni napredek in sicer z uvedbo decentralizacije samoupravljanja v letu 1958 
ter uvedbo ustavnih pravic slehernega proizvajalca, ki so bile uzakonjene v letu 
1963 z novo ustavo. V teh desetih letih ste bili tudi priča poizkusom prve gospo
darske reforme v letu 1960 in druge v letu 1965. Po načelih te druge reforme še 
danes ustvarjamo in iščemo nove oblike dela.

Udeležba na jubilejih, ki jih prirejamo že 11 let članom delovne skupno
sti ob 10-letnem neprekinjenem službovanju pa kaže, da se je naš kolektiv razvil 
iz mladega in neizkušenega v kolektiv s solidno tradicijo. Skozi vse to obdobje 
našega skupnega dela pa so se porajali tudi problemi, ki so marsikdaj vzbujali ne
zadovoljstvo, ali neuspehe posameznikov. Vsa naša aktivnost je bila tudi v takšnih 
primerih večinoma pozitivno usmerjena in lahko ugotovimo, da naš kolektiv nenehno 
napreduje.

Bilo bi preveč, če bi hotel opozoriti na vse važnejše dogodke v teh de
setih letih, tembolj zato, ker sem prepričan, da ja sleherni od vas v tem obdobju 
doživljal prijetne pa tudi neprijetne trenutke. Moja želja je bila le, da vam po
vem, da smo s skupnimi napori tudi v teh desetih letih napredovali in da je v tem 
uspehu velik del vašega dela, hkrati pa izražam željo, da i'̂ preteklosti ohranite 
le prijetne spomina, pri nadaljnjem delu pa pridobljene izkušnje.

Ob zaključku vam še enkrat izrekam polno zahvalo za vaše prizadevanj e,k 
jubileju pa vaja iskreno -čestitam. z željo, da ga prijetno proslavite.
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Komisija za organizacijsko kad
rovska vprašanja pri delavskem svetu 
je te dni razpisala olajšave pri šola
nju članov kolektiva na šolah za odras
le in sicer za šolsko leto 1967/1968. 
Olajšave veljajo za izredno šolanje o- 
ziroma za izreden študij. Vrste šol, za 
katere so razpisane olajšave in podrob
nosti 0 razpisu so izobešene v oglasnih 
deskah. Po ustreznem pravilniku imajo 
pravico do ugodnosti pri študiju ob e- 
nakih pogojih vsi Slani kolektiva, ki 
so v naši delovni skupnosti v rednem de
lovnem odnosu, vendar pa imajo pri dode
ljevanju ugodnosti prednost tisti člani 
kolektiva, ki delajo na delovnih mestih 
na katerih se zahteva izobrazba šole za 
katero so vložili prošnjo, nadalje ima- ' 
jo prednost tisti delavci, ki imajo dalj
ši delovni staž v TAM ter tisti, ki so 
se na lastno pobudo in strpške pričeli' 
sami šolati in so sedaj v višjih letni
kih. Razen tega bo komisija upoštevala- 
mnenje vodstev in organov samoupravija- 
nja v delovnih enotah. Iz prošnje, ka-’ 
tero morajo vložiti kandidati najkasne
je do 15. avgusta 1967. mora biti raz
vidno, koliko let delovnega staža ima 
prosilec v našem podjetju, kakšno delov
no mesto zaseda ter zahtevana izobrazba 
za~to delovno mesto in oddelek zaposlit
ve. Po razpisnem roku komisija ne bo u- 
poštevala prepozno prispelih prošenj.
Vse podrobne informacije dobite v cen
tru za izobrazbo.

o -

Iz oddelka mizarstva sporočajo,' 
da imajo v prodaji lesne odstružke pome
šane z žagovino. Cena za en kubični me
ter teh odpadkov je 1.200 starih dinar
jev. Naročilo za odkup lahko oddate pri' 
Romanu Muršecu, vodji oddelka mizarstva.

-  o  -

Kreditna banka Maribor, ekspozi
tura Tabor, javlja, da lahko dobijo go
tovinsko posojilb do 100.000 starih di
narjev le tisti"prosilci, ki nimajo ni
kakršnega’ dolga. Za posojilo potrebujejo 
eno pričo.

Mednarodna banka za obnovo in 
razvoj je odobrila 10,5 milijona dolar
jev posojila za modernizacijo sedmih' 
jugoslovanskih podjetij iz raznih in
dustrijskih panog. Med podjetji, ki so 
zaprosila za posojilo in jim je bilo" 
le-to odobreno je tudi naše podjetje.
Mi smo zaprosili za kredit 2,000.000 
dolarjev. Direktor finančnega sektorja 
Rado Golob, dipl. oec., je napisal za 
glasilo "Skozi TAM" obširen sestavek 
v katerem je razložil potek rekonstruk
cije in modernizacije strojne opreme v 
TAM po odobrenem kreditu. V uvodu tega 
članka, ki bo izšel 29. julija, piše 
tovariš Golob v uvodu:"Poslovna politi
ka našega podjetja je že od leta 1957t 
odkar proizvajamo motorna vozila po li
cenci firme KHD, težila k povečanju ob
sega proizvodnje in proizvodne serije.
To pomeni, da v času zadnjih desetih 
let podjetje ni imelo resnih težav na 
tržišču, oziroma proizvajali smo manj, 
kot bi lahko prodali. Ta objektivna o- 
koliščina je omogočila razvoj vzpored
nih zmogljivosti v avtomobilski indu
striji in širjenje asortimenta vozil.‘
V proizvodnji cestnih gospodarskih mo
tornih vozil je naše podjetje še vedno * 
največji proizvajalec po številu in bru
to produktu, vendar znaša naš delež"v 
jugoslovanski proizvodnji le še 38%.
Pri tej ugotovitvi pač ne smemo mimo 
dejstva, da je znašala naša udeležba 
precejšnje število let 50 do 60% in da 
iz leta v leto pada.

o
Vsi, ki želijo potovati z or

ganiziranim avtobusnim prevozom v Iju- 
bljano 8. avgusta na predstavo ansambla 
Moisejev, se naj takoj priglasijo v 
službi za rekreacijo.

o

Ob"dnevu vstaje slovenskega 
ljudstva, 22. juliju, čestitajo vsem * 
članom kolektiva k temu prazniku samo
upravni organi, politične organizacije, 
sindikalna organizacija in vodstvo pod
jetja.

-  o  -  _________________________ _________________
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V soboto, 2 9. julija, bodo imeli krvodajalci TAM letni občni zbor' 
v prostorih naše restavracije. Občnega zbora se bo udeležilo okoli 240 krvodajl- 
cev. Po letnem poročilu, ki ga bo podal predsednik krvodajalskega odbora TAM 
Andrej Kočar, bodo razdelili zaslužnim krvodajalcem 14 diplom, 25 zlatih in 35' 
srebrnih značk ter knjižna darila vsem nagrajenim. Letni občni zbor krvodajal
cev je edini skup, kjer se krvodajalci organizirano sestanejo.

o

Služba za rekreacijo sporoča članom kolektiva, ki želijo nabaviti 
opremo za taborenje (camping ležalnike, gugalnike, mizice in stolčke), da naj ' 
nemudoma sporočijo naročilo',' ker bo ta služba zadnjič v tem letu nabavila omenje
no opremo po znižanih cenah.

-  o  -

Finančni sektor je dostavil upravnemu odboru na minulo sejo, ki 
je bila v sredo, 19. julija, pregled o doseženem višku osebnih dohodkov v mesecu 
juniju, ki bo izplačan 28. julija ter pregled povrečno doseženega viška osebnih 
dohodkov v prvi polovici letošnjega leta. Iz poročila o doseženem višku osebnih 
dohodkov v mesecu juniju je razvidno, da je dosegla proizvodna skupina delovnih 
enot, kamor štejemo kovačnico, livarno, kalilnico, transport, OMO 2o, 21, 22, 
karosernico, montažo, orodjarno, lakirnico in tapetništvo, galvaniko, vzdrževanje 
strojev, vzdrževanje elektro naprav, splošno vzdrževanje in avtoprometni oddelek, 
povprečni višek osebnih dohodkov v raesecu juniju 43,70%, od toga gre 7,40% v re- ' 
zervni sklad, tako da ostane za izplačilo v povprečju 36,30%. Neproizvodne delov
ne enote, kamor štejemo pripravo dela, kemični laboratorij, skupne službe vzdr
ževanja tovarne, energetske postaje z omrežji, skupne službe pripravljalnega 
sektorja, inštitut, tehnološko pripravo proizvodnje, skupne službe sektorja teh
nične kontrole, kontrolo sprejema, kontrolo polizdelkov, kontrolo gotovih izdelkov 
in revizijo, vodstvo podjetja ter štabne službe, splošne službe podjetja, finač- 
ni sektor, elektro računski sektor, kadrovsko socialno službo, splošno službo ‘ 
koercialnega sektorja ter nabavno in prodajno službo pa so dosegle v mesecu ju
niju povprečni višek osebnih dohodkov v višini 44,50%, od tega gre v rezervni 
sklad 7,8% in ostane za izplačilo 36,70% VOD.

Polletni pregled doseženega in izplačanega viška osebnih dohodkov, 
.ki znaša za proizvodne delovne enote 3 5,50% ter za neproizvodne delovne enote 
35,39%,"kaže malone popolno izravnavo ned proizvodnimi in neproizvodnimi delovnimi 
enotami. Povpreček izplačanega viška osebnih dohodkov za vse podjetje v prvi po
lovici leta je 35,45%. Višek osebnih dohodkov je po prikazanih rezultatih vseka
kor zadovoljiv.

-  o  -

Upravni odbor je po poročilu o proizvodnji v minulem tednu spre
jel sklep, da mora vodstvo podjetja prok ustreznih služb doseči, da zmanjšano 
nedokončano proizvodnjo. Storiti nora vse, kar je potrebno za višjo finalizaci- 
vozil, kajti prodaja čaka na vozila. Upravni odbor se nikakor ni mog»l strinjati
z nizko finalizacijo vozil v tera mesecu.

o -

Upravni odbor jo razpravljal tudi"o poročilu zunanjetrgovinskega 
oddelka o uresničitvi plana izvoza za nošec junij. Iz poročila je razvidno, da je'
znašal naš izvoz v navedenem mesecu 101 ,667 dolarjev, to pomeni, da je bil meseč
ni plan, ki je predvideval 375̂ .000 dolar jev,'"uresničen le 27%. Letošnji plan .iz
voza smo uresničili le 16%, kar jo z^lo malo..

o .. -
V Radizlu bo 6, avgusta"ob 14, uri IV. dirka za cup Karavank. So

delovalo bo 45 tekmovalcev iz 42 držav', Med obiskovalci bodo izžrebani trije gle
dalci na podlagi številk na vstopnicah. Ti trije si bodo lahko zastonj ogledali
mednarodno dirke v Monzi (Italija)



M a r ib o r ,  dne 5 .  8.  1967

ZASEDANJE DS

Redno zasedanje delavskega sve
ta bo predvidoma 20. avgusta. Na 
tem zasedanju bo delavski svet ob
ravnaval polletno poročilo o poslo
vanju podjetja, izobraževalno pro
blematiko. Razpravljal bo o planu 
investicij po odobritvi dvomilijon- 
skega dolarskega kredita.Obravnaval 
pa bo tudi ostalo pošto, naslovlje
no na delavski svet. Po dnevnem re
du lahko sklepamo, da bo to zase
danje izredno pomembno.

LETNA KONFERENCA

Živahna politična dejavnost je 
zajela tudi mladinsko organizacijo 
našega podjetja. Mladinsko vodstvo 
je ugotovilo, da sedanja organiza
cija ni najprimernejša, zato bodo 
sedanjih devet aktivov razformira- 
li in ustanovili šest močnejših a- 
ktivov, od katerih bo vsak štel od 
150 do 200 mladincev. Na ta način 
bodo tudi kadrovsko okrepili neka
tera mladinska vodstva. V aktivih 
se že pripravljajo na letne konfe
rence, ki morajo biti končane do 
23. septembra. Letna konferenca 
mladine celotnega podjetja bo pred
vidoma 7. oktobra.

POVPREČNA OCENA 2,9

Šolski center -ori TAM, v sklopu 
katerega delujeta šola za indu
strijske kovinarje in risarje in 
sola za*industrijske tehnike, bo ‘v 
kratkem zaključil šolsko leto.V šo
lo za industrijske kovinarje in ri
sarje je bilo v šolskem letu 66/67 
vpisanih 782 učencev, pouk pa jo u- 
spešno končalo 663 učencev. V tretji

letnik je bilo vpisanih 192 učen
cev, končalo pa ga je 182 učencev. 
Šola je v letošnjem letu izšolala 
največ strugarjev in rezkarjev, 
povprečna ocena na šoli za indu
strijske kovinarje in risarje pa 
je znašala 2,96. V šolskem letu 
67/68  bo ta šola sprejela 320 u- 
čencev in učenk v prvi letnik.

STOTI TEČAJ

V naši učni delavnici bo te . dni 
pričel z delom stoti tečaj. V tem 
tečaju bodo dobili potrebno znanje 
iz kovinarskega poklica tisti čla
ni kolektiva, ki so že dalj časa 
zaposleni v našem kolektivu, nima
jo pa ustrezne izobrazbe. Tečaj bo 
obiskovalo 20 sodelavcev iz 0M0 
20-21 in 22, po dveh mesecih,koli
kor bo tečaj trajal, pa bodo pri
dobili polkvalifikacijo iz stru- 
garskega, frezarskega ali brusil- 
skega poklica.

ZASLUŽIJO POHVALO

V karosernici se je pokvarila 
največja 550 tonska stiskalnica Hi-
lo. Naši vzdrževalni obrati so sti
skalnico v'rekordnem času - dvanaj
stih dneh - popravili, predelali pa 
so tudi naprave za izmetavanje. Vod
stvo obrata in kolektiv karosernice 
se prizadevnim sodelavcem iz vzdr
ževanja, ki so delali tudi med praz
niki in ob nedeljah, zahvaljuje za 
njihovo prizadevanje, saj se morajo 
prav njim zahvaliti, da ni prišlo do 
zastoja pri izdelavi odpreskov za 
kabino TAM 5000.

Ve»t l  Iz T A M  iz d a j a  i n fo r m a t iv n a  s lu ž b a  T A M  v s a k o  d r u g o  s o b o to .  V s e  n o v i c e  s p o r o č a j t e  n a  tel  St. 284. O d g o v o r n i  u r e d n i k  T o m is l a v  P e r l l i



PROSPEKT ZA OBISKOVALCE

V kratkem bo izšel v nakladi
5.000 izvodov poseben barvni pro
spekt, namenjen ''lastim, ki obisku
jejo naše podjetje. Prospekt je o- 
premljen z barvnimi fotografijami, 
v njem pa je opisana kratka zgodo
vina podjetja, proizvodni proces, 
naši proizvodi, naši rekreacijski 
objekti, obrat družbene prehrane 
ter naši uspehi pri izvozu. Pro
spekt bo natisnjen v treh jezikih: 
slovenščini, srbohrvaščini in an
gleščini, pripravila pa ga je in
formativna služba podjetja.

in z letovanjem v posameznih do
movih, ki ga je organizirala naša 
služba za rekreacijo. Dopustniki, 
ki se vračajo iz Omišalja, vedo 
povedati samo lepe in prijetne 
stvari. Še večje pohvale je dele
žen kamp TVD "Partizan" Tezno v 
Pakoštanih, v katerem so letos 
marsikaj uredili. Za tiste, ki se 
šele odpravljajo na dopust, je na
ša služba za rekreacijo omogočila 
nakup zložljivih ležalnikov po iz
redno nizki ceni 11.250 S din. Le
žalniki so močnejše konstrukcije 
in drugačni od tistih, ki jih v' 
mestu prodajajo po 9.000 S din.

PLOČEVINE DOVOLJ

Kljub sozoni dopustov imajo v 
našem transportnem oddelku izredno' 
veliko dela. Prv kratkim so konča
li s tečajem za baterijske viličar
je, elektro vozila in dieselske vi
ličarje.Skupno je tečaj končalo 14 
sodelavcev. V tem našem oddelku je 
sedaj zaposlenih 206 sodelavcev.Ker 
dohod materiala v mesecu juliju ni 
pojenjal, nasprotno, imeli so re
kordni dohod pločevine, nadomeščajo 
sodelavce,ki s o na dopustih, z nad
urnim delom. Samo v mesecu juliju 
so sodelavci transportnega oddelka 
razložili 800 ton pločevine iz Fran
cije, 200 ton iz Madžarske in 100 
ton iz Poljske. Kor se bližrmo je
senskim mesecem, ko jo potrebno o- 
skrbeti ozimnico, pričakujejo vsak 
dan prvo pjšiljko premoga. Smo veli
ko podjetje, zato bodo morali naši 
transportni delavci mesečno razloži
ti okoli 100 ton premoga. Ker vse to 
opravljajo ročno, bo to precejšnja 
obremenitev, saj razloži en delavec 
v šestih urah le 18 ton premoga.

LEŽALNIKI 11.000 SD

Kaže, da so letos člani našega 
kolektiva zadovoljni z regresom

SOVJETSKA DELEGACIJA

V torek je obiskala naše pod
jetje sovjetska vladna delegacija, 
ministerstva za avtomobilsko in-' 
dustrijo. Delegacijo, ki jo je vo
dil Aleksander Konstantinovič Ru- 
hadze, je spremljal podsekretar v 
zveznem sekretariatu za gospodarstvo 
ing. Marko Kržišnik, v našem podjet
ju pa jo je spremljal generalni di
rektor podjetja ing. Stojan Perhavč, 
Delegacija se je s predstavniki na
šega podjetja pogovarjala o možno
stih sodelovanja med sovjetsko in 
jugoslovansko avtomobilsko industri
jo.

SADJE, PARADIŽNIK ZA MALICO?

Upravnik restavracije tovariš 
Anton Furek nam je na vprašanje, 
zakaj ne prodaja restavracija za 
malico tudi sadja, paradižnika in 
paprike, odgovoril: "Prodajali bi
to in še marsikaj drugega, vendar 
so prostori v jedilnici med prvim 
in drugim objektom, kjor prodajamo, 
pretesni. Če bi tako prodajo uved
li samo v jedilnici upravnega po
slopja, bi bilo negodovanje še več
je.'
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PROIZVODNJA V AVGUSTU PEVCI, POZORI

L e to  I V / l ?

V prvi polovici tega meseca smo 
izdelali 154 komadov vozil in šasij a-
li povprečno 14 komadov dnevno. Za iz
vršitev mesečnega proizvodnega progra
ma bi morali v preostalih štirinajstih 
delovnih dnevih izdelati še 276 vozil 
in šasij, ali povprečno 17,2 dnevno. 
Tako bi morali po proizvodnem planu iz
delovati dnevno povprečno 3,2 vozil in 
šasij več kot v prvi polovici meseca.
Ta dnevni povpreček je še vedno izved
ljiv, če bo dobava materialov, izdela
va in obdelava potekala pravočasno in 
v dovoljšnjih količinah. V tem mesecu 
moramo izdelovati tudi specialna vozi
la (TAM 5500, BSM in BVL). Proizvodnja 
teh vozil še ni povsem u+.ečena ter je 
zaradi tega pričakovati dodatne težave 
pri montaži.

PORAST NESREČ PRI DELU

Na osnovi poročila oddelka za 
varnost pri delu, iz katerega je raz
viden porast nesreč pri delu v prvi 
polovici tega leta, predvsem zaradi kr
šitve predpisov o varnosti pri delu in 
nesmoterne uporabe zaščitnih sredstev, 
je izdal generalni direktor Stojan Per- 
havc, dipl. ing., odredbo, da mora vod
stvo pripravljalnega sektorja ponovno 
opozoriti vodstva obratov, da so sood
govorni za nesreče pri delu vsi nadre
jeni, kor morajo skrbeti za to, da de
lavci uporabljajo razpoložljiva zaščit
na sredstva pri delu, kjer so ta predpi 
sana. Vodstvo pripravljalnega sektorja 
naj seznani vodje obratov, da bodo v 
bodoče stroški, ki jih utrpi podjetje 
zaradi nesreč pri delu iz omenjenih 
razlogov, preneseni v breme delovnih e- 
not, v katerih so se zgodile nesreče.V 
prihodnji številki glasila :,Skozi TAM” 
bomo obdelali nekatere najbolj kritič
ne primere nesreč pri delu.

Moški pevski zbor delavsko pro
svetnega društva "Svoboda11 Tezno vabi 
vse pevce, ki so že sodelovali pri 
zboru in nove pevce, ki imajo veselje 
do petja, da pričnejo obiskovati pev
ske vaje. Prva vaja bo v četrtek, 31. 
avgusta, v pevski sobi na Ukrajinski 
ulici 14. Društvo želi povečati pev
ski zbor zaradi velikega nastopa spo
mladi, prihodnjega leta, kakor tudi 
zaradi pogostejših nastopov v priho
dnje.

IZPLAČILO OD

Naš plačilni dan, to je 28. v 
mesecu, pride v avgustu na ponedeljek, 
zato mnogi domnevajo, da bo izplači
lo v soboto, 26. avgusta, kot smo 
izvedeli na oddelku za obračun ose
bnih dohodkov, bo izplačilo ta mesec 
zagotovo v ponedeljek, 28. avgusta.

KONFERENCE ZMS TAM

Te dni so bodo pričele v posa
meznih mladinskih aktivih konference, 
na katerih bodo obravnavali uspehe 
dola v enoletnem obdobju. V našem 
podjetju je devet mladinskih akti
vov. Na konferencah bodo obravnavali, 
razen pregleda uspehov dela, tri te
me in sicer: vključevanje mladine v 
samoupravo, življenjske probleme mla
dine, kjer bodo posvetili največ po
zornosti izobraževanju mladine in 
kot tretje, iskanje možnosti za u- 
stanovitev idejnih jeder v aktivih, 
prek katerih bi poživili dejavnost 
mladinske organizacije in približali 
oblike dela širokemu krogu mladine.
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NAŠI DOPISUJEJO V STROJNIŠKI ViCSTNIK

V tretji številki Strojniškega 
vestnika, ki je pravkar izŠTa'; je obja
vil Ivan Zalokar, dipl. ing., vodja na
še dokumentacijsko-informativne službe, 
sestavek pod naslovom "Neposredno dobi
vanje električne energije iz goriv", v 
katerem obravnava nov postopek pridobi
vanja električne energije na podlagi 
kemičnega spajanja celic goriv, ki med 
kemičnim procesom oddajajo električno 
energijo. Ta postopek, ki je v svetu še 
v stopnji preizkusov, hi naj v prihod
nje nadomestil razna drugačna pridobi
vanja motorske energije iz goriv. V i- 
sti številki Strojniškega vestnika piše 
Martin Štrucl iz galvanike o trdem kro- 
manju v industriji, medtem ko pišeta I- 
•vo Letonje, ing., in Rafko Izlakar o u- 
porabi takočega plina v našem podjetju.

IZLETI

Dvainštirideset članov naše mladin
ske organizacije je odšlo danes na dvo
dnevni izlet na Bled, Vintgar, Bohinj 
in Vogel. Mladincem, ki so odšli na pot, 
pomeni ta izlet nagrado za vestno in 
marljivo delo v mladinski organizaciji.

Planinsko društvo TAM bo organizi
ralo v nedeljo, 10. septembra, po planu 
komisije za rekreacijo, izlet v Logarsko 
dolino za člane kolektiva in člane Pla
ninskega društva TAM. Prijave in prispe
vek za vožnjo, ki znaša za člane 1.200 
starih dinarjev ter za pionirje in mla
dino 600 starih dinarjev, sprejema do 
vključno 5. septembra Franci Smajs iz 
0M0.

posamezni izvod pa bo 50 SD - mesečna 
naročnina 200 SD. Ljubitelji športa 
"bodo verjetno z veseljem posegli po tem 
časopisu, tovariši, ki želijo postati 
redni naročniki tega časopisa pa lahko 
dobijo naročilnice v vseh kioskih, ali 
jih izrežejo iz dnevnega časopisja.

ANALIZA 0 TAM 2200

Oddelek za ekonomsko analizo je te 
dni končal izračun o ekonomski upraviče
nosti proizvodnje vozila TAM 2200. Pri
merjava med možno prodajno oeno, katero 
je izračunal odsek za analizo tržišča, 
in lastno ceno, je predstavljala osnovo 
za presojo o upravičenosti uvedbe tega 
vozila v proizvodnji. Omenjeno analizo 
proučuje sedaj strokovni svet, kasneje 
pa bodo razpravljali o njej še samou
pravni organi.

POPRAVILO VELIKE STRUŽNICE

V vzdrževanju strojev so prevzeli 
na podlagi izkušenj s podobnim strojem 
v generalno popravilo veliko stružnico 
1//ALDRICH iz Železarne Store. Popravilo 
te stružnice bo trajalo 6 do 7 mesecev, 
vrednost generalnega remonta pa znaša 
24- milijonov starih dinarjev. Obrat vzdr
ževanja strojev je s prevzemom tega po
pravila zamašil vrzel v prostih zmoglji
vostih. Zaradi pomanjkanja investicij za 
generalna popravila strojev iz našega 
strojnega parka so sedaj večino strojev 
že odpravili z remontnega traku in imajo 
dovolj prostih zmogljivosti.

NOV ČASOPIS

Te dni se je oglasil pri naši sin
dikalni športni komisiji predstavnik no
vega slovenskega športnega časopisa "Ro- 
to-foto-šport", ki bo nadomestil nekda
nji slovenski časopis Polet in, ki bo iz
šel prvič 20. avgusta letos. Športni ča
sopis bo izhajal vsak ponedeljek, cena za

KDAJ "SKOZI TAM"

Prihodnja številka glasila "Skozi 
TAM" bo izšla 2. septembra zaradi izrav
nave v datumih. V soboto, 20. avgusta, ko 
bi naj izšel "Skozi TAM" pa bodo izšle 
"Vesti iz TAM".
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Tako, kot marsikje drugje, se doga
jajo kraje tudi v našem podjatju. Tat
vine lahko obravnavamo z dveh stališč: 
v prvem primeru gre za neposredne oško
dovanje sodelavcev, v drugem pa je o- 
škodovano podjetje. Zanimivo je, da se 
okolica okradenega sodelavca neprimer
no močneje vzburi, kot v primeru, ka
dar je s krajo oškodovano podjetje.

Največ vlomnih tatvin je v garde
robah obrata mehanske obdelave. Tatovi 
kradejo največkrat denarnice, ne odre
kajo pa se tudi nalivnim peresom, vži
galnikom, srajcam, puloverjem in podob
nemu. Pred kratkim je odkril oddelek za 
zavarovanje tovarne tatu, ki je imel za 
sabo sedem tatvin v skupni vrednosti 
53*000 SD, pred tem pa tatu, ki je vlo
mil v garderobne omarice kar devetkrat. 
Tatovi, ki oškodujejo podjetje, pa de
lujejo najpogosteje v montaži. Pred 
kratkim so odkrili skupino tatov, ki je 
po sedaj dokazanih oatvinah oškodovala 
podjetje za okoli 500 tisoč SD. Kradli 
so razne avtomobilske dele, kot so kom
presorji za TAM-5000, sirene in podobno. 
Preiskava je.še v teku.

-  o  -

Finančni sektor je dostavil uprav
nemu odboru informacijo o možnostih 
kreditiranja kupcev V informacijo na
vaja, da je v sedanjih pogojih spreme
njeno razmerje med ponudbo in povpraše
vanjem, ali točneje, ponudba prerršča 
povpraševanje. Bitko za kupca čutimo že 
tudi v našem podiitju. To pa pomeni, da 
je nujno potrebno takoj učvrstiti celot
no prodajno funkcijo podjetja od skla
diščnika do prodajalca v naših izposta
vljenih prodajalnah. Naš proizvod mora 
postati konkurenčen na vseh področjih: 
v kakovosti, v servisnih storitvah, o- 
skrbi rezervnih uelov, ceni in prodaj
nih pogojih. Kupec se danes odloča za 
izdelek proizvajalca, katerega lahko ku
pi z daljšim odplačilnim rokom. Mi smo 
doslej s kreditiranjem lahko ugodili le 
maloštevilnim kupcem. V sedanjem polo

žaju bomo lahko problem kreditiranja 
kupcev rešili le z lastnimi sredstvi. 
Finančni sektor navaja v nadaljevanju 
omenjene informacije način, kako bomo 
lahko pridobili potrebna sredstva za 
kreditiranje kupcev.

-  o  -

Priprava dela navaja v poročilu 
o poteku proizvodnje v tekočem mesecu, 
da moramo v preostalih desetih dneh, 
od časa, ko je bilo izdelano poroči
lo, izdelati dnevno še po planu 15,9 
vozil in šasij dnevno. Povprečne za
dolžitve niso visoke, zato lahko pri
čakujemo, da bomo izpolnili plan za 
mesec avgust.

o

Oddelek za opremo tovarne ima 
zdaj polne roke dela s poizvedbami,i- 
skanji proizvajalcev in sprejemanjem 
ponudnikov strojne opreme, katero bo
mo nabavili po najemu posojila medna
rodne banke. Delo je v polnem teku.O- 
menjeni oddelek mora obdelati kopico 
dopisov, ki prihajajo na naš naslov.Za 
vsak nakup, oziroma odločitev o naku
pu, mora dobiti oddelek najmanj tri 
ponudbe. Stroje bomo nabavili v glav
nem od tujih firm. Roki dobav strojev 
se sučejo od enega do štirinajstih me
secev. Oddelek za opremo tovarne mora 
pred časom, ko bodo pričeli prihajati 
razni stroji, določiti mesto za name
stitev le-teh. V mnogih primsrih še 
zdaj nimajo točno določenega mesta za 
postavitev strojev. 0 poteku teh del 
bomo še poročali.

-  o  -

0 zaključkih analize o poslova
nju avtoprometnega iddelka, ki jo je 
izdelal naš finančni sektor (ekonomska 
analiza) so doslej razpravljali na 
strokovnem svetu, upravnem odboru, v 
avtoprometnem oddelku in na seji de
lavskega sveta. Sklep DS o tem vpraša
nju berite na hrbtni strani.
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KAKO SE BOMO V PRIH0DNJ3 VOZILI NA DELO?

Včeraj je delavski svet razpravljal o zaključkih analize poslovanja avtopro- 
metnega oddelka. Po razpravi o dosedanjem poslovanju avtoprometnega oddelka je 
svet ugotovil, da so usluge, ki jih nudi t s ' delovna enota, predrage in da v pri
hodnosti ni pričakovati ekonomičnejšega" poslovanja, 'zato je na predlog strokovne
ga sveta, upravnega odbora in svoje gospodarske komisije v celoti potrdil predlo
ge, ki jih je po opravljeni analizi dostavil finančni sektor.

Oddelek za ekonomsko analizo je članom delavskega sveta in vsem ostalim, ki 
so razpravljali o tej analizi, razložil zaključke obsežnih študij o poslovanju 
avtoprometnega oddelka prek posebnega pregleda, iz katerega vam posredujemo naj
pomembnejše ugotovitve in predloge.

Obseg prometnih storitev v našem podjetju je posledica vrste znanih momen
tov, ki so delovali v preteklosti. V letošnjem letu ima avtoprometni oddelek 43 
vozil, od tega 27 avtobusov, 13 tovornjakov in tri osebna vozila. Oddelek ima za
poslenih 56 delavcev. Pogoji, ki so zahtevali tak obseg oddelka, so se v zadnjem 
času bistveno spremenili. Prišlo je do močne preusmeritve na zunanje prevoznike
v tovornem prometu, ker so specializirani in zato cenejši pa tudi člani kolektiva 
uporabljajo iz enakega razloga v vedno večji meri javna prevozna sredstva. Takšen 
položaj pa je zahteval temeljito proučitev sodobnejšega načina prevoznih storitev, 
ki bo v tovornem prometu, ob vključevanju zunanjih prevoznikov, omogočil znižanje 
stroškov, v avtobusnem prometu pa postopoma preusmeril skrb za prihod na delo na 
samo zaposlene. Gospodarsko razvita dežele že uporabljajo tak način, v čedalje 
večji meri pa se uveljavlja tudi pri nas (Metalna, Železarna Ravne, Impol, tovar
na glinice in aluminija Kidričevo in podjetja tekstilne industrije).

Pretežni del avtobusne dejavnosti predstavljajo prevozi na delo in z dela, 
če upoštevamo, da stanuje v neposredni bližini podjetja 1.250 zaposlenih, na 
mestnem področju 2.180, v okolici pa 1.5 5 0, je za prevoz na'delo vezanih okoli * 
3.700 zaposlenih. Vozila avtoprometnega oddelka prevozijo 2.800 zaposlenih, pre
ostalih 900 pa je vezanih na druga prevozna sredstva (javni avtobusni promet, last
na vozila). Z mestnega področja prevaža AP oddelek približno 2.150 zaposlenih, na 
zunanjih progah pa 650. Primerjava med lastnimi in zunanjimi prevozi na delo in z 
dela je izvršana na osnovi cen, stroškov in investicij. Primerjava očitno kaže, 
da bi bilo najugodneje, če bi prevoze v celoti opravljalo avtobusno podjetje.Raz
like v cenah so tolikšne, da omogočajo v treh letih večji prihranek na stroških za 
prevoze kot znašajo investicije v avtobuse v primeru, če bi prevažali zaposlene z 
lastnimi vozili.

Razen ekonomskih momentov pa je traba upoštevati še najvažnejši moment in si
cer varnost prevozov, pri čemer je mišljen točni prihod na delo. Mariborska pod
jetja, katera smo obiskali in katerim opravljajo prevoze na delo in z dela avto
busna podjetja, zagotavljajo, da je negotovost ali bojazen, da ne bi delavci pri
hajali točno na delo, po krivici avtobusnega podjetja, neupravičena. Izkušnjam dru
gih podjetij se pridružujejo še možnosti, da si podjetje zaradi večjega števila 
ponudnikov za prevzem prevozov zagotovi pravočasne prevoze zaposlenih.

Rezultati proučevanja posameznih dejavnosti kažejo, da so najugodnejše tiste 
variante, ki kažejo, da je treba zožiti vse dejavnosti avtoprometnega oddelka.To 
pomeni, da je za podjetje najugodnejši minimalni obseg vseh prevoznih dejavnosti 
in znižanje števila vozil od sedanjih 43 na 9 (1 avtobus, 6 tovornjakov in 2 oseb
ni vozili), število šoforjev od 45 na 8, odpadla pa bi tudi potreba po posebni or
ganizacijski enoti za opravljanje prevozov. Predlog je, da bi naj do 30. junija 
1968 prodalo podjetje vse prevoze zaposlenih avtobusnemu podjetju in sicer do 31. 
decembra 1967 prevoze na mestnem področju ter do 30. junija 1968 prevoze na vseh 
ostalih progah. Za zaposlitev sodelavcev iz avtoprometnega oddelka bo poskrbelo 
podjetje.pri enem izmed treh ponudnikov, ki se zanimajo za prevzem naših prevozov, 
lahko pa bodo tudi ostali v podjetju. Vsi bodo lahko obdržali naša stanovanja.
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Upravni odbor je na predzadnji se
ji, ki je bila v sredo, 30. avgusta,raz
pravljal tudi o neupravičenem povečanju 
porabe nadur. Upravni odbor je ugotovil, 
da so vodstva delovnih enot preveč širo
kogrudna pri planiranju nadurnega dela. 
Nadurno delo je preseglo vse meje. Že v 
prvem polletju letošnjega leta smo opra
vili skoraj toliko nadurnega dela, kot
v vsem lanskem letu. Upravni odbor za
hteva, da posvetijo delovne enote vso 
pozornost zmanjšanju nadurnega dela ter 
da v prihodnje dostavijo podrobnejša 
pojasnila o opravljenem nadurnem delu, 
kajti upravni odbor bo v prihodnje odob
ril samo tiste nadure, ki bodo ustrezno 
uteme1j ene.

o

V sredo, 6. septembra, je obiskala 
naše podjetje sovjetska delegacija, ki 
je bila pre-d tem na zasedanju v Beogra
du, kjer je potekala razprava o sodela-
vi z arabskimi narodi in o potrebni po
moči ten narodom. V našo podjetje je 
prišla celotna sovjetska delegacija, ra
zen uradnega vodje, ki se je zadržal v 
Zagrebu. Delegacijo je vodil Misnik Mi
hael Sergejevič, namestnik predsednika 
komiteja za plan. V delegaciji je bil še 
minister za zunanjo trgovino in predsed
nik državnega komiteja ministerskega 
sveta za ekonomske stike ter načelniki 
raznih oddelkov ministerstva za gospodar
stvo. Delegacijo sta spremljala Boris 
Vadnal, član izvršnega sveta in Ivan Bo
kal, pomočnik republiškega sekretarja za 
gospodarstvo. Delegacija je obiskala na
še podjetje na izrecno željo Misnika Mi
haela Sergejeviča, ki zelo dobro pozna 
proizvodnjo in razmere v avtomobilski in
dustriji. Po razgovorih niso sprejeli 
kakšnih posebnih zaključkov.

, - o -

V javni razpravi je pravilnik o var
stvu in razporejanju invalidnih oseb na 
delovna mesta v TAM’. To je prvi tovrstni 
interni akt pri nas. Po zakonu o invalid

skem zavarovanju so namreč delovne or
ganizacije zadolžene, da določijo s 
splošnim aktom delovna mesta, ki so 
primerna za zaposlitev in rehabilita
cijo invalidnih oseb. Mimo tega je 
dolžnost delovnih organizacij, da ob
držijo na delu ali ponovno sprejmejo 
na delo delovne invalide, ki so posta
li invalidni po nesreči pri delu ali 
zaradi poklicne bolezni v času, ko so 
bili v delovni organizaciji v rednem 
delovnem razmerju.

Že ti dve novi določili terjata 
od nas povečano skrb za delovnega člo
veka, njegovo zdravje in varno delo. 
Invalidnim osebam pa je potrebno po
svetiti posebno skrb. Reševanje pro
blematike invalidnih oseb ni zgolj hu
mana človekoljubna dejavnost, temveč 
postaja vse bolj tudi ekonomska nuj
nost. Pripombe na osnutek predmetnega 
pravilnika je treba dostaviti tehnič
nemu sekretarju organov samoupravlja
nja najpozneje do 20. septembra 1967.

o

V zadnji številki "Vesti iz TAM" 
smo zapisali, da raora oddelek za per
spektivni razvoj podjetja (prej odde
lek za opremo tovarne) še v mnogih 
primerih določiti mesta za stroje,ka
tere bomo kupili po odobrenem posoji
lu mednarodne banke. V resnici so me
sta za vsa novodošle stroje že določe
na, vendar je treba v mnogih primerih 
prirediti prostor za postavitev stro
jev. Treba bo prestaviti nekatere stro
je in oskrbeti zanje dovolj prostora 
na novih delovnih mestih.

-  o  -

Telovadno društvo Partizan na Teznem 
bo v kratkem pričelo z vadbami za čla
ne in članice. Prvi sestanek prijavlje
nih bo v sredo, 13* septembra, ob 18. 
uri v telovadnici društva.
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JAVNA RAZPRAVA

Upravni odbor je včeraj, 8. sep- 
tebra, po obsežni razpravi, dal v jav
no razpravo predlog o spremembi pravil
nika o delitvi osebnih dohodkov, ki ga 
je predložil oddelek za proučevanje o- 
sebnih dohodkov.

Predlog sprememb omenjenega pra
vilnika uvaja dve novi medstopnji ocen 
delovne uspešnosti in sicer minus 2 
in plus 2 %. Uvedba teh medstopenj v 
pravilnik je bila nujna, kajti dobro 
vemo, da je pri zadnji ocenitvi delov
ne uspešnosti povzročal marsikje največ 
preglavic prevelik razpon, skok v odsto
panju v delovni uspešnosti in sicer kar 
za 5 % v plus in 5 % v minus.

Novost pri ocenjevanju delovne u- 
spešnosti je tudi predlog o uvedbi oce
njevanja štirikrat letno, s čemer je da
na možnost neposrednega vzpodbujanja de
lavčeve storilnosti. Hkrati je mogoče 
pomanjkljivosti ocenjevanih odpraviti.
Pri ocenjevanju enkrat na leto ni bilo 
teh možnosti.

S tem, da bo možno menjati sleher
no oceno v mejah tabele v vsakem trome
sečju, bo doseženo, da bodo lahko oce
njevalci v bodoče mnogo bolj sproščeno 
in resno ocenjevali sodelavce. Dosedanje 
ocenjevanje je namreč oviralo zlasti dej
stvo, da je enkratna ocena veljala leto 
dni. Ocenjevalci si niso upali za tako 
dolgo obdobje dajati negativnih ocen, če
prav bi bile le te v določenih primerih 
potrebne v času ocenjevanja. Razumljivo 
je, da takšne ocene niso delovale vspod- 
budno na negativno ocenjene sodelavce. 
Takšne ocene so jih razburjale. Poslej, 
če bo po javni razpravi v kolektivu de
lavski svet potrdil pravilnik, ocenjeva
nje ne bo v našem podjetju več problem, 
saj se bodo ocene v manjšem obsegu in 
nproti spreminjale.

Eden izmed namenov predlaganega 
pravilnika je tudi, da bi dosegli zaupa
nje v točnost in varnost sistema nagra
jevanja in odpravili prepričanje, da se 
bo trenutno obstoječi in veljavni sistem 
vsak čas v celoti menjal. Takšno prepri
čanje je ukoreninjeno še mad mnogimi čla

ni kolektiva, kar pa je posledica pre
teklosti, ko se je naš sistem nagraje
vanja v mnogočem spreminjal.

Oddelek za proučitev osebnih do
hodkov predlaga v okviru sprememb pra
vilnika o delitvi osebnih dohodkov tu
di zvišanje vrednosti točke od sedanjih 
80 na 90 starih para. Pogoj za zvišanje 
vrednosti točke je, da se letošnje pri
čakovano povprečje viška osebnih dohod
kov (variabilni del) zmanjša v orihod- 
njem lotu za 20 odstotkov. Zmanjšani 
povprečni del viška osebnih dohodkov bi 
se odrazil v povečani vrednosti točke.

Člani upravnega odbora in gospo
darske komisije delavskega sveta so pro
učili predlagane spremembe, ki zagota
vljajo vspodbudno ocenjevanje delovne 
uspešnosti. Ugotovili so, da predlaga
ne spremembe niso novosti, ki bi spre
minjale naš osnovni sistem nagrajevanja 
po delu, temveč le tega uvrščajo, ozi
roma izboljšujejo. Predlagane spremembe 
bodo vnesle več gotovosti in točnosti v 
ocenjevanje delovne uspešnosti ter bodo 
zanesljivo vodilo ocenjevalcem. Zato je 
upravni odbor dal predlog sprememb pra
vilnika o delitvi osebnih dohodkov v 
javno razpravo brez bistvenih sprememb.

PROIZVODNJA V AVGUSTU

Proizvodnja v mesecu avgustu je bi
la po doseženih rezultatih najboljša v 
letošnjem letu. Čeprav je bilo v tem me
secu največ delavcev na letnem dopustu, 
smo zahvaljujoč dobro organiziranemu de
lu in dokaj dobri oskrbi z materiali iz
vršili 436 vozil in šasij. Tudi prodaja 
je dobro potekala, saj smo v avgustu 
prodali 490 vozil.Zaostanek za planom 
se je zmanjšal na 36 vozil. Do kor.oa le
ta je ostal v času poročanja vodstva 
priprave dela še 101 delovni dan. V pre
ostalih delovnih dneh letošnjega leta bi 
morali proizvesti dnevno 15,36 vozil in 
šasij.

Vodstvo priprave dela napoveduje, 
da ni večjih ovir za doseganje tega 
dnevnega povprečka.
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ŠOLSKA POTRDILA

Oddelek za socialno zavarovanje obvešča 
člane kolektiva, ki imajo otroke rojene 
v letih 19̂ 3, 194-9, 1950 in še pozneje, 
ter imajo hkrati pravico do otroškega 
dodatka, da morajo najkasneje do vključ
no 25. septembra 196? predložiti oddelku 
za socialno zavarovanje potrdilo o šola
nju svojih otrok. Enako velja za vajence. 
Upravičenci.do otroškega dodatka, kate
rih otroci se učijo kakšne obrti, morajo 
predložiti potrdilo delodajalca, da so 
njihovi otroci res v redni učni dobi.Za 
učence, ki se učijo šele prvo leto pa mo
rajo predložiti samo učno pogodbo. Za 0- 
troke, ki obiskujejo fakulteto, morajo 
dostaviti starši spričevalo o obisku 
predavanj.

DELITEV ENOLONČNICE

Upravni odbor je na zadnji redni seji 
razpravljal med ostalim tudi o nekaterih 
pomanjkljivostih pri delitvi tople mali
ce predvsem v jedilnici med I. in II. ob
jektom. Pogosto se dogaja, da zmanjka za 
večje število sodelavcev določena vrsta 
malice ter v primeru, če so po razporedu 
odmorov v drugi ali tretji skupini, ni
majo možnosti izbire. Nezadovoljstvo na
stane predvsem takrat, kadar je precej
šnje razlika v kvaliteti mod eno in dru- 
j£C"vrsto malica. Upravni odbor je skle
nil, da mora vodstvo sektorja splošnih 
služb urediti vsa ta vprašanja z vodstvom 
restavracije, in mu pozneje poročati, ali 
so odpravljeni vzroki, ki povzročajo ne
zadovoljstvo med ljudmi, predvsem v je
dilnici med I. in II. objektom.

TEKMOVANJE ŠOFERJEV

Na predlog Združenja šoferjev in avtome
hanikov - podružnica TAM - je upravni od
bor odobril, da bo tekmovanje v našem 
podjetju 14. in 15. oktobra. Tekmovala 
bodo večja transportna podjetja iz vse 
države, ki imajo pretežno vozila naše 
proizvodnje. Šoferji bodo tekmovali v po
znavanju prometnih predpisov in v spret
nostni vožnji.

PORABA NADUR

Upravni odbor je ponovno razpravljal o 
preveliki porabi nadur v letošnjem letu. 
Ugotovil je, da so bile planirane na ure 
za mesec avgust zopet prekoračene ter,da 
delovne enote, kljub opozorilu o potrebi 
po zmanjšanju nadurnega dela, niso dovol; 
utemeljile porabo nadur, ki je postala v 
letošnjem letu že problem. Upravni odbor 
je opozoril vse delovne enote, da v pri
hodnje ne bo odobril nobene nadure, če ne 
bodo planirane in če jih ne bo predhodno 
odobril.

ALMANAH OB 25. OBLETNICI TAM

Informativna služba je posredovala uprav
nemu odboru predlog za izdajo jubilejne
ga almanaha ob 25. obletnici obstoja pod
jetja. Kot smo izvedeli, bo pojutrišnjem 
razpravljal o tem predlogu strokovni 
svet, v sredo, 27. septembra, pa še u- 
pravni odbor.

OBISK IZ NOVE ZELANDIJE

V sredo, 20. septembra, je obiskal naše 
podjetje John Denvir - Frenk iz Nove Ze
landije. Frenk je 194-1. leta pobegnil iz 
nemškega ujetništva in prišel na Polho
grajske Dolomite, kjer se je priključil 
partizanom. Je nosilec jugoslovanske spo
menice, bil pa je tudi komandant bataljo
na v Šercerjevi brigadi. V spremstvu bor
cev, nekdanjih vojnih tovarišev, si je 0- 
gledal podjetje in imel razgovore z gone- 
ralnim direktorjem Stojanom Perhavcem, 
dipl. ir.g., ki mu je podrobno opisal naš 
proizvodni proces in ga seznanil s sploš
nim stanjem v našem podjetju. John Den
vir je odnesel dobre vtise o našem pod
jetju. Doma, v Novi Zelandiji, ima avto- 
prevozniško podjetje, zato se posebej za
nima za avtomobilsko industrijo.

IZLET V NEZNANO

Foto kino klub TAM obvešča svoje člane, 
da bo -priredil 15. oktobra izlet v ne
znano. Vse informacije dobite v klubu.
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POŽARNOVARNOSTNI TEDEN

Naša gasilska služba obvešča čla
ne kolektiva, da bo imela v času po
žarno varnostnega tedna, ki bo trajal 
od 25. septembra do 2. oktobra 196?. 
predavanja o požarni varnosti in si
cer po razporedu v posameznih obra
tih. Namen predavanj v času požarno 
varnostnega tedna je, da bi seznanili' 
kolektiv s požarno varnostnimi ukrepi.
V predavanjih bo majeta snov o pravil
ni uporabi ročnih gasilnih aparatov, 
o vzdrževanju le-;eh ter o pravilnem 
pristopu k požaru v primeru pojava za
četnega ali že razvitega požara v pod
jetju. Program predavanj predvideva 
tudi seznanjanje članov kolektiva z 
načinom alarmiranja, pod čemer razume
mo pravilno obveščanje gasilske službe 
ob nastanku požara v podjetju. Gasil
ska služba obvešča kolektiv o nastanku 
požara s pomočjo telefona ali požarnih 
stikal, ki so vgrajena v objektih in 
izven njih.

S hitrim in premišljenim posredo
vanjem na mestu požara lahko člani 
kolektiva v kratkem času omejijo ali 
celo pogasijo požar ter 'obvarujejo 
podjetje pred gmotno škodo. Razumlji
vo je, da lahko posredujejo posamezni
ki v gašenju požara le, če so sezna
njeni z metodami gašenja in s sredstvi, 
ki jih uporabljamo pri gašenju.

Požari v podjetjih terjajo v mno
gih primerih ogromne gmotne škode. V 
našem podjetju obstaja možnost požara 
predvsem na raznih lakirnih napravah, 
ki se nahajajo na večih mestih v pod
jetju. Če bi na primer nastal požar 
na eni izmed teh naprav, bi se kaj 
hitro razširil na bližnjo okolico in 
tudi na sosednje objekte. Primeri po
žarov v drugih podjetjih nam kažejo, 
da so možne ob večjih in nenadnih po
žarih tudi človeške žrtve. Seznanjeni 
smo, da je bilo v bližnji preteklosti 
v večjem .številu naših industrijskih 
podjetij mnogo primerov požarnih ka
tastrof, ki so povzročile milijonske 
škode in tudi človeške žrtve. Spomni
mo se samo primera v Šoštanju, ko je 
požar upepelil usnjarsko podjetje in 
povzročil škodo za 400 milijonov sta
rih dinarjev in primera tovarne pohi
štva v Beogradu, kjer je bilo škode za 
okoli 2 milijardi starih dinarjev.

Gasilska služba vabi člane kolek

tiva, da se v čimvečjem številu udele
žijo predavanj, ki Qih bo organizirala 
v delovnih enotah. Se posebej opozarja 
vodstva delovnih enot, da z vso resno
stjo upoštevajo delo gasilske službe 
ter omogočijo svojim sodelavcem v de
lovni enoti, da se bodo lahko nemoteno 
udeležili predavanj v tednu požarne 
varnosti.

RAZPORED PREDAVANJ

V sredo, 27. septembra, bo gasil
ska služba izvedla v okviru tedna po
žarne varnosti veliki gasilski manever 
na ostrešjih drugega in tretjega objek
ta s sodelovanjem sosednjih gasilskih 
društev. Manever bo ob 19. uri.- Gasil
ska služba je povabila na omenjeni ma
never tudi upravo podjetja, vodstva de
lovnih enot in prostovoljne gasilce v 
obratih.

V ponedeljek, 25. septembra, bo 
predavanje za sodelavce iz upravnega 
poslopja, ITAM, prototipne delavnice, 
kemičnega in metalografskega laborato
rija in sicer ob 9 * uri 30 minut na 
dvorišču ITAM. V torek, 26. septembra, 
bo imel predavanje celotni prvi objekt. 
Predavanje bo ob 9. uri pri požarnem 
bazenu pred prvim objektom. V sredo,27. 
septembra, bo predavanje za lakirnico 
in tapetništvo ter mazalno skupino. 
Predavanje bo ob 8 . uri in 30 minut 
pred požarnim bazenom med drugim in 
tretjim objektom. V četrtek, 28. sep
tembra, bo predavanje za vzdrževanje 
obratov in strojni ter transportni od
delek in vsa skladišča v drugem objek
tu. Predavanje bo ob požarnem bazenu 
med prvim in drugim objektom ob 9 « uri 
in 30 minut. V petek, 29. septembra','bo 
predavanje za celotni tretji objekt. 
Predavanje bo ob požarnem bazenu med 
drugim in tretjim objektom ob 9 . uri
in 30 minut. V soboto, 30. septembra, 
bo predavanje za livarno, kovačnico, 
centralno kurilnico ter kalilnico ko
vačnice. Predavanje bo ob 9. uri in 30 
minut pred kovačnico. V ponedeljek, 2. 
oktobra, bo predavanje za avtoprometni 
oddelek, industrijsko zaščito, pogon
sko skladišče, skladišče rezervnih de
lov in prodajni oddelek ter restavra
cijo in obratno ambulanto TAM. Pre
davanje bo ob 7. uri na prostoru pred 
gasilskim stolpom.
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PREDLOG PLANA ZA LETO 1968

V četrtek, 5. oktobra, je potekel po
daljšani rok javne razprave o predlogu 
proizvodnega programa za leto 1968. Pr
votni predlog je predvideval izdelavo 
5000 vozil, dopolnilni predlog, zaradi 
katerega je bil podaljšan čas javne 
razprave, pa predvideva izdelavo 5300 
vozil. Razlogi za zvišan plan so nagle 
spremembe v možnostih prodaje naših vo
zil. Zaradi slabe kupne moči bi le tež
ko prodali na domačem tržišču planirano 
proizvodnjo. Tega so se strokovne služ
be zavedale pri planiranju. Sedaj pa so 
nenadne spremembe na zunanjih tržiščih 
odprle ugodne možnosti za prodajo naših 
vozil. To dejstvo je nujno narekovalo 
spremembo v izbiri in številu vozil.Ta
ko je bilo potrebno povečati plan na 
račun izvoza za 650 vozil, na drugi 
strani pa znižati količine za domače 
tržišče za 350 vozil. V celoti znaša 
predlog plana 5300 vozil. 0 tem pred
logu in o pripombah, ki so jih poslale 
posamezne delovne enote,bo 12. tega me
seca razpravljal delavski svet.

ZNIŽANJE NADURNEGA DELA

Upravni odbor je na seji v sredo, 4. 
oktobra, ponovno razpravljal o problemu 
nadur in sicer na podlagi obrazložitev 
posameznih delovnih enot ob zahtevkih 
po nadurah. Ko je upravni odbor zao
stril vprašanje porabe nadur, je hotel 
doseči smotrno uporabo le-teh in zniža
nje porabe vsaj na polovico. Vendar te
ga očitno ni dosegel, kajti zagovori so 
postali obsežnejši, število nadur pa se 
ni zmanjšalo.

Ni težko ugotoviti, da sodelavci,kate
rim je že prišlo opravljanje nadur v 
navado in jim tudi dvignilo osebne do
hodke, nočejo odstopiti od opravljanja 
nadur, zato raje pišejo obširne obraz
ložitve. Dela, ki so navedena v obraz
ložitvah, mnogokrat močno '‘dišijo’1 po 
rednem delovnem času. . Razen tega mnogi 
pozabljajo, da bi tudi danes, tako kot

včasih prej, mogli uporabljati samo nuj
no potrebne nadure. Po obširni razpravi 
je upravni odbor zadolžil generalnega 
direktorja, da strogo izvaja politiko 
zmanjšanja nadur,razen tega pa je skle
nil, da mora pred upravnim odborom raz
pravljati vsakič o nadurah strokovni 
svet. Tudi topot upravni odbor ni potr
dil nadur,za katere je bil zahteval do
datna pojasnila.

DO KONCA LETA 'E 75 DELOVNIH DNI

Do konca leta nam je ostalo še 75 delov
nih dni. Po planu bomo morali finalizi- 
rati v tem Času 18,1 vozil dnevno, kar 
je enako dnavni povprečni proizvodnji v 
prihodnjem letu. V tem času bomo morali 
zmontirati 14,2 vozil dnevno. To pov
prečje dnevne montaže bomo lahko dosegli. 
Razlika med štavilom vozil,ki jih mora
mo finalizirati do konca leta in med 
številom vozil, ki ga mora doseči mon
taža, povzročajo vozila v nedovršeni * 
proizvodnji in vozila,ki so še na karo- 
soriranju.

SPOROČILO BANKE

Kreditna banka, ekspozitura Tabor, nas 
je obvestila, da do nadaljnjega ne spre
jema več prošenj za gotovinska posojila 
do 100.000 starih dinarjev. Ko bodo ome
njeni krediti poncnrrvo- -odo-breni.̂ - vas bomo 
obvestili.

OBISK IZ INDONEZIJE

V sredo, 4. oktobra, je obiskal naše 
podjetje general Jusuf, minister za in
dustrijo in energetiko Indonezije.Sprem
ljala sta ga industrijski ataše v Rimu 
E. Thomas in sekretar za ekonomske posle 
indonezijske ambasade v Beogradu Roesly. 
Generalni direktor je podrobno razkazal 
podjetje visokim gostom. Indonezijski 
predstavniki so trdno odločeni podpisati 
protokol o sodelovanju TAM in Crvene za
stave pri izgradnji indonezijske avtomo
bilske industrije. Več o tem berite v' 
prihodnji številki glasila "Skozi TAM1'.

V e s t i  i t  T A M  Izd a l«  I n f o r m a t iv n a  s t u i b a  T A M  v s a k o  d r u g o  s o b o to .  V s e  n o v i c e  s p o r o č a j t e  o s  U l .  St. 184.  O d g o v o r n i  u r e d n i k  T o a l s l a v  P e t l l i



POPUST NA VLEČNICAH

Služba za rekreacijo obvešča smučarje, 
da bo Pohorska vzpenjača Maribor tudi 
letos dajala popust pri nabavi večjega 
števila smučarskih vozovnic v obliki 
točk. Popust velja po zimskih tarifah 
že od 1. oktobra dalje. S tako zgodnjo 
sezono želijo omogočiti vedno večjemu 
številu smučarjev fizično utrjevanje 
na terenih Mariborskega Pohorja, kajti 
le utrjeno telo lahko prenese brez po
sledic napore smučanj a.Predvsem je važ
no utrjevanje nog pri hoji in teku nav
zdol .Smučar j i uporabljajo vlečnice pri 
takšni vadbi.

Popust velja za Pohorsko vzpenjačo, 
vlečnico ''Bellevue", sedežnico "Haba
kuk” in vlečnico !;Bolfenku. Vozovnice 
za vzpenjačo in vlečne naprave na Mari
borskem Pohorju ne veljajo za vlečnico 
"■Velka" na Ribniškem Pohorju.

Pri nabavi nad 1000 točk imajo delovni 
kolektivi 20 % popust (1000 točk x 40 
SD = 40.000 SD). Naša služba za rekre
acijo je v lanskem lotu prodala naroč
nikom prek 3000 točk.

Navajamo nekaj cen:

Pohorska vzpenjača s popustom, povrat
na vozovnica, 7 točk (650 SD), vlečnica 
"Bellevue5’, posamična vozovnica, 1 toč
ka (50 SD), sedežnica "Habakuk", posa
mezna vozovnica, 2 točki (100 SD) in ta
ko naprej. Večje število točk da pri po
pustu cenejšo vožnjo. Mladina ima pose
ben popust.

Podrobne informacije daje služba za re
kreacijo.

ZVEZNO TEKMOVANJE ŠOF :RJEV

V soboto, 14. in nedeljo, 15. oktobra, 
bo v TAM prvo veliko zvezno tekmovanje 
članov "Združenja šoferjev in avtomeha
nikov" velikih transportnih podjetij Ju
goslavije. Pokrovitelj tega tekmovanja 
šoferjev je generalni podpolkovnik Milan 
Žeželj, predsednik zveze odbora ZSAM.So- 
pokrovitelja sta še TAM in ZŠAM Sloveni

je-

Iz vseh republik se je prijavilo 14 e- 
kip, ki se bodo med seboj pom ;rile v po
znavanju cestnoprometnih predpisov in 
spretnostni vožnji na novih vozilih

TAM 5000. Vsako ekipo sestavljajo po 
trije tekmovalci.

V soboto, 14. oktobra, si bodo tekmo
valci v dopoldanskem času ogledali pod
jetje in imeli razgovore o izkušnjah z 
našimi vozili. Ob 17. uri pa se bo pri
čelo tekmovanje v poznavanju cestno pro
metnih predpisov in sicer v sejni sobi 
delavskega sveta.

V nedeljo, 15. oktobra,Be bo pričelo-ob 
8 . uri tekmovanje v spretnostni vožnji. 
Vsi tekmovalci bodo vozili .z našimi no
vimi kamioni. Tekmovalna proga bo dolga 
okoli 5 kilometrov in bo potekala po ce
stiščih v podjetju. Program tekmovanja 
bo izredno zahteven, saj bo popestren s 
številnimi zaprekami, ki bodo zahtevale 
od tekmovalcev vrhunsko vožnjo in bo ze
lo težko zmagati.

OBVESTILO TELEFONSKE CENTRALE

Telefonska centrala nam ja sporočila,da 
v soboto, 7. oktobra, od 18. ure dalje 
in v nedeljo do 10. ure dopoldne ne bo 
mogoče dobiti telefonskih zvez na des
nem bregu Drave. Popravljali bodo pod
zemni kabelj.

PROSLAVA OB DN’?VU REPUBLIKE

Proslava bo v ponedeljek, 27. novembra, 
ob 20. uri v Unionski dvorani. Na pro
slavi bo nastopil Slovenski oktet, sku
pina malčkov otroškega vrtca Tezno in 
amatersko gledališče "Slava Klavora" z 
zborno recitacijo. Nastop Slovenskega 
okteta bo osrednji del proslave in bo 
razdeljen v dva dela. Organizator pri
reditve (naša informativna služba) bo 
zagotovila članom kolektiva vstopnice, 
s č^mer bo preprečila vstop tujim obi
skovalcem. Vstopnice bodo dobili tudi 
ožji svojci.

EKSKURZIJA OB STOTEM T3ČAJU

Cb jubilejnem, stotem tečaju učne delav
nice, je upravni odbor odobril 28. čla
nom tega kolektiva enodnevno strokovno 
ekskurzijo v izobraževalna centra Lito
stroja in Iskre. Ob jubileju čestitamo 
učnemu osebju centra za izobrazbo.

o
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PROIZVODNI PLAN POTRJEN

Delavski svet je na zadnjem rednem zase
danju, ki je bilo v četrtek, 12. okto
bra, potrdil osnutek proizvodnega pro
grama za Isto 1968. Plan za prihodnje 
leto znaša 5300 vozil in šasij, od tega 
4820 kamionov in 480 avtobusov ter 650 
motorjev. Po sprejetju plana za leto 
1968 je delavski svet sprejel vrsto 
sklepov, ki zagotavljajo izvršitev pla
na. Navajamo povzetke iz nekaterih skle
pov:

Toplotno^obdelavo utopov je treba pre
nesti v Železarno Pavne. Vsa zunanja na
ročila, ki jih sprejemajo druge delovne 
enote pa lahko sprejmejo le po pristan
ku kalilnice.

Za potrebe karosernice je treba čimprej 
nabaviti iz inozemskega posojila po
trebne stroje in jih takoj vključiti v 
proizvodnj o.

Prav tako je treba takoj pričeti z deli 
na izgradnji oblikcvalnice pločevine, 
vendar je treba posebej zgraditi začas
ni montažni objekt, ki bo stal v podalj
šku težkega traku karosernice.

Priprava dela mora najkasneje v mesecu 
novembru opraviti .izračun strojnih obre
menitev za 5300 vozil.

Sezonska vozila je treba izdelati tedaj, 
ko jih tržišče potrebuje.

POTRJENA PRAVILNIKA

Delavski svet je ob upoštevanju došlih 
pripomb potr.-1.il spremembe in dopolnitve 
pravilnika o delitvi osebnih dohodkov 
ter pravilnik o varstvu in razporejanju 
invalidnih oseb na delovna mesta v TAM. 
Oba pravilnika sta bila pred tem v jav
ni razpravi. Imetniki omenjenih pravil
nikov bodo v kratkem prejeli izdelan 
čistopis obeh pravilnikov.

PROSTE SOBOTE NE 30

V zvezi-z bližnjo ukinitvijo avtopromet- 
nega oddelka je slišati predloge o uved
bi proste sobote, vendar gre predvsem za 
posamične predloge. Delavski svet je raz
pravljal tudi o teh predlogih. Zaključki 
razprave so takšni: Ukinitev avtopromet- 
nega oddelka ne more biti razlog za pre
hod na enoten začetek dela, kajti zunanji 
prevoznik, ki bo prevzel prevoz naših de
lavcev, nima zmogljivosti, da bi vse pre
peljal na delo ali z dela ob istem času. 
Enotni začetek dela pa je pogoj za uved
bo proste sobote. Razen tega se moramo 
zavedati, da nas čakajo v prihodnjem le
tu velike delovne naloge, zato bi nam 
spremembe delovnega časa povzročile vrsto 
nepremostljivih nevšečnosti. Znano je tu
di, da silijo ekonomski razlogi nekatera 
podjetja, ki so že imela prosto soboto,na 
osemurni delavnik, ker ne morejo ustvari
ti enakovrednega učinka dela, kot so ga 
pred prehodom na prosto soboto. Upošteva
ti je treba tudi dejstvo, da je treba ob 
prehodu na prosi o soboto uvesti deljen 
delovni čaj, zazadi večjega učinka dela. 
In še nazadnje: eno uro dnevno je lažje 
nadoknaditi v ssdmih urah kot en dan v 
tednu. Zato v 'edanjih pogojih še ne mo
remo utemeljen > govoriti o razlogih za u- 
vedbo proste s>bote.

ČEZ DRN IN STE V STRAŽUNU

Tovarniški kc J.j te ZMS TAM bo priredil v

sredo, 25. oc-cbn, ob 16. uri jesenski 
kros za vse aktive Zveze mladine na mari
borskem podvozju. Tekmovanje bo v stra- 
žur.skem goz 2u, zbirališče pa na stadionu 
Kovinarja 1 sicer eno uro pred pričetkoa 
tekmovar^a. Prireditelj vabi mladince,da 
se udeleži j > tekmovanja, člane kolektiva 
pa vabi, da s J. ogledajo zanimiv tek čez 
drn in Ftrn. Prijave sprejema komite mla
dine f̂celefcn 5 9 6) ned 10. in 13- uro do 
vključno 23. tega meseca.

-
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PREV OLIKE ZALOGE

Proizvodni, pripravljalni, komercialni 
sektor in seKtor tehnične kontrole mora
jo po sklepu upravnega odbora dostaviti 
le-temu do naslednje seje, ki bo v sredo,
25. oktobra, skupno poročilo o možnostih 
za zmanjšanje zalog nedokončane proizvod
nje. Bliža se konec poslovnega leta, za
to moramo prodati zalogo vozil, ki jo i- 
mamo v podjetju, pri kooperantih ali karo- 
seristih. 0 predlogih omenjenih sektorjev 
bomo poročali po seji upravnega odbora.

TEHNIČNE IZBOLJŠAVE IN NAGRADE

Upravni odbor je na predlog komisije za 
izume in tehnične izboljšave odobril na
grade sedmim tovarišem za potrjene korist
ne izboljšave. Ivan Topolovec prejme 13.94-1 
S din nagrade za izdelavo kontrolne pripra
vo za vrtalne plošče, Franc Kirbiš 5.964 S 
din za izvedbo pritre.itve napisne tablice 
na razdelitvi dvojnega pogona, Julijus Fa- 
razin prejme 37.862 S din za predlog poeno
stavljenega postopka pri izdelavi vzmeti 
335,59-112, Bruno Levačič prejme nagrado
46.000 S din za predlog, da opustimo popol
ni držaj, ki je kot opora pri pokrovu mo
torja nepotreben na avtobusih A 3000 S in 
A 3000 M ter na agregatnih motorjih, Rado 
Volf in Ferdinand Hunski prejmeta skupno 
nagrado 223.903 S dir. v razmerju 65 : 35 % 
za izboljšavo na brusilnem stroju "RAFAM", 
Maksimilijan Golavšck pa prejme nagrado 
2000 S din za spremembo postopka pri pred- 
kovanju zgibnika. Tovariš Golavšek je ek
sperimenta1 ec, zato je prejel nižjo nagra
do. Več o nagrajenih tovariših berite v 
,:Skozi TAM::.

MEDREPUBLIŠKO TEKMOVANJE ŠOFERJEV

Na medrepubliškem tekmovanju šoferjev z vo
zili TAM 5000, ki je bilo v našem podjetju
14. in 15. oktobra, je zasedla prvo mesto 
ekipa ZŠAM TAM v sestavi Anton Svab, Božo 
Jankovič, Severin Slabe, druga je bila e- 
kipa ZŠAM SAP Tržič, tretja pa ekipa trans
portnega podjetja Ljubljana transport. So
delovali sta še ekipi iz Centrotransa Sara
jevo, ki je bila četrta in ekipa Avtotran- 
sa iz Reke, ki se je uvrstila na peto mesto.

Ekipa ZŠAM je odstopila prvo nagrado(tri 
ročne ure) drugouvrščeni ekipi iz Tržiča 
in je sama prevzela zadnjo nagrado. Pred 
vidoma bi moralo sodelovati 14 ekip, to
da v zadnjem času je večina ekip tele
gramsko sporočila, da se ne morejo ude
ležiti tekmovanja zaradi nujnih poti šo
ferjev. Sprejet je predlog, da bo posta
lo tovrstno tekmovanje tradicionalno.

NAGRAJ "VANJE ŠOFERJEV

Propagandni odsek, ki nagrajuje šoferje, 
kateri presežejo normo 200.000 km ali ce
lo 400.000 km brez generalnega popravila 
z našimi vozili, je v času treh mesecev 
nagradil 28 šoferjev. Od tega je bilo na
grajenih 25 šoferjev kamionov in trije 
šoferji avtobusov AS 3500. Število na
grajenih šoferjev se nenehno povečuje.To 
dejstvo kaže,na standardno kakovost na
ših vozil, obenem pa je prepričljiv do
kazna vpliva v veliki meri na vzdržlji
vost odnos šoferja do vozila. To trditev 
podkrepljuje dejstvo, da dosegajo normo
200.000 km večkrat zaporedoma isti šofer
ji.

RAZGOVORI

Organi samoupravljanja in politične or
ganizacije, ki delujejo v podjetju, pri
pravljajo razgovore z vodstvom podjetja 
o vrsti vprašanj, ki zadevajo naj prihod
nji razvoj in usmeritev. Organi samou
pravljanja smatrajo, da je treba utrditi 
dolgoročno politiko podjetja. Danes so t' 
vprašanja še premalo znana. Razgovori ne 
bodo pomenili kritiko vodstva podjetja, 
temveč bodo s pomočjo skupnega dela dali 
določeno rezultate in predvsem povečali 
krog ljudi, ki bo informiran o našem pri
hodnjem razvoju.

KDAJ ''SKOZI TAM:I?

Prihodnja številka glasila ::Skozi TAM;' 
bo izšla 31. oktobra. Termin smo morali 
prestaviti zaradi vrste težav, ki so na
stale po izgubi glavnega in odgovornega 
urednika Draga Gajzerja.
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IZGUBE DELOVNEGA ČASA

Centralni plan in evidenca je dostavi
la upravnemu odboru devetmesečno poro
čilo o izgubah delcvnaga časa. V poro
čilu navaja, da se je število zaposle
nih do konca junijt. povečalo za 78 de
lavcev. Tako znaša skupno število za
poslenih v TAM 5.057■delavcev, kar je 
za 136 delavcev več, kot je bilo pred
videno v planu.

Kljub povečanemu številu zaposlenih pa 
je število nadur občutno poraslo v pri
merjavi z lanskim letom. V devetih me
secih letošnjega leta smo porabili za 
87 odstotkov več nadur, kot v enakem ob
dobju lani. Sele v mesecu septembru, po 
ukrepih vodstva' podret j a in nenehnem o- 
pozarjanju samoupravnih organov, se je 
poraba nadur občutno zmanjšala. Pri tem 
je treba poudariti, da sg niso nadure 
nesorazmerno povečale v vseh delovnih 
enotah, temveč samo v nekaterih. Zato bo 
treba storiti vse potrebno, da bomo v 
naslednjih mesecih uporabili čim manj 
nadur.

Veliko boljši pa so rezultati v primer
javah o izgubah dalovnega časa. Izgube 
časa so manjSe v primerjavi z enakim-ob
dobjem lanskega leta za 14 odstotkov. 
Zmanjšanje izgub delovnega časa je ob
čutno predvsem zaradi zmanjšanja izred
nih dopustov, bolezni do 30 in nad 30 
dni, neopravičenih izostankov, privat
nih propustnic in podobno.

Izgube zaradi čakanja na material so ta
ko močno upadle, da jih ne moremo več 
šteti kot izgube pomembne vrednosti.

OBISK IZ MAKEDONIJE

Včeraj je obiskal naše podjetje izvršni 
odbor sindikata Makedonije, ki se mudi

te dni v Sloveniji. V sejni sobi uprav
nega odbora so imeli razgovore z našimi 
predstavniki sindikata, političnih orga
nizacij in vodstva podjetja. Pogovarjali 
so se o uveljavljanju reforme, o delitvi 
dohodka podjetja, o samoupravljanju, iz
obraževanju, vlogi kadrovsko socialne 
službe in o organizaciji dela. Gostje sO 
si ogledali podjetje.

SILVESTROVANJE

Služba za rekreacijo obvešča, da spreje
ma prijave za silvestrovanje na Zarji do 
vključno 20. novembra. Cena rezervacije, 
■tople večerje, pijače, ki sodi k rezerva
ciji in prenočišča znaša po osebi 3.500 
SD. Ob prijavi v rekreacijskijslužbi je 
treba plačati rezervacijo.

Služba obvešča smučarje, ki nameravajo 
kupiti kupone za vlečnico po.znižani ce
ni, da lahko te že .naročijo in plačajo.

In še: služba za rekreacijo bo ustanovi-
^ v

la smučarsko in šahovsko sekcijo. Clancn
bo zagotovljeno strokovn-o-vt>drenje in uk.
Interesenti se naj priglasijo v službi 
za rekreacijo v prostem času—pr-ed in po
delavniku ter v odmorih.

NAGRADE ZA USTREZNO KAKOVOST

Strokovni svet je sprejel sklep, da mora
jo norm-biro, vodstvo tehnične kontrole 
in vodstvo pripravljalnega sektorja pri
praviti v roku enega meseca konkreten 
predlog za nagrajevanje delavcev, ki dc- 
segajo pri delu zahtevano kakovost; se
veda na delovnih mestih, kjer so dani vr: 
pogoji za doseganje predpisanih kakovo
sti.
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OBVr£TILO T1LEFONSK? CENTRALE OSEBNI VOZILI NAPRODAJ

Telefonska centrala ponovno obvešča čla
ne kolektiva, ki dajejo zunanjim naroč
nikom pogovorov svoje interne telefon
ske Številke v območju 600 in 700, da le 
teh v prihodnje ne dajejo, ker jih cen
trala ne more vezati. Zunanji naročniki, 
ki kličejo omenjene telefonske številke, 
povzročajo telefonski centrali veliko 
sitnosti, ker pač ne morejo razumeti, da 
pri nas ni mogoče vezati teh številk.

Prodajni oddelek obvešča interesente,da 
ima za odprodajo dve osebni vozili, ki 
sta bili doslej v uporabi v avtopromet- 
nem oddelku. Gre za vozili Fiat 1300 in 
Fiat 1100. Vse potrebne informacije do
bite pri tovarišu Jožetu Pavlineku na te
lefonski številki 343. Pripominjamo pa, 
da je potrebno vplačati vozila v celoti 
že ob prevzemu. Ogled vozil je možen v 
avtoprometnem oddelku.

"ZARJA- OSTANE V ZAKUPU

Prvega novembra letos je potekla pogodba 
o zakupu počitniškega doma "Zarja:: na Po
horju. Dom je zakupilo Planinsko društvo 
TAM. Finančni sektor je predložil uprav
nemu odboru na osnovi dogovorov s pred
stavniki planinskega društva, da sklene 
podjetje pogodbo o zakupu še za eno leto. 
Letna zakupnina znaša milijon starih di
narjev.

IZLET OB DNEVU REPUBLIKE

Izvršni odbor počitniške zveze TAM bo 
organiziral ob dnevu republike enodnevni 
izlet v Škocijanske jame in v Postojnsko 
jamo. Izlet bo 29. novembra. Ob povratku 
se bodo izletniki ustavili v Laškem, kjer 
bo zaključni ples. Cena izleta za eno o- 
sebo znaša 3*000 S dinarjev. Odhod bo z 
avtobusi ob 6. uri 30 minut z Glavnega 
trga. Vse informacije o izletu posreduje 
mladinski komite na telefonski številki 
596 in sicer od 13. do 14. ure do vključ
no 18. novembra.

NADURNO DELO

Strokovni svjt je sprejel sklep, da mora
jo delavci, ki opravljajo nadure, žigosa
ti nadurne karte ob 13,30. uri oziroma ob 
14,30. uri. Pol ure, ki je predvideno za 
kosilo, odslej ne bo več šteto v opravlje
ne nadure, kot je bil običaj doslej. Enak 
čas žigosanja velja tudi za tiste delav
ce, ki ne odhajajo domov ali v restavra
cijo na kosilo. Strokovni svet je sprejel 
ta sklep iz povsem razumljivih razlogov.
V nadurno delo, ki je za 50 odstotkov 
dražje od rednega, more šteti podjetje sa
mo tisti čas, ko je delavec dejansko de
lal.

NATEČAJ

Prvi aktiv ZMS TAM je organiziral nagrad
ni natečaj za najboljšo šalo v sliki in 
besedi (karikatura) na temo "Mladi in go
spodarska reforma". Natečaj je anonimen, 
najboljši prispevki pa bodo nagrajeni in 
objavljeni v mladinskem glasilu "Mladina11 
in v "Skozi TAM". Prispevke pošljite naj
kasneje do vključno 25. novembra na to
varniški komite Zveze mladine TAM.

ČISTOČA V PODJ '7TJU

V zadnjem času lahko sleherni član kolek
tiva ugotovi, da je upadla čistoča v o- 
kolici objektov in tudi v samih objektih. 
Na podlagi te ugotovitve je strokovni 
svet sklenil, da naj vodstvo proizvodnega 
sektorja uporabi zastojne ure za dodatno 
čiščenje in urejevanje delovnih prosto
rov ter bližnje okolice.

PROSLAVA DNEVA REPUBLIKE

0 proslavi ob dnevu republike lahko da
nes povemo, da bo v ponedeljek, 27. no
vembra, ob 19. uri v Unionski dvorani. 
Dvorana lahko sprejme s stojišči vred o- 
koli 900 obiskovalcev.

V podjetju bodo prek sindikalne organiza
cije razdeljene vstopnice za člane kolek
tiva in njihove ožje svojce. Vstopnice so 
brezplačne. Razdeljene bodo samo zaradi 
tega, da bomo preprečili vstop na prosla
vo ostalim meščanom. Razumljivo je, da ob
stoja v Mariboru za proslavo veliko zani
manje, kajti nastop Slovenskega okteta s 
celotnim koncertnim programom je v Mari
boru red^k dogodek. 0 času, ko bodo sin
dikalne podružnice delile vstopnice, vas 
bomo posebej obvestili.
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PROSLAVA DNEVA REPUBLIKE 28. NOVEMBRA

Večkrat smo že napovedali, da bo prosla
va dneva republike 27- novembra, zdaj pa 
smo prisiljeni popraviti ta datum:PROSLA
VA BO V TOREK, 28. NOVEMBRA, OB 19. URI V 
UNIONSKI DVORANI. Do spremembe je prišlo 
zaradi neodložljivega nastopa Slovenskega 
okteta na televiziji. Sporočili smo že,da 
bo imel oktet celovečerni program na naš'., 
proslavi, zato je ra.'.umljivo, da smo mora
li prestaviti datum prireditve. Grupni po
verjeniki sindikalne organizacije bodo v 
prihodnjem tednu razdelili okoli tisoč 
vstopni'"' za proslavo.

PROGRAM PROSLAVE:

1.. Govor predsednika UO Zdenka Kostanjevca 

2. Frvi del koncerta Slovenskega okteta

3.. Recitacija KUD !,£lava Klavora11 

k . Nastop malčkov iz otroškega vrtca Tezno 

5. Drugi del koncerta Slovenskega okteta

Proslava bo trajala okoli dve uri.

IZKLJUČITEV TREH D "1 LAV CEV

Delavski svet je na zadnjem rednem zaseda
nju r, tajnim glasovanjem izključil iz de
lovne skupncsti Alojza Šafariča, Ferda 
Kriberška in Kazimira Sprajcerja. Izklju
čitev je izglasoval na osnovi ugotovitev 
zaščitnih organov, milice in disciplinske 
Komisije. Omenjeni delavci so organizirane 
kradli v podjetju in v krajšem času odtu-
ii.-o za 405 tisoč SD družbene lastnine. 
člAni delavskega sveta so bili ob glasovati 
ju zelo enotni. Kazen, ki je doletela zda; 
ža izključene delavce, naj bo opomin vsem 
tistim, ki so se že kdaj spozabili nad 
skupno lastnino, a?.i pa še kani j o tvegati 
tatvino.

PRIPRAVA ZA STRGANJE MASTNIH NASLAG

Ignac Mravljak iz transporta izdeluje pri
pravo za odstranjevanje mastnih naslag s

prometnih poti. Doslej smo odstranjevali 
te naslage z majhnimi ročnimi strgali, kar 
je bilo izredno zamudno opravilo. Tovariš 
Mravljak je pri svoji pripravi uporabil od 
padni nož strojnih Škarij za pločevino.Nož 
Škarij je pritrdil na obteženo ogrodje 
priprave, katero je mogoče montirati na 
vsak viličar. Ob preizkušanju je naprava 
odlično delovala. Za viličarjem, ki je po
časi potiskal pripravo po prometni poti, 
so se kmalu pokazali kupi nastrgane uma
zanije. Takšne naslage so včasih debele 
tudi po več centimetrov. Jasno je, da bomc 
s takšnim .čiščenjem prometnih poti zagoto
vili varnejši promet in obenem izboljšali 
čistočo v podjetju.

MLADI PROTI STARIM

Danes popoldne bo ob 15. uri na stadionu 
Kovinarja zanimivo srečanje v nogometu mec 
izbranima ekipama stare in mlade tamovske 
generacije. Tekma bo zanimiva, pričakujemc 
pa tudi lahko obilo zabave, saj gre za tet 
mo med vročim temperamentom in veliko iz
kušenostjo. Vabljeni!

ANKETA

Te dni se mudi v podjetju predstavnica ce: 
tra za raziskavo javnega mnenja pri repu
bliškem svetu sindikatov za Slovenijo. 0- 
menjeni center bo izvedel v številnih ko
lektivih anketo o uveljavljanju gospodar
ske reforme. V podjetju bo odgovarjalo na 
vprašanja ankete 30 delavcev, med njimi 
tudi generalni direktor i\. direktorji sek 
torjev.

::SK0ZI TAM" 28. NOVEMBRA

Prihodnja številka "Skozi TAM': bo izšla z 
radi praznikov v torek, 28. novembra. V 
njej boste lahko brali naslednje sestavke 
Ob dnevu republike - Izračun plana za pri 
hodnje leto - Naglica pri petih kilometri 
ha uro (reportaža o transportnem oddelku)
- 0 delu samoupravnih organov - 0 planske 
vzdrževanju strojev - Izobraževanje in pr 
duktivnost - Nagrajeni člani kolektiva - 
Borci o svojih doživetjih - Prva udarnica 
v TAM in še marsikaj zanimivega, tudi kri 
žanka.
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CEPLJENJE PROTI GRIPI

Obolenja za gripo pomenijo za podjetje ve
liko izgubo delovnega časa in zaradi tega 
tudi zmanjšanje obsega proizvodnje v času, 
ko razsaja gripa. Da bi preprečili velike 
izgube delovnega česa, bo izvedla zdrav
stvena služba tudi v našem podjetju cep- 
lenje proti gripi in sicer v skladu s pro
gramom, ki ga je odobril delavski svet. 
Cepljenje bo 20. novembra, 4. decembra in 
18. decembra.

Gripa je nalezljiva epidemična bolezen, ki 
se izredno hitro širi in povzroča masovna 
obolenja. Običajno se pojavlja v zimskem 
času in sicer v glevnem od decembra do 
marca. Organizem med boleznijo močno osla
bi, zato spremljaje gripo komplikacije. 
Največkrat so prizadeta dihala, takšna o- 
bolenja pa lahko povzročijo bolniku težke 
zdravstvene posledice. V borbi proti gri
pi jo doslej najbolj učinkovalo cepljenje, 
ali bolje rečeno, vbrizgavanje cepiva 
v nosni duplini. Po trikratnem sepljenju 
v določenih časovnih razmakih postane or
ganizem odporen proti gripi za okoli šest 
mesecev. Povsem razumljivo je, da je cep
ljenje v zimskih mesecih, ko je človeško 
telo najmanj odporno proti raznim boleznim. 
Uspešnost cepljenia proti gripi je znan
stveno dokazana. .« zadnjih minulih letih, 
ko se je udeležilo cepljenja proti gripi 
nad tri tretjine članov kolektiva, je bi
la preprečena znatna gospodarska škoda in 
marsikatera obolenja. Zaradi tega poziva 
zdravstvena služba, samoupravni organi in 
vodstvo podjetja, da se brez izjem udele
žite vseh treh cepljenj.

Prosimo člane kolektiva, da shranijo tole 
obvestilo, kajti vedeti moramo, da je u- 
spešno samo trikratno--cepljenje, zato smo 
zapisali ves razpored trikratne-ga ceplje
nja.

V SUNI SOBI DELAVSKEGA SV ]TA bo ceplje
nje 20. novembre, 4. decembra in 18. de
cembra dopoldne od 9 . do 1 3,30. ure in 
popoldne od 14,30. do 15. ure za nasled
nje delovne enote:

DE 10 - skupne službe proizvodnega sektorja
DE 15 - priprava dela
DS 39 - kemični laboratorij
DE 50 - skupne službe pripravljalnega sekt.
DE 51 - inštitut
DE 53 - tehnološka priprava proizvodnje 
DE 60 - skupne službe tehnične kontrole 
DE 81 - vodstvo podj. in štabne službe 
DE 82 - splošne službe podjetja 
DE 83 - avtoprometni oddelek

DE 84 - finančni sektor 
DE 85 - elektronsko računski center 
DE 86 - kadrovsko socialna služba 

DE 90 - skupne službe komercialnega sek
torja

DE 91 - nabavna služba 
DE 94 - prodajna služba
Restavracija ?AM, tečajniki učne delavnice 
in enota za gospodarjenje s stanovanji.

POMOŽNA AMBULANTA V I. SANITARNEM OBJUKTU

Cepljenje bo dopoldne od ?• do 14. ure,po
poldne pa od 15. do 19. ure. Datumi ce
pljenja so enaki za vsa cepišča. Cepišče 
velja za naslednje delovne enote:

DE 20 - MO linijska obdelava I in II
DE 21 - MO grupna obdelava II
DE 22 - MO grupna obdelava I in III
DE 25 - orodjarna
DE 34 - galvanika
DE 41 - vzdrževanje strojev
DE 61 - kontrola sprejema
DE 62 - kontrola polizdelkov

KAROSERNICA - PISARNA KONTROLE POLIZDELKOV

V navedenih datumih bo cepljenje dopoldan 
od 9 ,30. do 14. ure in popoldan od 15. do 
18. ure. Tukaj bodo cepljeni delavci iz 
naslednjih DE:

DE 23 - karosernica
DE 24 - montaža
DE 33 - lakirnica in tapetništvo
DE hO - skupne službe vzdrževanja tovarne
DE 43 - vzdrževanje elektro naprav
DE 45 - splošno vzdrževanje
DE 69 - kontrola got. izdel. in revizija
ter oddelek za varstvo pri delu.

LIVARNA - PISARNA VODSTVA

Dne 20. novembra, 4. decembra in 18. de- 
cembrff'i>cw±o—cepili, na tem cepiž£uwjd<rpoldne
od 7. do 9. ure in popaldLjae_od 19. do 21,';0 
ure delavce iz nasladnjih delovnih enot:

DE 15 - priprava dela (materialna služba) 
DE 15 - priprava dela (oskrba montaže)
DE 19 - interni in železniški transport 
DE 12 - livarna 
DE 13 - kalilnica
DE 46 - energetske postaje z omrežji

KOVAČNICA - na tem cepišču, ki bo v je
dilnici te enote, bo cepljenje samo za 
delavce kovačnice in sicer v navedenih da
tumih dopoldne od 7. do 8 ,30. ure, popo’ ,ie 
pa v livarni.

Delavci, ki bodo delali na dan cepljen.ja
v nočni izmeni, se naj cepijo v livarn?.
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VISOKI GOSTJE IZ KONGA

V četrtek, 7. decembra, so obiskali pod
jetje predstavniki edinstvene, sedaj na
cionalizirane kompanije GECOMIN EX UNION
- MlNIERE, katere je vodil eden največjih 
voditeljev gibanja narodnega odpora v 
Kongu, exelenca Emanuel Kini. Gostje so 
si z velikim zanimanjem ogledali podjet
je in se odkrito čudili vsemu, kar so vi
deli. Povedali so, da si sploh niso mogli 
predstavljati, na kakšni stopnji je sedaj 
industrija v Jugoslaviji, toda to, kar so 
videli v času obiska, jih je navdušilo.

Z generalnim direktorjem Stojanom Per- 
havcom, dipl. ing., in direktorjem komer
cialnega sektorja Tonetom Jurejevčičem, 
dipl. oec., so se gostje načelno pogovar
jali o možnostih sodelovanja, o montaži 
in delni proizvodnji vozil TAM-5000 v 
Ko*gu ter o gospodarstvu v obeh državah.

Kongo je velika in bogata dežela v raz
voju. Njena bogastva so neizmerna, toda 
zaradi neurejenih prometnih poti jih ne 
morejo izkoriščati v tolikšni meri, kot 
bi jih lahko z ozirom na ogromna naravna 
bogastva. Kongo je tudi največji proizva
jalec bakra na svetu, saj proizvedejo 
letno okoli 300.000 ton bakra.

ŠOLANJE ODRASLIH

Center za izobrazbo obvešča člane kolek
tiva, kateri morajo po sklepu delavskega 
sveta v času štirih let dokončati osnov
no šolo, da sprejema prijave do konca te
ga meseca.
Delavska univerza Maribor vpisuje izred
ne dijake v 5., 6., 7- ift 8 * razred let
no dvakrat, ker traja pouk za en razred 
štiri mesece in pol, predavanje pa bo 
petkrat tedensko. Tako bo začetek novega 
šolskega leta februarja, pouk pa bo tra
jal do 15. junija. Prosimo vse tiste čla
ne kolektiva, ki se imajo namen vpisati, 
da se oglasijo v centru za izobrazbo. De
lovna skupnost bo prispevala 50 % šolnine

za vsakega člana kolektiva, če bo želel 
olajšave pri šolanju.
NE ODLAŠAJTE NA JUTRI TEGA, KAR LAHKO 
STORITE ŽE DANES!

SILVESTROVANJE

Športno društvo Kovinar vabi člane kolek
tiva na silvestrovanje, ki bo v nedeljo, 
31. 12. 1967 v prostorih menze TAM s pri
četkom ob 19. uri. Rezervacije lahko na
ročite dnevno od 9. do 9 ,30. ure pri od
bornikih ŠD Kovinarja v TAM in vsak dan 
od 14. do 18. ure pri tovarišu Mirku Bra- 
tecu, Župančičeva 45/c.

»

PO PROSLAVI

Informativna služba, ki je organizirala 
proslavo ob 29« novembru in sindikalna 
organizacija, ki je razdelila vstopnice 
prek grupnih poverjenikov, ne moreta mi
mo tega, da ne bi izrekla v imenu tistih 
sodelavcev, ki se niso mogli udeležiti 
proslave, očitek tistim sodelavcem, ki 
so vzeli vstopnice in potem lepo ostali 
doma. Tako je ravnalo okoli 300 članov 
kolektiva! Vprašujemo se, ali je ta mno
žica tovarišev sploh pomislila, da je s 
tem onemogočila vstop na proslavo tovari
šem in sodelavcem, ki so še zadnje minute 
prosili poverjenike in informativno služ
bo, če bi lahko dobili vsaj eno karto.Tak 
brezbrižen odnos do tovarišev je vreder. 
obsoj anja.

MIZARSTVO S J S  PRESELILO

Oddelek mizarstva se je preselil v nove 
prostore v četrtem objektu. V kratkem pa 
se bo preselila v drugo polovico objekta 
še modelarska skupina livarne.V novih pro
storih so neprimerno boljši pogoji za mi
zarsko dejavnost. Imajo tudi večji stroj
ni park, zlasti pa so lahko ponosni na 
lepo in sodobno urejene sanitarne prosto;-
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ZBOR STANOVALCEV

Obveščamo stanovalce samskih domov, da 
bo v četrtek, 14. decembra, ob 16. uri 
zbor stanovalcev. Na zboru bodo stanoval
ci obravnavali problematiko samskih do
mov, obenem pa bodo izvolili začasni svet 
stanovalcev do izvolitve mandatnega sveta.

UREDITEV OKOLJA

Upravni odbor je razpravljal o pojasnilu 
poslovne enote za gospodarjenje s stano
vanji, ki je poročala o dosedanjem poteku 
dogovorov za ureditev okolja družinskega 
naselja na Teznem. Upravni odbor je ugo
tovil, da doslej ni dal nobeden občinski 
organ dokončne izjave o sofinanciranju u- 
reditve okolja. Poslovna enota pa zatrju
je, da bo ureditev omenjenega okolja za
nesljivo upoštevana v proračunu občine za 
leto 1968. Upravni odbor, kakor-tudi po
slovna enota, menita, da bi morali stano
valci naselja nenehno poudarjati nujnost 
rešitve tega problema. Le tedaj bo Skup
ščina občine Maribor sprejela o tej zade
vi ustrezen sklep. Obširneje pišemo o pro
blemu ureditve okolja v naselju TAM na 
Teznem v prihodnji številki glasila "Sko
zi TAM”, ki bo izšla 16. decembra.

"POKAŽI, KAJ ZNAŠ"

Prvi aktiv Zveze mladine TAM bo'priredil
15. decembra javno mladinsko oddajo "Po
kaži, kaj znaš". Oddaja bo ob 17. uri v 
restavraciji TAM. Nastopilo bo 17 tekmo
valcev in sicer predstavniki JLA, mladina 
TAM, mladina Sladkega vrha, učenci Šolske
ga centra pri TAM in šole Martin Konšak. 
Program bodo popestrili zabavni orkester 
Rdeči dečki in Stef. Napovedoval bo Janez 
Klasinc. Po tekmovanju bo ples. Vstopnice 
lahko dobite v predprodaji pri tovarišu 
Adiju Žunecu na mladinskem komiteju od 12. 
do 14. ure, ali eno uro pred predstavo ob 
vhodu v restavracijo.

RAZGOVORI 0 PERSPEKTIVI PODJETJA

V četrtek, 7. decembra, so bili v sejni 
sobi delavskega sveta razgovori o števil
nih vprašanjih v zvezi z bodočim razvo
jem našega podjetja. Sestanek je sklicala

gospodarska komisija delavskega sveta, u- 
deležili pa so se ga člani gospodarske ko
misije, člani sekretariata Zveze komuni
stov, predsednik delavskega sveta,podpred
sednik upravnega odbora in predstavniki 
sindikalne organizacije. Iz obsežne razpra
ve in številnih vprašanj, ki so jih posta
vljali udeleženci sestanka, bo gospodarska 
komisija izluščila bistvena vprašanja. Na
to bo gospodarska komisija izdelala pred
loge v zvezi z omenjenimi najpomembnejšimi 
vprašanji ter jih predložila upravnemu od
boru in v dokončni obliki delavskemu svelu, 
ki bo na posebni seji obravnaval predloge 
gospodarske komisije in sprejel ustrezne 
zaključke. Predvidoma bo posebna seja de
lavskega sveta v prihodnjem letu - ob kon
cu januarja ali v mesecu februarju.

SMUČARJI, POZOR!

Služba za rekreacijo obvešča smučarje, da 
si lahko nabavijo smučarsko opremo, smuči 
in varnostne vezi po znižani ceni. Komplet 
smuči z varnostnimi vezmi stane po znižani 
ceni 29.448 S din, samo smuči (od dolžine 
180 - 215 cm) 15.798 S din in komplet var
nostnih vezi TSM 13.650 S din. Smuči so 
izdelane ročno in so visoko kakovostne. 
Komplet smuči in vezi lahko kupite na tri 
enake mesečne obroke; posamezen nakup smu** 
či ali vezi pa na dva enaka mesečna obrokŝ j 
Vso opremo si lahko ogledate v pisarni 
službe za rekreacijo, soba št, 13» v casu 
od 9. do 9 ,30. ure.

PRED TRHTJIM CEPLJENJEM PROTI GRIPI

Zvedeli smo, da je bila letos udeležba na 
cepiščih proti gripi celo nad pričakovano 
in vsekakor boljša kot minula leta. Letos 
se je ob prvem cepljenju dalo cepiti 3* l r& 
(!) članov kolektiva, medtem ko je pri^dru 
gem cepljenju to število neznatno manjše. 
Prihodnje cepljenje bo v ponedeljek, 18. 
decembra. To cepljenje je tretje in torej 
zadnje.
Zdravstvena služba priporoča vsem, ki so 
se cepili dvakrat, da pridejo še tretjič, 
kajti uspešno je le trikratno cepljenje, 
kar je bilo že velikokrat poudarjeno. Ce 
se damo cepiti samo enkrat ali dvakrat, 
lahko mirno trdimo, da smo vrgli ta denar 
vstran, kajti še Vedno nismo odporni pro
ti gripi.
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JLA •• "RBTiftICA VSELJUDSKE OBRAMBE

Včera , 22. Jc ambra, co pripadniki JLA 
in vsi državljani praznovali dan naše 
ljudska armade. Ob ten pomembnem prazni
ku piše generalpodpolkovnik Janko Sekir
nik ncJiiednje:
»V tem našem sodobnem svetu smo priče 
zgodovinskemu dejstvu,da je človeštvo z 
neustavljivim korakom stopilo v obdobje 
ne samo nepojmljivega napredka proizva
jalnih sil,z uporabo veličastnih tehnič
nih dosežkov, ampaK da se v tem obdobju 
tudi čedalje bolj izraža zgodovinska 
nujnost, da se ta naš svet integrira in 
socializira na vseh toriščih njegovega 
življenja.

Pod vtisom pomena in širine proslav ob 
30-letnici, odkar je tovariš Tito stopil 
na čelo KPJ, nadalje 50-letnice oktobrske 
revolucije in 26-letnice razvoja JLA,ni 
mogoče pustiti vnemar pomena in uspehov, 
ki smo jih doulej dosegli. V vrstah ar
made je bilo ob tej priložnosti na sto
tine, prireditev in manifestacij,v kate
rih smo si pridobili nova spoznanja, da 
ljudski značaj armade ne izvira samo iz 
nacionalne pripadnosti, ampak predvsem 
iz enotnega narodnega prizadevanja, ki 
se zliva v odločnost in pripravljenost" 
subjektivnih sil vse družbene skupnosti.

Poglejmo nekaj uspehov,ki so jih doseg
li pripadniki JLA:

V minulih dvaindvajsetih povojnih letih 
je JLA zgradila in rekonstruirala nad
3.000 kilometrov modernih cest.Samo pri 
gradnji avtomobilske ceste Beograd-Zag- 
reb je sodelovalo 85 tisoč njenih pri
padnikov. V tor. obdobju je JLA izročila 
prometu nad 400 mostov v skupni dolžini 
12,5 Kr: \n 120 predorov v dolžini nad 
tisoč metrov. Železniškemu prometu je 
dala TJ A skoraj 900 km rekonstruiranih 
prog, letalskemu prometu pa več letališč. 
Skoraj v vsaki elementarni nesreči so 
vojaki in starn šine prvi priskočili na 
pomoč ljudstvu. Samo v zadnjih šestih le
tih je kakih 200 tisoč pripadnikov arma
de sodelovalo pri reševanju državljanov
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in njihovega premoženja pred požari, po
plavami, potresi in drugimi neprilikami.
V akcijah za izgradnjo dežele je sodelo
valo, ne da bi računali sodelovanje inže • 
nirskih enot okrog 2 milijona vojakov in 
starešin z več kot 42 milijoni delovnih 
ur v vrednosti okrog 18,5 milijarde N din.

Medtem, ko so služili vojaški rok, se je 
nad 650 tisoč mladih ljudi priučilo po
klicem radiotelegrafistov, telefonistov, 
mehanikov, motoristov, mornarjev, miner
jev, šoferjev, električarjev,strojnikov, 
bolničarjev,kuharjev in drugim. Do danes 
se je v armadi naučilo brati in pisati 
skoraj 560 tisoč vojakov.V vojaških ana
lih je zapisano še veliko uspehov, ki pa 
jih ne moremo vseh našteti.

Ko proslavljamo 26 let razvoja naših obo
roženih sil,s tem pa tudi revolucionar. 10 
pot naših narodov*-kronano z veličastnimi 
zmagami, so naša srca obrnjena k našemu 
ljudstvu in našemu vrhovnemu komandant-;, 
prvemu državijanu,velikemu vojaku in ne
utrudnemu borcu za svobodo in napredek — 
tovarišu Titu."

SLAVIMO MOČ IN BORBENO PRIPRAVLJENOST J 
VEIIDAR SE HKRATI BOJUJMO ZA TO, DA JE I'.’ 
BI BILO TREBA UPORABITI KOT ODLOČILNO ' 
SREDSTVO ZA OBRAMBO N AŠJL-NACIONAL!T2 SKUP
NOSTI.

IZPOLNITEV PLANA - PRAZNIK KOLEKTIVA

Včeraj je zapustilo II. montažno linijo 
svečano okrašeno vozilo, ki je dopolnilo 
številko 4.700 - plan proizvodnje za le
tošnje leto. Čeprav je v prvih štirih no
sečih kazalo, da bomo težko nadomestili 
zaostanke, do katerih je prišlo r.aradi 
nerednih dobav materiala, smo včeraj, po 
izjemnih naporih vsega kolektiva, sedor 
dni pred koncem leta izpolnili proizvot- 
ni program. V preostalem rasu bomo pr.: • 
izvedli predvidoma še okoli 100 vozil./ 
o izpolnitvi letnega plana berite v pr:, 
hodnji številki "Skozi T^M", ki bo iz;..i a 
v soboto, 30. decembra.

Vesti lz TAM Izdaja inform ativna služba TAM vsako drugo soboto. Vse novice sporočajte na tel. St. 284. Odgovorni u rednik  Tomislav Perlič



RAZGOVORI V SAMSKIH DOMOVIH IZPLAČILO VOD IH REZERVNEGA SKLADA

Po večkratnih razpravah in kritikah o 
stanju v samskih domovih je tovarniški ko
mite mladine sprsjel pred nedavnim sklep, 
da je treba sklicati stanovalce v teh do
movih ter se pogovoriti o razmerah,ki so 
trenutno dokaj neurejene. Razgovorov, ki 
so bili v četrtek, minulega tedna,v sam
skih domovih, so se udeležili predstavni
ki vodstva podjetja, predstavniki sindi
kata, upravnik samskih domov in stanoval
ci. Kljub tesnemu prostoru se je udeleži
lo razgovorov nad 60 stanovalcev. V o- 
spredju sc bila vprašanja, ki zadevajo ne
urejenost in slabo čiščenje prostorov, 
vprašanje tujih stanovalcev, pomanjkanje 
prostorov za družabno življenje, neureje
nost okolja in še vrsta drugih vprašanj. 
Najostrejša kritika je bila usmerjena na 
zvišano stanarino (za 1.500 SD), s katero 
se stanovalci ne strinjajo. Stanovalci me
nijo, da nikakor ne moremo primerjati sta
novanjskega standarda stanovalcev v sam
skih domovih s standardom, ki ga ima veči
na članov kolektiva. Zaradi tega menijo, 
da je njihova kritika upravičena.

Po pestri razpravi, ki je trajala dve uri, 
so sprejeli vrsto zaključkov, ki jih bodo 
posredovali samoupravnim organom prek novo
izvoljenega sveta stanovalcev. Omeniti je 
potrebno, da je sodelovalo v razpravi ne
kaj stanovalcev, ki niso člani kolektiva, 
predvsem učenci IKŠ, ki pa so se predvsem 
branili, češ, da niso edini povzročitelji 
nereda. Razgovor je 5e enkrat potrdil, da 
izhaja veliko perečih vprašanj v samskih 
domovih prav iz dejstva, ker dalj časa ni
so imeli samoupravnega organa, ki bi za
stopal interese stanovalcev. Vsa skrb je 
bila prepuščena upravniku, ki pa ni bil 
kos tej veliki nalogi.

V razgovoru so bile v celoti upoštevane 
vse dosedanje kritike mladih, ki so jih 
bili izrekli na mladinskih letnih konfe
rencah, upoštevan pa je bil tudi predlog 
za izvolitev organa, ki bo zastopal in
terese stanovalcev. Tako so izvolili devet
članski svet stanovalcev, ki se je nemudo
ma sestal. Fa prvem sestanku so izvolili 
predsednika sveta in njegovega namestnika. 
Za predsednika je bil izvoljen Janez Gor
janc iz priprave dela, za njegovega na
mestnika pa Henrik Voljč iz orodjarne. Za
ključke s prvega sestanka bodo prav tako 
posredovali samoupravnim organom in odgo
vornim službam v podjetju.

Ker imajo delovne enote trenutno v rezerv
nih skladih dovolj sredstev za kritje do
pustov in podobnega, je sklenil upravni 
odbor, da naj bo 28. decembra izplačan ves 
višek osebnega dohodka, ki je bil dosežen 
v mesecu novembru, medtem ko bodo v začet
ku januarja delovne enote odločale o iz
plačilu rezervnega sklada za leto 196?, ki 
bo izplačan v soboto, 27. januarja 1968, v 
kolikor se bodo delovne enote odločile za 
izplačilo sklada.

OBVESTILO 3VP

Odbor blagajne vzajemne pomoči sporoča svo
jim članom, da ne bo v januarju prihodnje
ga leta obravnaval prošenj za izplačilo 
vzajemne pomoči, ker bodo v tem mesecu o- 
pravili obračun poslovanja blagajne. Na
slednje prvo izplačilo 'ro v petek, 2. fe
bruarja, 1968. leta.

/

Blagajna vaajemne pomoči ima trenutno 
1.577 članov. Letos so imeli za 180 mili
jonov S dinarjev prometa, člani pa so v' 
tem času vplačali ?2 milijonov starih di

narjev.

Odbor blagajne vzajemne pomoči želi vsom 
svojim članom srečno in uspehov polno le

to.

DO PISNO I ZOB RAŽE'.' ANJ E

Sporočili smo že, da je dopisna delavska 
univerza uvedla v šolskem letu 1967/68 do
pisno izobraževanje za kovinarske poklic'* 
in sicer za strugarje, frezalce, brusilce 
avtomehanike, ključavničarje, orodjarje ir. 
podobne poklice. V našem podjetju se je' 
prijavilo za ta način šolanja le osem so
delavcev, kar je vsekakor premajhno števi
lo za uspešno delo skupine. Šolanje trajr. 
tri leta, prijavijo pa se lahko vsi tis^i, 
ki si želijo pridobiti kvalifikacijo» 
način študija je zelo ugoden za tiste de
lavce, ki delajo v izmenah, ali stanujejo 
nekje izven Maribora. Pozivamo vse Člane 
kolektiva, ki zasedajo delovna mesta kva
lificiranih delavcev, oziroma tiste, ki 
želijo doseči kvalifikacijo, da se prija
vijo v centru za izobrazbo, kjer jih bo; o 
vpisali v omenjeno dopisno šolo.
Vse ostale informacije dobite v centru -a 

izobrazbo.






